
 تکریم کادر درمان 
با کاشت درخت به نام 
مدافعان سلامت کیش

واکسیناسیون دانش آموزان زمینه ساز 
بازگشایی مدارس در کیش

گفت و گوی اخبار کیش با مصطفی اقلیما، پدر مددکاری اجتماعی: 

رونق اقتصادی، کمک به معیشت مردم به زودی

مسیرپروازی کیش - رامسر هموار شد

شرکت عمران، آب و خدمات کیش با کاشت نها به نام هر یک 
از افرراد کادر درمان، از زحمات مدافعان سلامت کیش تقدیر 
می کند.به گزارش روزنامه اخبار کیش از شرکت عمران،آب و 
خدمات ، عبدالنبی شــرفی مدیر عامل این شرکت با اشاره به 
زحمــات شــبانه روزی کادر درمان و خدمت به ســاکنان و 
گردشگران در طول مدت شیوع کرونا و ضرورت تجلیل از این 
تلاش های ایثارگرانه گفت: فضایی برای ایجاد یک بوســتان 

جهت اجرای این طرح تخصیص داده شــده که پس از کاشت 
نهال به تعداد مدافعان سلامت ، اسامی هر یک از این افراد در 
کنار نهال ها تعبیه می شود تا خاطره زحمات ارزشمندشان 
برای همیشــه در اذهان ســاکنان این جزیره ماندگار شود.

عبدالنبی شرفی همچنین با بیان اینکه ترویج فرهنگ تقدیر از 
پیشکسوتان در فضای جامعه ، موجب توجه بیشتر نسل جوان 

به اهمیت استفاده از تجارب این افراد ....
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رییس مرکز توسعه سلامت کیش: 

 ویروس کرونا 
 همچنان در حال 

گردش است
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آسیب شناسی اسناد و کتاب های خطی شیخ صفی الدین اردبیلی

رئیس شورای رقابت:

خودروسازان در موقعیت مسلط هستند، ولی انصاف هم داشته باشند

اسناد و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه 
شــیخ صفی الدین اردبیلی، توسط کارشناسان 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی ـ 
فرهنگــی مــورد بررســی، مســتندنگاری و 
آسیب شناسی اولیه قرار گرفت.به گزارش ایسنا 
به نقل از روابط عمومی پژوهشگاه میراث فرهنگی 
و گردشگری، پیرو درخواست اداره کل موزه ها و 
امــوال منقول تاریخی- فرهنگــی و اعلام نیاز 
پژوهشی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری اســتان اردبیل به منظور بررسی 
انجام پژوهش های بنیادی و کاربردی روی اسناد 
و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه شیخ 
صفی الدین اردبیلی، شهرزاد امین شیرازی، مدیر 
گروه پژوهشی حفاظت و مرمت و فضه رحیمی، 

مســؤول بخش حفاظت و مرمت آثار کاغذی 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی-

فرهنگی از این آثار بازدید کردند.آثار کاغذی مورد 
بررسی متعلق به مجموعه بقعه شیخ صفی الدین 
اردبیلی شــامل یک نسخه قرآن به خط کوفی، 
تعدادی ســند تک بــرگ با موضــوع فرمان، 
مصالحه نامه و مبایعه نامه، صفحات تک برگ قرآن 
با تزئینات و... است.در بازدید انجام شده این آثار 
مورد بررســی قرار گرفت و مســتندنگاری و 
آسیب شناســی اولیه روی آن ها انجام شد که 
نتیجه آن به صورت ارائه پیشــنهادات در مورد 
تعیین اولویت حفاظتی و مرمتی و چگونگی انجام 
اقدامات حفاظتی پیشگیرانه و مرمت آثار ارائه 

می شود.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه پیش فروش 
خــودرو زمانی به نفع مصرف کننده اســت که 
امتیــازی بــه او بدهد، گفت: درســت اســت 
خودروســازان در موقعیت مسلط قرار دارند اما 

انصاف هم داشته باشند.
به گزارش ایسنا، در اواسط مرداد ماه و در جلسه 
۴۷۳ شورای رقابت مصوب شد که در طرح پیش 
فروش خودروهای مشــمول قیمــت گذاری، 
سهمی از خودرو که پیش پرداخت آن قبلا انجام 
شده مشمول هیچ گونه تورم قیمتی احتمالی 
نباشد. در عین حال تاکید شد خودروهایی که 
قیمت آن تعیین نشده حق پیش فروش ندارند.

در کنار برخی حواشی و انتقاداتی که در این رابطه 
مطرح بود، گفته می شد که خودروسازان چندان 

تمایلی به این مصوبه نداشته و حتی بهانه ای برای 
عقب نشــینی از طرح های پیش فروش خودرو 

است.
در رابطه با این جریان رضا شیوا - رئیس شورای 
رقابت - در گفت وگو با ایســنا، توضیحاتی ارائه 

کرد.
وی با بیان اینکه پیش فروش خودرو باید نفعی 
هــم بــرای مصــرف کننده داشــته باشــد، 
گفت:خودروسازان توجه داشته باشند که وقتی 
در پیش فروش هیچ امتیازی از سوی خودروساز 
به مصرف کننده ارائه نمی شود و سودی برای آن 
نــدارد چرا باید برای پیش خرید اقدام کند و در 
این حالت استقبال مصرف کننده نیز کاهش پیدا 

خواهد کرد.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه وقتی مصرف 
کننده برای پیش فروش اقدام می کند پول خود 
را مدت ها در اختیار خودروساز قرار می دهد که 
در گذر زمان و در شرایط تورمی موجود مشمول 
تورم می شــود و پولش از بین می رود، افزود: اما 
شاهد هســتیم که خودروساز هیچ امتیازی به 
مصرف کننده ارائه نمی دهد، نتیجه این است که 
در یک سال چند صد شــکایت در این رابطه از 
سوی متقاضیان به شــورای رقابت اعلام شده 

است.
به گفته شیوا، بهتر اســت خودروسازان طبق 
مصوبه عمل کرده و تعهــدات خود را نیز انجام 
دهند و به این هم فکر کنند که اگر در موقعیت 
مسلط در بازار قرار دارند باید انصاف را هم در نظر 

بگیرند.
اگر بازار رقابتی بود باز هم کسی حاضر بود پیش 

خرید کند؟
وی با تاکید بر اهمیت ایجاد بازار رقابتی در خودرو 
گفت: اگر چنیــن بازاری داشــتیم و چندین 
خودروساز خودرو ارائه می کردند آیا باز هم کسی 
حاضر بود پولش را برای پیش فروش یکساله آن 
هم وقتی حتی قیمت نهایی مشخص نیست در 
اختیار خودروسازان قرار دهد؟ ولی اکنون این 
خودروسازان هستند که بر جریان مسلط بوده و 
مصرف کننده هم چــاره ای ندارد و نمی تواند 
خودرو خریداری کند، از این رو لازم بود تا نسبت 
به تغییر وضعیت با صدور این مصوبه از ســوی 

شورای رقابت اقدام شود.

امیرعبداللهیان: آمریکا عامل بی ثباتی 
افغانستان است

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران گفت: 
آمریکا عامل بخــش مهمی از بی ثباتی و ناامنی 

افغانستان است.
به گزارش ایرنا، حسین امیر عبداللهیان وزیر امور 
خارجه کشورمان در نشست مجازی »وضعیت 
بشردوستانه در افغانســتان« به ریاست آنتونیو 
گوترش دبیرکل سازمان ملل متحد شرکت و به 

ایراد سخنرانی پرداخت.
وزیر امور خارجه کشورمان در بخشی از سخنان 
خود در این نشست اظهار داشت: همه ما امروز با 
یک شــرایط جدید و چالش جدید در افغانستان 
روبرو هستیم و باور داریم که بخش مهمی از عامل 
وضعیت بی ثباتی ، ناامنی و شرایط نابسامان کنونی 
در کشور افغانستان به سیاست های توأم با آزمون 
و خطا و اشــتباهات ایالات متحده آمریکا در این 

کشور برمی گردد.
امیر عبداللهیان با تاکید بر اینکه آمریکایی ها در 
ســال های اشغال افغانســتان و اکنون در نحوه 
خروج شــان از این کشور فجایعی را آفریدند که 
جهانیان صحنه هایی از آن را در فرودگاه کابل در 
روزهای گذشته شاهد بودند، پیام این نشست در 
دو سطح سیاسی و انسانی را مورد تصریح قرار داد 
و افزود: در سطح سیاسی این پیام واحد را باید به 
افغانستان صادر کنیم که افغانستان امن، با ثبات 
و توسعه یافته فقط و فقط در سایه تشکیل دولت 
فراگیر ملی و متشکل از همه طرف ها می تواند 

ایجاد شود.
 وزیر امور خارجه همچنین دیدگاه کشورمان در 
سطح انسانی را تشریح و افزود: معتقد هستیم در 
ابعاد انسان دوســتانه، مردم ، زنان و کودکان در 
افغانستان در سالهای گذشته و در هفته های اخیر 
با وضعیت تاســف باری مواجه هســتند و امروز 
جامعه جهانی موظف اســت و باید کمک های 
انساندوستانه فوری و سریع خود را به افغانستان 

ارسال کند.
وزیر امور خارجه کشورمان ضمن انتقاد از اینکه 
جامعه جهانی نسبت به تعهدات خود در قبال 
رســیدگی به وضعیت آوارگان افغان به خوبی 
عمل نکرده اســت بر ضرورت تامین کمکهای 
فوری انسان دوستانه و همچنین کمک به مردم 
این کشور و تشکیل دولت فراگیر در افغانستان 
تاکید کرد. امیر عبداللهیان همچنین با تاکید 
بر ارتباط کشورمان با همه طرف ها در افغانستان 
اظهار داشت: ما در افغانستان سیاستی را دنبال 
می کنیم که علاوه بر تشــکیل دولت فراگیر ، 
افغانســتانی عاری از تروریسم و مواد مخدر را 
شاهد بوده و مردم افغانستان خودشان بتوانند 
نســبت به آینده سرنوشت کشورشان تصمیم 

گیری کنند .

مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی سپاه استان:نـگـره

تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی هرمزگان نشان طلای لیگ پایا را کسب کرد
مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان گفت: تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی استان به 
مقام نخســت و نشان طلای مسابقه های لیگ بین المللی پایا در 

سال ۱۳۹۹-۱۴۰۰ دست یافت.
سرگرد پاسدار ابراهیم پیله رام در گفت و گو با ایرنا افزود: این گروه 
دانش آموزی به نام های »امیرحســین مقبلی«، »محمد امین 
رفیعی«، »سیاوش اسکندری«، »امیراسماعیل ثریا« و »علیرضا 
حق گو« از حوزه مقاومت بسیج شهیده فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس 
بوده که توانســتند در رشته های ریاضی، علوم تجربی، فیزیک و 
شیمی رقبای خود از داخل و خارج کشور را پشت سربگذارند و به 

مقام نخست دست پیدا کنند.
وی بیان داشــت: کسب این موفقیت علمی توسط دانش آموزان 
بسیجی هرمزگان در تاریخ هرمزگان بی نظیره بوده و برای نخستین 

بار این اســتان توسط دانش آموزان بسیجی خود توانست افتخار 
غرورآفرینی در زمینه های علمی کسب کند.

مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان در خصوص راهیابی دانش آموزان بسیجی به این مسابقه 
های علمی اظهارداشت: در مرحله شهرستانی لیگ بین المللی پایا 
نزدیــک به ۳۰۰ گرووه علمی در قالب تیم های پنج نفره در قالب 
هزار و ۵۰۰ نفر دانش آموز نخبه بسیجی شرکت کردند که از این 
تعداد ۱۵ تیم پنج نفره در قالب ۱۵۰ دانش آموز به مرحله استانی 

راه پیدا کردند.
سرهنگ پیله رام یادآورشد: با توجه به بررسی ها و ظرفیت علمی 
صورت گرفته تیم ۱۵ نفره از هرمزگان به مرحله کشوری راه پیدا 
کردند و با تیم های مقتدری از استان های کشور و حتی کشورهای 
همسایه به رقابت پرداختند و در نهایت تیم سازمان بسیج دانش 

آموزی هرمزگان از پایگاه شــهید فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس به 
نشان طلای این دوره از مسابقه ها دست یافت.

وی اضافه کرد:  از این افتخارآفرینان علمی بسیجی هرمزگان در 
مراسمی که در هفته بسیج دانش آموزی برگزار خواهد شد، با حضور 
سردار اباذر سالاری فرمانده سپاه هرمزگان، دیگر نبخگان بسیجی 
و همچنین مسوولان آموزش و پرورش و سایر نمایندگان علمی 
استان تجلیل می شود.مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی 
سپاه امام سجاد)ع( هرمزگان در پایان ابرازداشت: سازمان بسیج 
دانش آموزی کشور به منطور کشف استعدادها و همچنین پرورش 
استعدادهای نیروهای نخبه و جوان دانش آموزی بسیجی و تربیت 
نیروهای کادر تراز انقلاب برای آینده نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران اقدام به طراحی و برگزاری لیگ بین المللی پویا نموده است 

که هرساله در سراسر کشور این لیگ برگزار می شود.

 نظر فریدون مجلسی 
درباره توافق جدید ایران و آژانس

یک کارشناس مســائل بین الملل سفر مدیرکل آژانس بین 
المللــی انرژی اتمی را مثبت ارزیابی کرد و گفت: توافق انجام 
شده فرصتی است به عنوان آتش بس که به یک تفاهم های آتش 
بس در کل منطقه منجر شود.فریدون مجلسی در گفت وگو با 
ایسنا، درباره توافق جدید ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی 
گفت: به نظر می رسد این اقدام در پاسخ قانونی است که مجلس 
تصویب کرد و نشان می دهد که مقامات دریافتند این اتفاقات 
بهتر است تا اینکه پرونده ایران به شورای حکام و شورای امنیت 
برود و تحریم های بین المللی اعمال شوند.وی تصریح کرد: به 
هر حال در زمان احمدی نژاد خطاهایی صورت گرفت که برجام 
پاسخ آن خطاها بود و ما تعهداتی را پذیرفتیم که کشورهای 
دیگر مانند ترکیه، فیلیپین و ... نیازی نبود بپذیرند. البته پنهان 
از NPT کاری نکردند.مجلسی اظهار کرد: در صورتیکه تحریم 
ها ادامه یابد ممکن است به تنش هایی هم منجر شود اما باید 
مسئولان به این مهم توجه داشته باشند. سفر آقای گروسی را 
می توان مثبت تلقی کرد، برای کسانی که طرفدار آرامش، رفاه 
ملی و توسعه اقتصادی، اجتماعی هستند.وی خاطرنشان کرد: 
به نظر می رسد توافق انجام شده یک فرصتی است به عنوان 
آتش بس که به یک تفاهم های آتش بس در کل منطقه منجر 
شود. اگر چنین باشد که هیچ در غیر این صورت ممکن است 

تبعاتی را به دنبال داشته باشد.

جلسه هماهنگی ستاد گرامیداشت هفته دفاع 
مقدس درسیریک

جلســه هماهنگی ســتاد گرامیداشــت هفته دفاع مقدس 
درســیریک برگزار شد.به گزارش خبرنگار خبرگزاری بسیج 
هرمزگان،احمد جمالدینی فرماندار شهرســتان سیریک در 
جلسه هماهنگی و برنامه ریزی، برنامه های گرامیداشت هفته 
دفاع مقدس در شهرستان سیریک که باحضور سرهنگ پاسدار 
ســید حســن فاطمی فرمانده ناحیه مقاومت بســیج سپاه 
شهرستان،بخشداران و دیگر مدیران و روسای ادارات و نهادهای 
شهرستان سیریک در محل سالن جلسات فرمانداری برگزار 
شدفرماندار شهرستان ســیریک با گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدای جنگ تحمیلی و هفته گرامیداشت دفاع مقدس و با 
تاکید بر ضرورت برگزاری مناسبت های هفته دفاع مقدس با 
رعایت کامل پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی و 
همچنین بهره گیری از فضای مجازی در اجرای برنامه ها، اظهار 
داشت: رسالت ما ایجاب می کند با استفاده از ظرفیت های موجود 
و اشاعه فرهنگ دفاع مقدس در جامعه زمینه ساز پیشرفت و 
آبادانی کشور باشــیم.احمد جمالدینی فرماندار شهرستان 
ســیریک افزود: از آنجا که نسل جوان و نوجوان ما دوران دفاع 
مقدس را تجربه نکرده  است، هفته گرامیداشت دفاع مقدس 
فرصت مناسبی است تا در این هفته پیام و مفاهیم دوران دفاع 
مقدس را به این نسل و همه اقشار مردم منتقل کنیم.جمالدینی 
خاطرنشان کرد: همه روسای ادارات و شهرداری ها موظفند در 
هفته دفاع مقدس نسبت به فضا سازی محیطی و نصب بنر در 
سردرب ادارات خود و شهرداری ها در سطح شهر اقدامات لازم 
را بعمل آورده و گزارشــی از برنامه های خود را نیز به دبیرخانه 

ستاد ارسال نمایند.

خبرخبر

بانوان، پیش رو 
تایید صلاحیت در 

حوزه انتخابیه کیش
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ملی  برگزاری آئین دومین کنگره 

شهدای غواص طی سه روز در کیش

برگزاری آخرین تمرین تیم ملی در 
کیش پیش از سفر به قطر

تیم ملــی فوتبال ایران آخریــن تمرین خود 
پیش از اعزام به کشــور قطر را در جزیره کیش 

برگزار کرد.
آخریــن تمرین تیم ملی فوتبال ایران پیش از 
اعزام به قطر از ســاعت 19 روز )یکشــنبه( در 

ورزشگاه المپیک جزیره کیش برگزار شد.

اتوبــوس تیم ملی فوتبال کشــورمان در میان 
استقبال زیاد اهالی کیش وارد محل تمرین شد.

بازیکنــان ابتدا زیر نظر مربی بدنســاز به دو 
گروه تقســیم شدند و سپس فوتبال تحت فشار 

و پاسکاری را در دستور کار قرار دادند.

صفحه 3

صفحه 3

 تکریم کادر درمان 
با کاشت درخت به نام 
مدافعان سلامت کیش

واکسیناسیون دانش آموزان زمینه ساز 
بازگشایی مدارس در کیش

گفت و گوی اخبار کیش با مصطفی اقلیما، پدر مددکاری اجتماعی: 

رونق اقتصادی، کمک به معیشت مردم به زودی

مسیرپروازی کیش - رامسر هموار شد

شرکت عمران، آب و خدمات کیش با کاشت نها به نام هر یک 
از افرراد کادر درمان، از زحمات مدافعان سلامت کیش تقدیر 
می کند.به گزارش روزنامه اخبار کیش از شرکت عمران،آب و 
خدمات ، عبدالنبی شــرفی مدیر عامل این شرکت با اشاره به 
زحمــات شــبانه روزی کادر درمان و خدمت به ســاکنان و 
گردشگران در طول مدت شیوع کرونا و ضرورت تجلیل از این 
تلاش های ایثارگرانه گفت: فضایی برای ایجاد یک بوســتان 

جهت اجرای این طرح تخصیص داده شــده که پس از کاشت 
نهال به تعداد مدافعان سلامت ، اسامی هر یک از این افراد در 
کنار نهال ها تعبیه می شود تا خاطره زحمات ارزشمندشان 
برای همیشــه در اذهان ســاکنان این جزیره ماندگار شود.

عبدالنبی شرفی همچنین با بیان اینکه ترویج فرهنگ تقدیر از 
پیشکسوتان در فضای جامعه ، موجب توجه بیشتر نسل جوان 

به اهمیت استفاده از تجارب این افراد ....

 شماره 
1061
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 رونق صنعت گردشگری با واکسیناسیون
فرصتی که به کشورهای همسایه هدیه شد
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 جام جهانی قطر؛ 
 فرصت اقتصادی کیش 

از دست می رود؟ 

رییس مرکز توسعه سلامت کیش: 

 ویروس کرونا 
 همچنان در حال 

گردش است
صفحه 3 صفحه3

آسیب شناسی اسناد و کتاب های خطی شیخ صفی الدین اردبیلی

رئیس شورای رقابت:

خودروسازان در موقعیت مسلط هستند، ولی انصاف هم داشته باشند

اسناد و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه 
شــیخ صفی الدین اردبیلی، توسط کارشناسان 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی ـ 
فرهنگــی مــورد بررســی، مســتندنگاری و 
آسیب شناسی اولیه قرار گرفت.به گزارش ایسنا 
به نقل از روابط عمومی پژوهشگاه میراث فرهنگی 
و گردشگری، پیرو درخواست اداره کل موزه ها و 
امــوال منقول تاریخی- فرهنگــی و اعلام نیاز 
پژوهشی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری اســتان اردبیل به منظور بررسی 
انجام پژوهش های بنیادی و کاربردی روی اسناد 
و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه شیخ 
صفی الدین اردبیلی، شهرزاد امین شیرازی، مدیر 
گروه پژوهشی حفاظت و مرمت و فضه رحیمی، 

مســؤول بخش حفاظت و مرمت آثار کاغذی 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی-

فرهنگی از این آثار بازدید کردند.آثار کاغذی مورد 
بررسی متعلق به مجموعه بقعه شیخ صفی الدین 
اردبیلی شــامل یک نسخه قرآن به خط کوفی، 
تعدادی ســند تک بــرگ با موضــوع فرمان، 
مصالحه نامه و مبایعه نامه، صفحات تک برگ قرآن 
با تزئینات و... است.در بازدید انجام شده این آثار 
مورد بررســی قرار گرفت و مســتندنگاری و 
آسیب شناســی اولیه روی آن ها انجام شد که 
نتیجه آن به صورت ارائه پیشــنهادات در مورد 
تعیین اولویت حفاظتی و مرمتی و چگونگی انجام 
اقدامات حفاظتی پیشگیرانه و مرمت آثار ارائه 

می شود.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه پیش فروش 
خــودرو زمانی به نفع مصرف کننده اســت که 
امتیــازی بــه او بدهد، گفت: درســت اســت 
خودروســازان در موقعیت مسلط قرار دارند اما 

انصاف هم داشته باشند.
به گزارش ایسنا، در اواسط مرداد ماه و در جلسه 
۴۷۳ شورای رقابت مصوب شد که در طرح پیش 
فروش خودروهای مشــمول قیمــت گذاری، 
سهمی از خودرو که پیش پرداخت آن قبلا انجام 
شده مشمول هیچ گونه تورم قیمتی احتمالی 
نباشد. در عین حال تاکید شد خودروهایی که 
قیمت آن تعیین نشده حق پیش فروش ندارند.

در کنار برخی حواشی و انتقاداتی که در این رابطه 
مطرح بود، گفته می شد که خودروسازان چندان 

تمایلی به این مصوبه نداشته و حتی بهانه ای برای 
عقب نشــینی از طرح های پیش فروش خودرو 

است.
در رابطه با این جریان رضا شیوا - رئیس شورای 
رقابت - در گفت وگو با ایســنا، توضیحاتی ارائه 

کرد.
وی با بیان اینکه پیش فروش خودرو باید نفعی 
هــم بــرای مصــرف کننده داشــته باشــد، 
گفت:خودروسازان توجه داشته باشند که وقتی 
در پیش فروش هیچ امتیازی از سوی خودروساز 
به مصرف کننده ارائه نمی شود و سودی برای آن 
نــدارد چرا باید برای پیش خرید اقدام کند و در 
این حالت استقبال مصرف کننده نیز کاهش پیدا 

خواهد کرد.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه وقتی مصرف 
کننده برای پیش فروش اقدام می کند پول خود 
را مدت ها در اختیار خودروساز قرار می دهد که 
در گذر زمان و در شرایط تورمی موجود مشمول 
تورم می شــود و پولش از بین می رود، افزود: اما 
شاهد هســتیم که خودروساز هیچ امتیازی به 
مصرف کننده ارائه نمی دهد، نتیجه این است که 
در یک سال چند صد شــکایت در این رابطه از 
سوی متقاضیان به شــورای رقابت اعلام شده 

است.
به گفته شیوا، بهتر اســت خودروسازان طبق 
مصوبه عمل کرده و تعهــدات خود را نیز انجام 
دهند و به این هم فکر کنند که اگر در موقعیت 
مسلط در بازار قرار دارند باید انصاف را هم در نظر 

بگیرند.
اگر بازار رقابتی بود باز هم کسی حاضر بود پیش 

خرید کند؟
وی با تاکید بر اهمیت ایجاد بازار رقابتی در خودرو 
گفت: اگر چنیــن بازاری داشــتیم و چندین 
خودروساز خودرو ارائه می کردند آیا باز هم کسی 
حاضر بود پولش را برای پیش فروش یکساله آن 
هم وقتی حتی قیمت نهایی مشخص نیست در 
اختیار خودروسازان قرار دهد؟ ولی اکنون این 
خودروسازان هستند که بر جریان مسلط بوده و 
مصرف کننده هم چــاره ای ندارد و نمی تواند 
خودرو خریداری کند، از این رو لازم بود تا نسبت 
به تغییر وضعیت با صدور این مصوبه از ســوی 

شورای رقابت اقدام شود.

امیرعبداللهیان: آمریکا عامل بی ثباتی 
افغانستان است

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران گفت: 
آمریکا عامل بخــش مهمی از بی ثباتی و ناامنی 

افغانستان است.
به گزارش ایرنا، حسین امیر عبداللهیان وزیر امور 
خارجه کشورمان در نشست مجازی »وضعیت 
بشردوستانه در افغانســتان« به ریاست آنتونیو 
گوترش دبیرکل سازمان ملل متحد شرکت و به 

ایراد سخنرانی پرداخت.
وزیر امور خارجه کشورمان در بخشی از سخنان 
خود در این نشست اظهار داشت: همه ما امروز با 
یک شــرایط جدید و چالش جدید در افغانستان 
روبرو هستیم و باور داریم که بخش مهمی از عامل 
وضعیت بی ثباتی ، ناامنی و شرایط نابسامان کنونی 
در کشور افغانستان به سیاست های توأم با آزمون 
و خطا و اشــتباهات ایالات متحده آمریکا در این 

کشور برمی گردد.
امیر عبداللهیان با تاکید بر اینکه آمریکایی ها در 
ســال های اشغال افغانســتان و اکنون در نحوه 
خروج شــان از این کشور فجایعی را آفریدند که 
جهانیان صحنه هایی از آن را در فرودگاه کابل در 
روزهای گذشته شاهد بودند، پیام این نشست در 
دو سطح سیاسی و انسانی را مورد تصریح قرار داد 
و افزود: در سطح سیاسی این پیام واحد را باید به 
افغانستان صادر کنیم که افغانستان امن، با ثبات 
و توسعه یافته فقط و فقط در سایه تشکیل دولت 
فراگیر ملی و متشکل از همه طرف ها می تواند 

ایجاد شود.
 وزیر امور خارجه همچنین دیدگاه کشورمان در 
سطح انسانی را تشریح و افزود: معتقد هستیم در 
ابعاد انسان دوســتانه، مردم ، زنان و کودکان در 
افغانستان در سالهای گذشته و در هفته های اخیر 
با وضعیت تاســف باری مواجه هســتند و امروز 
جامعه جهانی موظف اســت و باید کمک های 
انساندوستانه فوری و سریع خود را به افغانستان 

ارسال کند.
وزیر امور خارجه کشورمان ضمن انتقاد از اینکه 
جامعه جهانی نسبت به تعهدات خود در قبال 
رســیدگی به وضعیت آوارگان افغان به خوبی 
عمل نکرده اســت بر ضرورت تامین کمکهای 
فوری انسان دوستانه و همچنین کمک به مردم 
این کشور و تشکیل دولت فراگیر در افغانستان 
تاکید کرد. امیر عبداللهیان همچنین با تاکید 
بر ارتباط کشورمان با همه طرف ها در افغانستان 
اظهار داشت: ما در افغانستان سیاستی را دنبال 
می کنیم که علاوه بر تشــکیل دولت فراگیر ، 
افغانســتانی عاری از تروریسم و مواد مخدر را 
شاهد بوده و مردم افغانستان خودشان بتوانند 
نســبت به آینده سرنوشت کشورشان تصمیم 

گیری کنند .

مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی سپاه استان:نـگـره

تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی هرمزگان نشان طلای لیگ پایا را کسب کرد
مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان گفت: تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی استان به 
مقام نخســت و نشان طلای مسابقه های لیگ بین المللی پایا در 

سال ۱۳۹۹-۱۴۰۰ دست یافت.
سرگرد پاسدار ابراهیم پیله رام در گفت و گو با ایرنا افزود: این گروه 
دانش آموزی به نام های »امیرحســین مقبلی«، »محمد امین 
رفیعی«، »سیاوش اسکندری«، »امیراسماعیل ثریا« و »علیرضا 
حق گو« از حوزه مقاومت بسیج شهیده فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس 
بوده که توانســتند در رشته های ریاضی، علوم تجربی، فیزیک و 
شیمی رقبای خود از داخل و خارج کشور را پشت سربگذارند و به 

مقام نخست دست پیدا کنند.
وی بیان داشــت: کسب این موفقیت علمی توسط دانش آموزان 
بسیجی هرمزگان در تاریخ هرمزگان بی نظیره بوده و برای نخستین 

بار این اســتان توسط دانش آموزان بسیجی خود توانست افتخار 
غرورآفرینی در زمینه های علمی کسب کند.

مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان در خصوص راهیابی دانش آموزان بسیجی به این مسابقه 
های علمی اظهارداشت: در مرحله شهرستانی لیگ بین المللی پایا 
نزدیــک به ۳۰۰ گرووه علمی در قالب تیم های پنج نفره در قالب 
هزار و ۵۰۰ نفر دانش آموز نخبه بسیجی شرکت کردند که از این 
تعداد ۱۵ تیم پنج نفره در قالب ۱۵۰ دانش آموز به مرحله استانی 

راه پیدا کردند.
سرهنگ پیله رام یادآورشد: با توجه به بررسی ها و ظرفیت علمی 
صورت گرفته تیم ۱۵ نفره از هرمزگان به مرحله کشوری راه پیدا 
کردند و با تیم های مقتدری از استان های کشور و حتی کشورهای 
همسایه به رقابت پرداختند و در نهایت تیم سازمان بسیج دانش 

آموزی هرمزگان از پایگاه شــهید فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس به 
نشان طلای این دوره از مسابقه ها دست یافت.

وی اضافه کرد:  از این افتخارآفرینان علمی بسیجی هرمزگان در 
مراسمی که در هفته بسیج دانش آموزی برگزار خواهد شد، با حضور 
سردار اباذر سالاری فرمانده سپاه هرمزگان، دیگر نبخگان بسیجی 
و همچنین مسوولان آموزش و پرورش و سایر نمایندگان علمی 
استان تجلیل می شود.مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی 
سپاه امام سجاد)ع( هرمزگان در پایان ابرازداشت: سازمان بسیج 
دانش آموزی کشور به منطور کشف استعدادها و همچنین پرورش 
استعدادهای نیروهای نخبه و جوان دانش آموزی بسیجی و تربیت 
نیروهای کادر تراز انقلاب برای آینده نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران اقدام به طراحی و برگزاری لیگ بین المللی پویا نموده است 

که هرساله در سراسر کشور این لیگ برگزار می شود.

 نظر فریدون مجلسی 
درباره توافق جدید ایران و آژانس

یک کارشناس مســائل بین الملل سفر مدیرکل آژانس بین 
المللــی انرژی اتمی را مثبت ارزیابی کرد و گفت: توافق انجام 
شده فرصتی است به عنوان آتش بس که به یک تفاهم های آتش 
بس در کل منطقه منجر شود.فریدون مجلسی در گفت وگو با 
ایسنا، درباره توافق جدید ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی 
گفت: به نظر می رسد این اقدام در پاسخ قانونی است که مجلس 
تصویب کرد و نشان می دهد که مقامات دریافتند این اتفاقات 
بهتر است تا اینکه پرونده ایران به شورای حکام و شورای امنیت 
برود و تحریم های بین المللی اعمال شوند.وی تصریح کرد: به 
هر حال در زمان احمدی نژاد خطاهایی صورت گرفت که برجام 
پاسخ آن خطاها بود و ما تعهداتی را پذیرفتیم که کشورهای 
دیگر مانند ترکیه، فیلیپین و ... نیازی نبود بپذیرند. البته پنهان 
از NPT کاری نکردند.مجلسی اظهار کرد: در صورتیکه تحریم 
ها ادامه یابد ممکن است به تنش هایی هم منجر شود اما باید 
مسئولان به این مهم توجه داشته باشند. سفر آقای گروسی را 
می توان مثبت تلقی کرد، برای کسانی که طرفدار آرامش، رفاه 
ملی و توسعه اقتصادی، اجتماعی هستند.وی خاطرنشان کرد: 
به نظر می رسد توافق انجام شده یک فرصتی است به عنوان 
آتش بس که به یک تفاهم های آتش بس در کل منطقه منجر 
شود. اگر چنین باشد که هیچ در غیر این صورت ممکن است 

تبعاتی را به دنبال داشته باشد.

جلسه هماهنگی ستاد گرامیداشت هفته دفاع 
مقدس درسیریک

جلســه هماهنگی ســتاد گرامیداشــت هفته دفاع مقدس 
درســیریک برگزار شد.به گزارش خبرنگار خبرگزاری بسیج 
هرمزگان،احمد جمالدینی فرماندار شهرســتان سیریک در 
جلسه هماهنگی و برنامه ریزی، برنامه های گرامیداشت هفته 
دفاع مقدس در شهرستان سیریک که باحضور سرهنگ پاسدار 
ســید حســن فاطمی فرمانده ناحیه مقاومت بســیج سپاه 
شهرستان،بخشداران و دیگر مدیران و روسای ادارات و نهادهای 
شهرستان سیریک در محل سالن جلسات فرمانداری برگزار 
شدفرماندار شهرستان ســیریک با گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدای جنگ تحمیلی و هفته گرامیداشت دفاع مقدس و با 
تاکید بر ضرورت برگزاری مناسبت های هفته دفاع مقدس با 
رعایت کامل پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی و 
همچنین بهره گیری از فضای مجازی در اجرای برنامه ها، اظهار 
داشت: رسالت ما ایجاب می کند با استفاده از ظرفیت های موجود 
و اشاعه فرهنگ دفاع مقدس در جامعه زمینه ساز پیشرفت و 
آبادانی کشور باشــیم.احمد جمالدینی فرماندار شهرستان 
ســیریک افزود: از آنجا که نسل جوان و نوجوان ما دوران دفاع 
مقدس را تجربه نکرده  است، هفته گرامیداشت دفاع مقدس 
فرصت مناسبی است تا در این هفته پیام و مفاهیم دوران دفاع 
مقدس را به این نسل و همه اقشار مردم منتقل کنیم.جمالدینی 
خاطرنشان کرد: همه روسای ادارات و شهرداری ها موظفند در 
هفته دفاع مقدس نسبت به فضا سازی محیطی و نصب بنر در 
سردرب ادارات خود و شهرداری ها در سطح شهر اقدامات لازم 
را بعمل آورده و گزارشــی از برنامه های خود را نیز به دبیرخانه 

ستاد ارسال نمایند.

خبرخبر

شماره
1603

تیم ایران نایب قهرمان رقابت های 
جهانی تنیس در »کیش« شد

صفحه 3

تجدید مناقصه عمومی همزمان با ارزیابی بصورت یکپارچه  )       1402-(    

) موضوع ماده 7 آیین نامه اجرایي نظام مستند سازي(

 اداره کل راه وشهرسازی استان هرمزگان در نظر دارد تجدید مناقصه عمومی همزمان با ارزیابی بصورت یکپارچه  جهت پروژه پایدارسازی دیواره های شهرک پیامبر 
اعظم)ص(خط5 به شرح جدول ذیل و بر اساس مشخصات فنی منضم به اسناد ارزیابی و مناقصه از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد ایران( برگزار نماید:

1-نوع فراخوان: مناقصه عمومی همزمان با ارزیابی به صورت یکپارچه
2-نام ونشاني دستگاه مناقصه گزار : اداره کل راه و شهرسازی استان هرمزگان

3-موضوع مناقصه : اجراي عملیات پایدارسازی دیواره های شهرک پیامبر اعظم)ص( خط 5  و سایر آیتمهاي موردنیاز بر اساس نقشه ها و  مشخصات فني اجرایي 
منضم به اسناد مناقصه

4-زمان و محل توزیع/فروش
-زمان شروع توزیع اسناد مناقصه :روزیک شنبه مورخ     1402/10/17 ساعت 15.00

-زمان پایان توزیع اسناد مناقصه : روزشنبه مورخ   1402/10/23ساعت 15.00
5-محل دریافت اسناد مناقصه : کلیه مراحل فروش و تحویل و بازگشایی اسناد از طریق سایت تدارکات الکترونیکي دولت) ستاد ایران ( انجام می گردد.

6-مهلت تحویل اسناد از سوي مناقصه گران : سایت تدارکات الکترونیکي دولت) ستاد ایران (
-مهلت و زمان  ارسال پیشنهادات : روز یکشنبه مورخ    1402/11/08ساعت  15.00

7-موارد الزامي و مهم:
الف-ارائه گواهي صلاحیت ایمني الزامي است. 

8-شرایط مناقصه گران:  الف( داشتن شخصیت حقوقي ب( داشتن توانایي ارائه ضمانتنامه بانکي شرکت در مناقصه و ضمانتنامه انجام تعهدات  پ( داشتن ظرفیت 
خالي پ( داشتن ظرفیت خالی بر اساس سایت sajarnew.mporg.ir     د(داشتن رتبه حداقل 5 راه و ترابری

تاریخ بازگشایي پاکت ها: روز  دو شنبه  مورخ   1402/11/09 ساعت 10 در محل دفتر مدیریت واقع در ساختمان شماره 1 اداره کل راه و شهرسازی   -9
هرمزگان-میدان ابوذر-جنب ساختمان دادگستری-ساختمان شروین 

جهت کسب اطلاعات بیشتر مي توانید به سایت هاي زیر مراجعه نمایید :
Setadiran.ir. http://iets.mporg.ir 

صفحه 3

فوتبال ساحلی در کیش صاحب ورزشگاه می شودفوتبال ساحلی در کیش صاحب ورزشگاه می شود

رئیس ســازمان توســعه تجارت ایران با اشــاره به اهمیت افزایش صادرات 
کالاهای با ارزش افزوده بالاتر و دانش بنیان و لزوم تنوع بخشی کالاها و بازارهای 
صادراتــی، انعقــاد موافقت نامه تجارت آزاد با اوراســیا را فرصتی برای افزایش 
رقابت پذیــری واحدهای تولیدی، صنعتی و مشــوقی بــرای ورود به بازارهای 

صادراتی عنوان کرد.
به گزارش ایســنا، مهدی ضیغمی در »برنامه سومین همایش فصلی شورای 
انجمن های علمی ایران، راهبردهای توســعه صنعتی« با اشــاره به موانع رشد 
صادرات کشــور، درون گرایی صنایع تولیدی در کشور را یکی از این چالش های 
موجود عنوان کرد و در تشــریح دلایل درون گرایی صنایع تولیدی در کشــور، 
ورود دشــوار بــه بازارهای صادراتی به واســطه موانع و تحریــم و وجود بازار 
تضمین شده داخلی را عاملی دانست که باعث شده، صنایع رغبت چندانی برای 

صادرات نداشته  باشند.
 معاون وزیر صمت با اشــاره به موانع و دیوار تعرفه ای که همواره در مســیر 
تجارت وجود داشــته اســت، به موافقت نامه تجارت آزاد بــا اتحادیه اقتصادی 
اوراســیا اشاره کرد و ورود به این بازار با حذف موانع تعرفه ای را مقدمه ای برای 

ورود به بازارهای بزرگ تر و پیچیده تر و پیوستن به WTOعنوان کرد. 
ضیغمــی انعقاد ایــن توافق نامــه را عاملی در جهت افزایــش رقابت پذیری 

واحدهای تولیدی و صنعتی داخلی و مشــوقی برای ورود به بازارهای صادراتی 
برای بنگاه ها دانست.

 معــاون وزیر صمت در ادامه به ماندگاری پایین کالاها در بازارهای صادراتی 
و برندینــگ ضعیف تولیدات داخلی اشــاره کرد و گفت: از آنجایی که صادرات 
به برخی کشورهای همسایه در سطح کیفی پایین برای تولیدات داخلی فراهم 
است، این موضوع رقابت های شکننده و کاذب در این بازارها ایجاد کرده و باعث 
شده کمتر برند خوش سابقه و با دوامی در این بازارها و کشورهای هدف شکل 
بگیرد؛ این در حالی است که کشورهایی همچون ترکیه در راستای ماندگاری و 
برندسازی در کشورهای هدف اقدامات متعددی را از سال ها قبل آغاز کرده اند. 
طبق اعلام سازمان توسعه تجارت، این مقام مسئول همچنین به تنوع محدود 
ســبد محصولات صادراتی کشــور اشــاره کرد و گفت: بیش از 75-70 درصد 
صادرات کشــور را محصــولات کامودیتی و کالاهای خام و نیمه خام تشــکیل 
می دهد و ســهم کالاهای با ارزش افزوده بالا به رغم روند رو به رشــدی که از 

سال های اخیر آغاز شده است، همچنان اندک است.
معاون وزیر و رئیس کل ســازمان توسعه تجارت ایران همچنین به عدم تنوع 
مقاصد صادراتی اشــاره کرد و گفت: تقریبــا می توان گفت 80 درصد صادرات 

کشور عملا به 5 کشور صورت می گیرد.

رئیس سازمان توسعه تجارت ایران اعلام کرد؛
فرصت موافقت نامه تجارت آزاد با اوراسیا برای تولید داخلی

اداره ارتباطات و اطلاع رسانی راه و شهرسازي هرمزگان

یاد و خاطره سردار 
سلیمانی، مکتبی زنده و 

پویا

صفحه  3

 

 
 ای مرحله یک عمومي مناقصـه آگهي

متر مکعبي زمیني و 200احداث شبکه توزیع آب، تهیه مصالح و احداث مخازن مصالح و  هیته
  شیکمتر مکعبي کامپوزیتي هوایي مجموعه ورزشي المپیک 20

 /19/1402شماره مناقصه: ن/ع 
 گزار: شرکت عمران، آب و خدمات منطقه آزاد کیشنام مناقصه 
 گزار: نشانی مناقصه 
 شیشرکت عمران، آب و خدمات منطقه آزاد ک -مجتمع اداری پارس -بلوار ايران -میدان خلیج فارس -جزيره کیشمرکزی:  دفتر.  

 076 -44421380 :تلفن
 همکف طبقه  - 45 شماره ساختمان -کیش خیابان نبش -(کودک جهان) حقانی شهید چهارراه از بالاتر -آفريقا بزرگراه: تهران دفتر. 

 021-88872235-8و  021 –88780747تلفن: 
 متر مکعبی کامپوزيتی هوايی 20متر مکعبی زمینی و 200احداث شبکه توزيع آب، تهیه مصالح و احداث مخازن مصالح و  هیته :موضوع مناقصه

 .ماه شمسی (شش)6مدت  به شرح مندرج در اسناد به شیکمجموعه ورزشی المپیک 
 :(ريال چهارو  سیو  نهصدهزار و  پنجو  هشتادو  نهصدمیلیون و  هشتاد و هشتمیلیارد و  هشتاد و يک) 81.088.985.934 مبلغ برآورد 
  24/10/2140تا پايان وقت اداری مورخ  دومنوبت تاريخ فروش اسناد مناقصه: از تاريخ درج آگهی 
  07/11/1402آخرين مهلت تحويل اسناد و ارائه پیشنهادها: از تاريخ اتمام مهلت فروش اسناد تا پايان وقت اداری مورخ 
  :گزاردبیرخانه دفتر مرکزی و دفتر تهران مناقصهمحل فروش و تحويل پیشنهادها 
  گزاردر دفتر مرکزی مناقصه 09/11/1402مورخ  09:00(: ساعت    "ج"و  "ب" ،"الف"تاريخ و محل گشايش پیشنهادها )پاکات 

 .دباش یمجاز م ،یمعتبر کتب نامه یدر صورت ارائه معرف"ج"پاکات  يیدهندگان در جلسه بازگشا شنهادیپ اریتام الاخت ندهي: حضور نماهتبصر
 :ريال( ريال که می بايست به روش ذيل ارائه شود:ده میلیون ) 10.000.000مبلغ خريد اسناد مناقصه 
 شیک رهيجز مرکزی نزد بانک سپه شعبه  411043777889991  حساب شماره به نقدی واريز بانکی رسید ارائه  -
  : که می بايست به يکی از سه روش ذيل ارائه شود :  ريال  4.054.449.297مبلغ و نوع تضمین شرکت در فرآيند ارجاع کار 
 شیک رهيجز مرکزی نزد بانک سپه شعبه  411043777889991 حساب شماره به نقدی واريز بانکی رسید ارائه -1
 گزارمناقصهدر وجه  ینیتضم یبانک چک ارائه -2
 مطابق اسناد مناقصه شیآب و خدمات منطقه آزاد ک ،عمران شرکت نام به شرط و قید هرگونه بدون بانکی ضمانتنامه ارائه -3
 :ترتیب دريافت اسناد مناقصه 

 گزار تسلیم نمايند:شرکت کنندگان در مناقصه پس از دريافت يا خريد اسناد بايد پیشنهادهای خود را به ترتیب زير تهیه و به مناقصه
 و تکمیل اسناد و پیشنهاد هاتهیه  -1
 فراخوان در مقرر مهلت در پیشنهادها تسلیم -2
 پیشنهادها تحويل رسید دريافت -3
 :ساير شرايط مناقصه 
  از سازمان برنامه و ابنیه رشته  5يا رتبه  آبرشته  5معتبر صلاحیت پیمانکاری حداقل رتبه  نامهیگواه یدارا ستيبا یشرکت کنندگان در مناقصه م

 . ارائه نمايند "ب"و رونوشت آن را در پاکت  کشور باشندبودجه 
 صرفاً )قرارداد(در پنج سال گذشته 4پیشنهاد دهندگان می بايست حداقل يک و نیم برابر برآورد مبلغ مناقصه قراردادهای مشابه )حداکثر در

داشته باشند و مدارک و مستندات آن )شامل رونوشت  هوايی(قراردادهايی با موضوع اجرای شبکه آب و فاضلاب يا احداث مخازن ذخیره آب زمینی و 
 ارائه نمايند. "ب"قرارداد به همراه آخرين صورت وضعیت تايید شده يا مفاصا حساب تامین اجتماعی در خصوص کارهای اتمام يافته( را در پاکت 

  ارائه نمايند. "ب"ه را در پاکت دهندگان می بايست حداقل يک رضايت نامه از قراردادهای مشابه انجام شد پیشنهاد 
  فروش  خيتار یدرمحدوده زمان ستيبا یدهنده م شنهادیپ ندهيو ضوابط حاکم بر منطقه، نما طيو اطلاع از شرا مناقصهاز محل موضوع  ديبه منظور بازد

 ديیتا ديفرم بازد ائهو ار لیو عدم تکم ديجهت بازد افتنی. حضور ندياقدام نما مناقصهاز محل موضوع  دياسناد نسبت به بازد ليتحو انيپا تياسناد لغا
  . خواهد بود مناقصهگزار به منزله حذف از  مناقصه یشده از سو

 مدت مقرر در فراخوان واصل شود، مطلقاً ترتیب اثر داده نخواهد شد. ءبه پیشنهادهای فاقد امضاء، مشروط، مخدوش و پیشنهادهايی که بعد از انقضا 
  فاقد سپرده، سپرده های مخدوش يا کمتر از میزان مقرر، چک شخصی و نظاير آن ترتیب اثر داده نخواهد شد.به پیشنهادهای 
 .هزينه درج هر دو نوبت آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد 
  ه سه ماهه ديگر قابل تمديد ماه بعد از آخرين موعد تسلیم پیشنهادها، اعتبار خواهد داشت و برای يک دور 3پیشنهادات شرکت کنندگان حداقل تا

 می باشد.
  .ساير اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه درج گرديده است 
  تماس يا به سايت های 076-44421380جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن www.kish.ir  وwww.urban.kish.ir .شناسه آگهی: ۱۶۳۷۶۹۳  مراجعه فرمايید

نوبت دوم

 برآورد اوليه بر اساس فهرستشهرستاننام پروژه
بها راه و باند ۱402)ریال(

 مبلغ تضمين شركت در
مناقصه )ریال (

 مدت اجراي
پروژه)ماه(

 پایدارسازی دیواره های
 شهرک پيامبر اعظم)ص(

خط 5

 بر اساس آیين نامه تضمين254/۱8۳/2۷۹/۶0۱بندرعباس
معاملات دولتي

۱۱ ماه



خبر

رئیس حزب وطن ترکیه: سردار 
سلیمانی، شهید همه مردم دنیا در 

مبارزه با صهیونیسم است
رئیس حزب وطن ترکیه، سردار سلیمانی را شهید 
کل جهان اســام و همــه مردم دنیــا در مبارزه با 

امپریالیسم و صهیونیسم عنوان کرد.
به گــزارش حوزه دولت ایرنــا، دوغو پرینچک در 
پیامی به مناســبت سالگرد شــهادت سپهبد قاسم 
سلیمانی به سکینه سادات پاد دستیار رئیس جمهور 
در پیگیــری حقوق و آزادی هــای اجتماعی اظهار 
داشت: سپهبد قاسم سلیمانی و همرزم اش ابومهدی 
المهندس نه تنها شــهدای ملت هــای ایران و عراق 
که شــهدای کل جهان اسام و همه مردم جهان در 

مبارزه با امپریالیسم و صهیونیسم هستند.
وی افزود: مایه مباهات است که قهرمانان بسیاری 
در این ســرزمین داریم که از مبارزه با امپریالیسم، 
صهیونیســم، سازمان های تروریستی تجزیه طلب و 

اسامی تکفیری دریغ نمی کنند.
رئیس حزب وطن ترکیه بیان داشت: آنها فکر می 
کردند که با به شــهادت رساندن قاسم سلیمانی می 
توانند ســوریه، عراق، یمن، لبنــان، ترکیه، ایران و 
فلسطین را تصرف کنند، اما نتوانستند خواسته خود 

را محقق کنند.
دوغو پرینچک تاکید کرد: امروز دولت و ملت های 
ما به ویژه فلسطین در خط مقدم مبارزه با تجاوزات 

امپریالیسم آمریکا و صهیونیسم اسرائیل هستند.
وی در ادامه یادآورشد: در این جنگ سوریه، عراق، 
ایران، لیبی، فلسطین، آذربایجان و روسیه برادران ما 

در جبهه هستند.
رئیس حــزب وطن ترکیه ادامــه داد: میراثی که 
قاســم سلیمانی برای ما به جا گذاشت این است که 
امپریالیسم آمریکا و صهیونیسم اسرائیل را نمی توان 
با نفرین و دعوت به اعتدال شکســت داد بلکه تنها 
با عزم مســلحانه می توانیم از تجاوز به منطقه خود 
جلوگیری کنیم. ما فقط با توســل به زور می توانیم 

قتل عام در غزه و کرانه باختری را متوقف کنیم.
دوغو پرینچک افزود: درایت و روش مبارزه ستادی 
که در مبارزه برای تشکیل کشور مستقل فلسطین با 
سرزمینی یکپارچه به پایتختی بیت المقدس شرقی 
موفق خواهد شد، مبارزه ای است که قاسم سلیمانی 
جــان خود را وقف آن کرد. این مبــارزه، مبارزه ای 
اســت که تجاوزات امپریالیستی - صهیونیستی را از 

منطقه ما ریشه کن می کند.
وی تصریح کرد: برای این ما به استراتژی مناسب 
نیاز داریم. امروز جبهه ای شــکل گرفته است که از 
قفقاز و دریای سیاه تا مدیترانه، تنگه هرمز و دریای 
عمــان امتداد دارد. در این جبهــه، همه دولت ها و 
ملت های منطقه مســئولیت مبارزه مشترک علیه 
امپریالیســم آمریکا و صهیونیسم اســرائیل جهت 
امنیــت و رفاه را بر عهــده دارند. همه ما باید در هر 
نقطه از جبهه با هم باشیم. مدیترانه شرقی در حال 
حاضر کانون جبهه و مرکز خطر تشدید جنگ است.

۱۱۹ مصوبه با ۱۱۰ هزار میلیارد 
ریال اعتبار ره آورد سفر دوم 

رییس جمهور به زنجان
معاون اجرایی رییس جمهور گفت: دور دوم ســفر 
استانی رییس جمهور به زنجان ۱۱۹ مصوبه با ۱۱۰ 

هزار میلیارد ریال برای این استان به همراه داشت.
محسن منصوری شــامگاه شنبه در شورای اداری 
استان زنجان که با حضور رییس جمهور برگزار شد، 
افزود: در این سفر همچنین رییس جمهور بر تکمیل 
مسیر دوم راه آهن قزوین-زنجان و ورزشگاه ۱۵ هزار 
نفری استان دستور دادند که به زودی شاهد تکمیل 

آنها خواهیم بود.
وی ادامه داد: در این ســفر همچنین ۴۹ طرح با 
بیش از ۲۵۶ هزار میلیارد ریال ســرمایه گذاری در 

استان مصوب شد.
منصوری گفت: در سفر دوم همچنین مجوز ایجاد 
شــهرک صنعتی تخصصی مواد معدنی و شــهرک 
تخصصی انرژی خورشیدی و خودرو برقی به استان 

زنجان داده شد.
معاون اجرایی رئیــس جمهور در جریان بازدید از 
روند ســاخت و ساز تعاونی های مســکن زنجان در 
جمع متقاضیان مسکن این شهر به آن ها قول داد که 
امشب در نشستی به ریاست آیت الله رئیسی مسایل 
و موانع تعاونی های مسکن مساله دار به صورت ویژه 

مورد بررسی قرار می گیرد.
به گزارش خبرنگار ایرنا، محســن منصوری افزود: 
برخی تعاونی های استان زنجان در سال های گذشته 
مشــکاتی را ایجاد کرده اند کــه موانع قانونی آن ها 

متفاوت است.

خبر

برنامه های معاون امور 
زنان و خانواده رئیس 

جمهور در زنجان
معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور گفت: 
دولت ســیزده بر حمایت همه جانبه از زوج های 
جوان و حل دغدغه های آنان اهتمام جدی دارد.

انســیه خزعلی در مراســم اهدای ۳۱۳ سری 
جهیزیه همزمان با دومین ســفر آیت الله ابراهیم 
رئیسی به زنجان اظهار کرد: برنامه های حمایتی 
دولت جهت تامین درخواست های زوج های جوان 

همواره مورد تاکید رئیس جمهور است.
وی اضافــه کــرد: دولــت تــاش می کنــد 
پشــتیبانی های لازم طبق دستور رییس جمهور 
در اجــرای جشــن ها برای زوج هــای جوان، در 
اختیار قرار دادن مکان هایی مناسب جهت اسکان 

و اختصاص وام های مسکن ارائه کند.
معــاون رئیس جمهــور در جریان مشــکات 

درمانگاه ناباروری زنجان قرار گرفت
همزمان با دور دوم سفر استانی رئیس جمهور 
بــه زنجان، معاون رئیس جمهــور در امور زنان و 
خانواده از درمانگاه ناباروری ) IVF ( بیمارستان 
آیت الله موســوی شــهر زنجان دیدن کرد و در 
جریان مســایل و مشــکات این کلینیک قرار 

گرفت.
انســیه خزعلی از بخش های مختلف کلینیک 
ناباروری ) IVF ( بیمارســتان آیت الله موسوی 
بازدید کــرد و از نزدیک در جریــان روند کار و 

مشکات این مرکز قرار گرفت.
این کلینیک ناباروری سال ۹۳ راه اندازی شده 
که در طــول مدت فعالیــت آن ۴۶۰ نوزاد زاده 
شــده اند که ۷۵ نوزاد از آنها ۲قلو، سه قلو و چهار 

قلو هستند.
افزون بر زنجانی ها، مردم شهرستان های اطراف 
و ســایر اســتان ها نیز به این مرکز برای درمان 

مراجعه می کنند.
 )IVF(مســوول مرکز نابــاروری آی وی اف
زنجــان در این زمینه گفت که مرکز آموزشــی 
تخصصی و فوق تخصصی آیت الله موسوی زنجان 
روش آی وی اف )IVF( از جمله پیشرفت های 
شــگفت انگیز در علم ناباروری است و با عنوان 

باروری در محیط آزمایشگاه شناخته می شود.
معــاون امور زنــان و خانــواده رئیس جمهور 
گفت:  سال گذشــته با دستور رئیس جمهور ۱۰ 
هزار نفر از شــاغان صنایع دستی بیمه شدند و 
امیدواریم امسال هم تعداد بیشتری تحت پوشش 

قرار بگیرند.
انســیه خزعلی در دومین سفر استانی رئیس 
جمهور و برخی از اعضای هیات دولت در زنجان 
افزود:  بیمه یکی از مهمترین مطالبات مورد توجه 
بانوانی است که در مشاغل حوزه صنایع دستی و 

مشاغل خانگی مشغول به کار هستند.
وی با یان اینکه بیمه، لوازم و پشــتوانه هایی 
را نیاز دارد که باید بودجه آن دیده شــود، اظهار 
داشت: پارســال ۸۰ درصد مشاغل خانگی و ۸۰ 
درصد تســهیات و مجوزهای صادر شده در این 

خصوص به زنان کشور اختصاص یافت.
خزعلــی با بیــان اینکه فعالیــت اجتماعی و 
اقتصادی زنــان زنجانی بی نظیر و قابل قدردانی 
است و بسیاری از این فعالیت به صورت خانوادگی 
انجام می شود، اظهار داشــت: بخش اعظمی از 
مصوبات دور نخست سفر رییس جمهور به زنجان 

در امور بانوان و خانواده محقق شده است.

متولدین سال ۱۴۰۲ 
سهامدار می شوند

وزیر اقتصاد درباره اعطای ســهام به متولدین 
ســال ۱۴۰۲ گفت: با ســازمان برنامه و بودجه 
مذاکره می کنیم که این ســهام بــرای متولدین 

۱۴۰۲ هم داده شود.
سید احسان خاندوزی وزیر اقتصاد در گفت وگو 
بــا خبرنگار حوزه دولت خبرگزاری تســنیم، در 
پاســخ به این سؤال؛ "با توجه به اعطای سهام به 
متولدین سال ۱۴۰۱ طبق قانون بودجه، آیا این 
سهام برای متولدین امسال و در بودجه سال آینده 
هم در نظر گرفته شده است؟"، اظهار داشت: در 
بودجه سال ۱۴۰۲ هنوز نداریم ولی درخصوص 
متولدین سال گذشته، مشــخصات حدود ۳۰۰ 
هزار نفر از مجموع ۵۰۰ هزار ثبت نام کننده مورد 

تأیید دستگاه اجرایی قرار گرفته است.
وی افــزود: آخرین جزئیات و فرآیند به والدین 
این نوزادان اعام خواهد شــد و ســازمان بورس 

تخصیص فرآیند سهام را انجام خواهد داد.
وزیر اقتصاد خاطرنشان کرد: این موضوع دارای 
قانون دائمی اســت و در آن تصریح شــده است 
که این کار باید از نیمه ســال ۱۴۰۰ آغاز شــود 
اما برای ســال ۱۴۰۰ تأمین اعتبار لازم صورت 
نگرفته بود، لذا این کار از سال ۱۴۰۱ شروع شد.

خاندوزی بیان کرد: حتی اگر در بودجه ۱۴۰۲ 
هم نباشــد، با ســازمان برنامه و بودجه مذاکره 
می کنیم که این سهام برای متولدین ۱۴۰۲ هم 

داده شود.
به گزارش تســنیم، خاندوزی اردیبهشــت ماه 
ســال جاری دراین باره گفته بود ماده ۱۱ قانون 
جوانــی جمعیت، وزارت اقتصــاد را مکلف کرده 
اســت برای نوزادان تازه متولدشــده ســهامی را 
اختصاص دهد که این عدد برای متولدین ســال 
۱۴۰۱، یک ونیم میلیون تومان ســهام به ازای هر 
فرد اســت. این سهام تا ۲۳ســالگی به نام خود 
نــوزادان باقی می ماند و با تجمیع ســود آن در 
واقع ســرمایه ارزشــمندی برای تشکیل زندگی 
یا اشــتغال افراد ایجاد می کند که در ۲۴سالگی 

می توانند از آن استفاده کنند.
شــیوه دریافت این سهام نیز از طریق مراجعه 
بــه درگاه ملــی خدمات دولت هوشــمند اعام 
شــده بود و برای بخش جدید هم شیوه های آن 

اطاع رسانی خواهد شد.

2
به احترام شهدای اقدام تروریستی کرمان، پرچم جمهوری اسامی ایران در کلیه سفارتخانه ها، سرکنسولگری ها و نمایندگی های بین المللی جمهوری 
اسامی در سراسر جهان به حالت نیمه افراشته درآمد.به گزارش روابط عمومی وزارت امور خارجه با انتشار اطاعیه ای اعام کرد؛ در پی اقدام تروریستی 
در گلزار شهدای کرمان، امروز پنج شنبه به احترام شهدای این واقعه و ابراز همدردی با خانواده های معظم آنان، پرچم جمهوری اسامی ایران در کلیه 
ســفارتخانه ها، سرکنسولگری ها و نمایندگی های بین المللی جمهوری اسامی ایران در سراسر جهان به حالت نیمه افراشته درآمد.همچنین با توجه 

به موج جهانی محکومیت اقدام تروریســتی کرمان توسط دولت ها، سازمان های منطقه ای و بین المللی، شخصیت ها و ملت های مختلف جهان، دفتر 
یادبود شهدای این واقعه اسفناک تروریستی در کلیه نمایندگی های سیاسی، کنسولی و بین المللی جمهوری اسامی ایران گشوده شد و نمایندگی های 
کشورمان از امروز میزبان مقامات کشورهای مقیم، دیپلمات ها و شخصیت های مختلف و پذیرای آنان جهت ثبت پیام های تسلیت و ابراز همدردی 

آنها هستند.

پرچم جمهوری اسلامی ایران در همه سفارتخانه ها نیمه افراشته شد
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ســخنگوی ستاد انتخابات کشــور، با بیان 
اینکه حوزه های دارای تعدد کرسی برگزاری 
الکترونیکــی انتخابــات به شــورای نگهبان 
معرفی شده اســت، گفت: با اعام نظر شورا 
طی هفته جاری، وزارت کشور در این رابطه 

اطاع رسانی می کند.
محسن اسامی در گفت وگو با ایرنا، با اشاره 
به برنامه ریزی وزارت کشــور برای تســهیل 
رأی دهــی در انتخابــات مجلــس دوازدهم 
اظهار داشــت: بر اســاس مــاده ۱۱ قانون 
اســامی،  شــورای  مجلس  انتخابات  جدید 
تغییر مــدارک هویتی برای رأی دهندگان به 
گونه ای است که واجدان شرایط می توانند با 
ارائه یکی از مدارک هویتی نظیر کارت ملی، 
شناســنامه، گذرنامه، گواهینامه رانندگی یا 

کارت پایان خدمت رأی بدهند.
وی اضافــه کرد: در ادوار گذشــته، ضرب 
مُهر در شناســنامه برای انتخابات الزامی بود 
و رأی دهنده حتماً باید شناســنامه خود را به 
حوزه اخــذ رای ارائه می داد؛ اما در انتخابات 
قانون گذار  دوازدهم،  اسامی  مجلس شورای 
۵ مدرک هویتی را بــه عنوان مدارک اصلی 

رأی دهندگی اعام کرده است.
دبیر ســتاد انتخابات کشــور افزود: وزارت 
کشــور نیز به ســتادهای انتخابات سراســر 
کشور اباغ کرده که حتما شعب اخذ رأی، در 
بوســتان ها، پارک ها، بیمارستان ها، پادگان ها 
و کارخانجــات فعال شــود و رأی دهندگان 
می توانند با ارائه یکی از مدارک هویتی اعام 

شده، رأی بدهند.
تجمیع تعرفه انتخابات مجلس و خبرگان

اسامی با بیان اینکه ستاد انتخابات کشور 
در جهت اینکه رأی دهندگان وقت کمتری را 
در شــعبه بگذرانند و رأی خود را سریع تر به 
صندوق بیندازند، امسال برگه رأی انتخابات 
مجلس شــورای اســامی و مجلس خبرگان 
رهبــری، تجمیع و در یک برگه ادغام شــده 
اســت، گفت: بنابرایــن رأی دهنده یک برگه 
تعرفــه دریافــت می کند که از وســط قابل 
جدا شــدن اســت. انتهای تعرفه مربوط به 
انتخابات خبرگان و قســمت بــالا مربوط به 
مجلس شــورای اسامی است که رأی دهنده 
می تواند در صندوق هــای مجزایی که فراهم 
شــده، یعنی صندوق آبی بــرای خبرگان و 
صندوق قرمز برای مجلس شــورای اسامی، 
رأی خــود را بیندازد. این اقدام، رأی دهی را 

تسهیل می کند.
برگزاری انتخابــات الکترونیک در ۴ حوزه 

انتخابیه
ســخنگوی ســتاد انتخابات کشــور تعداد 
شــعب اخذ رأی پیش بینی شده را ۶۵ هزار 
شــعبه در کل کشــور اعام و اظهــار کرد: 

تاکنون ۶۰ هزار شعبه در ستادهای انتخابات 
سراســر کشور قطعی و جایابی شده و اکنون 
در مرحله آزمایش ســیگنال هستیم. در هر 
شــعبه ای نرم افزاری را طراحی کردیم که آن 
شعبه میزان سیگنالی که در شعبه وجود دارد 
را بررســی می کند تا فاقد سیگنال نباشد؛ به 
جهت اینکه دســتگاه احراز به صورت بر خط 
کار می کند و وجود ســیگنال به میزان کافی 
بــرای ما اهمیــت دارد. به همیــن جهت به 
همکارانمان اعــام کردیم آزمایش حتما در 

داخل شعبه انجام شود، نه خارج از آن.
اســامی یادآور شد: دستگاه احراز از ادوار 
گذشته بوده است، اما امسال به جهت اینکه 
رأی دهی با ۵ مدرک هویتی انجام می شــود، 
تأکید داریم که حتما دســتگاه احراز هویت 
ما، دارای ســیگنال باشد که هیچ گاه آفاین 
نباشد و از ثبت رأی تکراری جلوگیری شود. 
امسال براســاس تدبیری که در قانون شکل 
گرفتــه، تأکید داریم که احــراز هویت ها به 

صورت برخط باشد.
انتخابات  نتایج بررسی صاحیت داوطلبان 

خبرگان ۴ و ۵ بهمن اعام می شود
وی همچنین با بیان اینکه نتایج بررســی 
 ۴ انتخابــات خبرگان  داوطلبــان  صاحیت 
و ۵ بهمن از ســوی شــورای نگهبان اعام 
می شــود، گفت: داوطلبانی که نسبت به عدم 
تأیید صاحیت خود اعتراض داشــته باشند، 
می توانند از ۶ تا ۸ بهمن، درخواست اعتراض 
خود را به وزارت کشــور اعام کنند و ما هم 
اعــام می کنیم. مهلت  به شــورای نگهبان 
رســیدگی به اعتراضات اشــاره شده توسط 
شــورای نگهبان، به مدت ۱۰ روز از ۹ تا ۱۸ 

بهمن خواهد بود.
دبیر ســتاد انتخابات کشــور با بیان اینکه 

هیأت هــای اجرایــی از دو بخــش اداری و 
مردمی تشکیل شده است: در بخش مردمی 
۸ عضــو معتمد و در بخــش اداری ۳ عضو 
شامل فرماندار، یکی از اعضای قوه قضائیه و 
ثبت و احوال، عضویت دارند. براساس قانون، 
دســتگاه های ۵ گانه باید استعام داوطلبان 
را اعــام کننــد و هیأت هــای اجرایی این 
اســتعام ها را بررسی و بر اساس بررسی های 

محلی، اعام نظر می کنند.
اســامی با بیان اینکــه چنانچه این اعام 
نظر مستند نباشــد، بی اثر خواهد بود، تاکید 
کرد: بنابراین هیأت هــای اجرایی به صورت 
مســتند افــراد را تاییــد، رد یا عــدم احراز 

صاحیت تشخیص می دهند.
وی با بیان اینکه این نتایج و نظرها همگی 
مســتند بوده و خارج از قاعده قانونی نیست 
و در واقع عمل به مُرّ قانون اســت، گفت: از 
سوی دیگر فرایند اعتراض هم باز است و در 
این مســیر برخی از کسانی که در هیأت های 
اجرایی تایید نشــده بودنــد، در هیأت های 
نظارتــی تایید شــدند که نشــان می دهد، 
قانــون حاکــم اســت. اگر کســی اعتراضی 
دارد، می تواند اعتــراض خود را از هفدهم تا 
نوزدهــم دی ثبت کند. در هیأت های نظارت 
هم قانــون، فصل الخطاب اســت و منتقدان 
اعتراضــات خود را از مســیر قانونی پیگیری 
کنند. حرکت در مســیر قانون، از همه موارد 

مهم تر است.
فرآینــد انتخابــات در چه مرحلــه ای قرار 

دارد؟
به گفته »محسن اسامی« سخنگوی ستاد 
انتخابات کشور، داوطلبانی که صاحیت آنها 
تأییــد و یا احراز نشــده، به مــدت ۳ روز از 
۱۷ تــا ۱۹ دی برای اعتراض فرصت دارند و 

براســاس جدول زمان بندی، این اعتراضات 
توسط شــورای نگهبان به مدت یک ماه و تا 

۱۹ بهمن بررسی مجدد خواهد شد.
در مرحله نخست از مراحل سه گانه بررسی 
صاحیت هــا، هیأت هــای اجرایی تشــکیل 
انتخابیه  شــده در فرمانداری ها و حوزه های 
که متشــکل از ۱۱ نفر شــخصیت حقوقی و 
معتمدان محلی هستند، صاحیت متقاضیان 
داوطلبی انتخابات یازدهم اســفند را بررسی 

کردند.
هیأت هــای اجرایی از ۴ تا ۱۸ آبان فرصت 
داشتند تا با بررسی استعامات از دستگاه های 
۵گانه )ثبت احوال، فراجا، دادستانی، وزارت 
خارجــه، وزارت علــوم، وزارت بهداشــت و 
متقاضیان  علمیــه( صاحیــت  حوزه هــای 
داوطلبــی انتخابات دوازدهمین دوره مجلس 
شورای اسامی را احراز کند. البته، آنچه که 
در هیأت هــای اجرایی اتفاق افتــاد، تعیین 
کننده داوطلبان صاحیــت دار نبود و حرف 

آخر را شورای نگهبان می زند.
در گام دوم بررســی صاحیت هــا که روز 
گذشــته ۱۴ دی به پایان رسید، هیأت های 
نظارت اســتانی که اعضای آن توسط هیأت 
مرکزی نظارت بر انتخابات تعیین می شــوند، 
به بررسی شــکایات داوطلبانی پرداختند که 
نسبت به نتایج اعام شده از سوی هیأت های 

اجرایی اعتراض داشتند.
به گفته »هادی طحان نظیف« ســخنگوی 
شــورای نگهبان، بیش از ۲۱ هزار نفر واجد 
شرایط ثبت نام بودند که صاحیت آنها مورد 
بررسی و صاحیت حدود ۱۱ هزار نفر، مورد 
تأیید قــرار گرفت؛ این عــدد دو برابر تأیید 
صاحیت های در انتخابات مجلس قبل است.

در گام آخــر از مراحل ســه گانه بررســی 
صاحیــت متقاضیــان داوطلبــی انتخابات 
مجلس دوازدهم مجلس شــورای اســامی، 
شــورای نگهبــان شــکایات نامزدهــای رد 
صاحیت شده را که اعتراض می کنند بررسی 
خواهد کرد. این شــورا یک مــاه )۳۰ روز( 
مهلت دارد تا به بررســی شکایات کسانی که 
بــه نتایج هیات های نظــارت اعتراض دارند، 

رسیدگی کند.
دریافت شــکایت از داوطلبانی که در سیر 
مراحل قبلی تأیید شــده باشــد، اما شورای 
نگهبان نظر به عدم تأیید یا عدم احراز آن ها 
دارد، در فاصله زمانی ۲۱ تا ۲۳ بهمن انجام 

می شود.
نظــر نهایــی شــورای نگهبان هــم، اول 
اسفندماه نیز نظر نهایی شورای نگهبان درباره 
رد صاحیت همه داوطلبان ردصاحیت شده 
به داوطلبان مربوطه اباغ می شــود و اسامی 

نامزدهای تأیید شده، انتشار خواهد یافت.

سخنگوی ستاد انتخابات کشور تشریح کرد؛

جزئیات ۵ اقدام مهم وزارت کشور برای تسهیل فرایند اخذ رای

انتخابات باشــکوه در  معاون رئیس جمهور اهمیت 
بهبود شرایط و پیشرفت کشور و حل مشکات مردم 
را حائز اهمیت دانست و گفت: به تعبیر سردار دل ها 
شهید حاج قاسم ســلیمانی، جمهوری اسامی ایران 
حرم اســت و برگزاری انتخاباتی با حضور گســترده 
مردم از مولفه ها و پشــتوانه های محکم برای اقتدار، 
صیانت از این حرم و امنیت کشور محسوب می شود.

به گزارش ایســنا، سیدمحمد حســینی در یادواره 
شهدای شــهر جوکار شهرستان مایر و گرامی داشت 
شــهدای حادثه تروریســتی گلزار شهدای کرمان در 
جمع پرشــور اقشــار مختلف مردم، خانواده شهدا و 
مسئولان اســتان همدان و شهرستان مایر، ضرورت 
زنده نگه داشــتن یاد و خاطره شــهدا را مورد تاکید 
قرار داد و گفت: رهبر فرزانه انقاب همواره بر اساس 
آموزه هــای وحیانــی و روایی، بر زنده نگه داشــتن 
فرهنگ شــهادت در جامعه تاکید دارند و این رسالت 
برعهده یکایک ماست که با بیان و قلم و با استفاده از 
ابزار هنر، فرهنگ ایثار، فداکاری و شهادت را با تکریم 
شــهدا و تبیین سلوک زندگی آنان زنده نگه داریم. تا 
زمانی که فرهنگ شــهادت برکشور سایه گستر باشد، 
اســتقال، امنیت، عزت، پیشــرفت و اقتدار کشــور 
محفوظ می ماند و هــر مقدار از این فرهنگ متعالی 
فاصلــه بگیریم دچار ایســتایی، عقب گرد و انحطاط 

خواهیم شد.
وی حرکت در مســیر شــهدا را موجب سعادت و 
رســتگاری دانست و گفت: شــهدا افرادی از محله و 
روستا و شــهر و از جمع خودمان بودند اما در جهت 
کســب مکارم اخاقی و ویژگی ها و خصال ارزنده ی 
معنــوی تاش کردند و به ملکوت اعلی پیوســتند و 
اینک جایگاه شــان اعلی علیین اســت امــا بهرحال 

عناصری دســت یافتنی هســتند که اگر نوجوانان و 
جوانــان ما این بندگان صالح خــدا را الگوی رفتاری 
خود قرار دهند خیر دنیا و آخرت نصیب شان خواهد 
شــد. اعتقاد، باور ، ایمان مستحکم، توکل و ارتباط با 
خدا، مناجات و نیایش شبانه ، اخاق نیک و پسندیده، 
صبر و صابت، شــهامت و رشادت، عشق و محبت به 
مــردم، دلدادگی به اهل بیــت، تبعیت از ولی فقیه و 
تاش مداوم برای تهذیب نفس و خودسازی از خصال 
و کمالات شــهدا و رمز و راز موفقیت شخصیت های 
برجســته ای مثل حاج قاسم ســلیمانی است و این 
یادواره ها فرصتی است که روی این موضوعات تامل 
شــود و با ابتکار و هنرمندی، این پــاکان روزگار به 

عنوان الگو به جوانان و نوجوانان معرفی شوند.
وی با اشــاره بــه دســتاوردها و خدمات شــهید 
ســلیمانی در تقویت اقتدار نظام اسامی و تجهیز و 
انســجام جبهه مقاومت اظهار داشت: شهید سلیمانی 
در صحنه های مهم و حســاس در خدمت مردم بود و 
برای رفع مظلومیت، یاور مردم ستمدیده منطقه  بود. 
مردم مظلوم فلســطین اگر در گذشته در مقابل توپ 
و تانک و تجاوزگری رژیم صهیونیستی نهایتاً با سنگ 
از خود دفاع می کردند اما با اشاره  رهبر حکیم انقاب، 
سردار سلیمانی دست فلسطینی ها را پر کرد و امروز 
بیش از سه ماه است که با شجاعت در مقابل نظامیان 
مجهز و ماشین جنگی پیشــرفته رژیم صهیونیستی 
مقاومت می کنند. همچنان که سردار دل ها در مقابله 
با داعش نیز با تاکید رهبــر حکیم انقاب با تدبیر و 
اقتدار وارد میدان شد و با تشکیل گروه های مقاومت، 
شــر خافت داعش را از سر مردم منطقه کوتاه کرد. 
سردار ســلیمانی بخوبی ثابت کرد که این زمان تک 

تیر را پاسخ به جز رگبار نیست.

معاون رئیس جمهور با اشاره به برخوردهای دوگانه 
غرب با حقوق بشر و حقوق زن خاطرنشان کرد: سال 
گذشته در چنین ایامی، ســردمداران غرب و برخی 
وزرای خارجه کشورهای اروپایی و شماری از بازیگران 
و مزدوران شــان در خارج و داخل به بهانه درگذشت 
یــک نفر در ایران با ادعای دفاع از حقوق زن هیاهو و 
بلوا به راه انداختند اما امروز کشــتار وحشیانه هزاران 
و کودک توســط رژیم صهیونیستی را نه تنها محکوم 
نمی کنند بلکه در نهایت بی شــرمی آن را تایید هم 
می کنند. همچنان که در مقابل جنایت تروریســتی 
گلزار شهدای کرمان برخی عوامل آنان در شبکه های 
فارسی زبان و یا مهره هایی در داخل سکوت کرده و 

یا از جنایت داعش ابراز خرسندی می کنند.
وی گفت: امــروز در حالی کــه جمعیت های قابل 
توجهی در کشورهای مختلف از جمله اروپا و آمریکا 
نســبت به جنایات و نسل کشــی رژیم صهیونیستی 
معترض هســتند و این اعتــراض بعضا به نمایندگان 
و برخی مدیران هم کشــیده است که برای نمونه می 
توان به اســتعفای دســتیار ویژه بایدن در آموزش و 
پرورش اشــاره کرد، در داخل کشــور وطن فروشانی 
هســتند که بدنبال تطهیر اسرائیل غاصب هستند و 
ادعا می کنند رژیم صهیونیســتی بی گناهان را نمی 

کشد.
وی در بخــش دیگری از ســخنان خــود بر لزوم 
احساس مسئولیت همگان برای جلب مشارکت مردم 
در انتخابات تاکید کرد و گفت: همه باید برای حضور 
گســترده و حداکثری مردم در انتخابات ۱۱ اســفند 
تاش کنیم و با جهاد تبیین و پاســخ به شــبهات و 
سوالات شرایط را برای خلق حماسه ای باشکوه فراهم 

سازیم.

حسینی: انتخابات باشکوه از مؤلفه های اقتدار و پیشرفت کشور 
است



خبر

برگزاری آخرین تمرین تیم ملی در 
کیش پیش از سفر به قطر

تیم ملی فوتبال ایران آخریــن تمرین خود پیش از 
اعزام به کشور قطر را در جزیره کیش برگزار کرد.

به گزارش خبرنگار ورزشی خبرگزاری تسنیم، آخرین 
تمرین تیم ملی فوتبــال ایران پیش از اعزام به قطر از 
ساعت 19 روز )یکشــنبه( در ورزشگاه المپیک جزیره 

کیش برگزار شد.
* اتوبوس تیم ملی فوتبال کشورمان در میان استقبال 

زیاد اهالی کیش وارد محل تمرین شد.
* بازیکنــان ابتدا زیر نظر مربی بدنســاز به دو گروه 
تقسیم شدند و سپس فوتبال تحت فشار و پاسکاری را 

در دستور کار قرار دادند.
* بخــش بعدی تمرینات به صــورت تاکتیکی و زیر 
نظر امیر قلعه نویی و دیگر مربیان به کارهای گروهی و 

تاکتیکی پرداختند. 
* مرتضی پورعلی گنجــی امروز میهمان تمرین تیم 
ملی بود و بــه صورت اختصاصی در گوشــه زمین به 

تمرین پرداخت.
* روزبه چشمی و صادقی محرمی هم زیر نظر پزشک 

تیم ملی تمرین کرد.
* هواداران و مردم کیش هم برای تماشــای تمرین 
تیم ملی در محل تمرین حاضر شدند. در ابتدای تمرین 
به دلیل یک هماهنگی عده ای از مردم به زمین آمدند 
و بــا بازیکنان عکس یادگاری گرفتنــد که در ادامه با 
دخالت مأموران انتظامی هواداران به جایگاه های خود 

راهنمایی شدند.
* آرش برهانــی بازیکن پیشــین تیــم ملی مهمان 

تمرین امروز تیم ملی بود.
* علیرضا دروازه بان تیم ملی که در بازی با بورکینافاسو 
مصدوم شده بود امروز همراه سایر دروازه بانان زیر نظر 

مربی دروازه بانان تیم ملی تمرین کرد.

حسینی: نیمکت نشینان و بازیکنان 
اصلی باید همدل باشند

به گزارش اخبار کیش، مجید حســینی در حاشیه 
تمرین تیــم ملی در جزیره کیش در جمع خبرنگاران 
اظهار داشــت: بازی خوبی با بورکینافاســو داشتیم به 
خصوص اینکه همه بازیکنان بازی کردند. خدا را شکر 
که شرایط تیم خیلی خوب است. اردوی خیلی خوبی 
را در جزیره کیش داشــتیم. فردا هم به قطر می رویم. 
شرایط خودم هم خیلی خوب است. همه بازیکنان هم 

همدل هستیم و امیدواریم نتیجه بگیریم.
وی در پاســخ به سؤال خبرنگار فارس مبنی براینکه 
شــرایط تیم ملی را برای رسیدن به هدف تان مساعد 
می بینید زیرا با توجه به مشکلاتی که هست نمی توان 
وضعیت آماده ســازی تیم های مدعــی را با  تیم ملی 
مقایســه کرد، گفت: امکانات و شرایط یکسان نیست 
آنها خیلی جلوتر از ما هستند. ولی ما بازیکنان خیلی 
خوبی داریم. چه بازیکنانی که در لیگ بازی می کنند 
چه بازیکنانی که بیرون هســتند همه یکدل هستیم و 
بهترین تلاش را می کنیم. فرقی هم نمی کند چه کسی 
بازی می کند. ما 11 بازیکن اصلی با نیمکت نشــینان 

باید یکدل باشیم تا بهترین نتیجه را بگیریم.
وی در مورد مصدومیت مرتضی پورعلی گنجی گفت: 
خودم صحنه مصدومیت پورعلــی گنجی را که دیدم 
ناراحت شــدم او خیلی می توانست به تیم ملی کمک 
کند. من بازی اش را خیلی دوست دارم و دوست خوبم 

است امیدوارم هرچه زوتر بهبود پیدا کند.

قلی زاده: خدا را شکر قلعه نویی هم 
به من اعتماد کرد

بازیکن تیم ملی فوتبال کشــورمان گفت: یکی از بهترین 
نسل های فوتبال مان است و می توانیم جز چهار تیم باشیم و 

شک نکنید تا پای جان تلاش می کنیم.
علی قلی زاده در حاشیه تمرین تیم ملی در جزیره کیش 
در جمع خبرنگاران اظهار داشت:همه شرایط تیم ملی خوب 
بوده و یک بازی دوســتانه داشتیم که بردیم و امیدوارم در 

جام ملت ها هم همین روند را ادامه بدهیم. 
وی در مورد بازی با بورکینافاسو گفت: شرایط آماده سازی 
ســایر تیم ها را می دانید اما حریف،بورکینافاســو، با وجود 
اسمی که داشت تیم خوب و قدرتمندی بود که می تواند به 

ما کمک کند و درس هایی از این تیم بگیریم.
قلــی زاده در مورد  قهرمانی در جام ملت ها گفت: از الان 
نمی توانیم بگوییم. تمام تمرکزمان را گذاشته ایم که بهترین 
نتیجه را بگیریم و بازی به بازی جلو برویم و امیدوارم مردم 

را خوشحال کنیم.
وی در مورد وضعیــت مصدومیت خود گفت: مصدومیت 
طولانی مدت داشــتم خدا را شــکر همه چیز خوب است و 

قلعه نویی هم به من اعتماد کرد و وضعیتم خوب است.
بازیکن تیم ملی افزود: یکی از بهترین نسل های فوتبال مان 
اســت و می توانیم جز چهار تیم باشیم و شک نکنید تا پای 

جان تلاش می کنیم تا بهترین نتیجه رابگیریم.

اخبار

تیم ایران نایب قهرمان 
رقابت های جهانی تنیس 

در »کیش« شد
تیــم تنیس ۲ نفــره ایران نائــب قهرمان 
رقابت های جهانی مردان در جزیره کیش شد.

بــه گزارش ایرنــا، »حمید رضــا نداف« و 
»سامیار الیاسی« هفته نخست رقابت های تور 

جهانی را با نایب قهرمانی به پایان رساندند.
در دیــدار پایانی بخــش ۲ نفرهریال ایران 
با نتیجــه ۴-۶ و ۵-۷ مقابل »ماتیاس فوله« 
و »گرگلی ماداراش« از مجارســتان بازی را 
واگذار کرد تا با کســب ایــن نتیجه نماینده 
مجارســتان در جایگاه نخست بایستد و تیم 
ایران عنوان نایب قهرمانی را از آن خود کند.

در بخش انفرادی این مسابقات نیز »اولگ 
پرییودکــو« از اوکریــن با نتیجــه ۲ بر یک 
»ماتیاس فوله« از مجارستان را برد و به فینال 
رســید؛ همچنین »لورنزو بوکی« از ایتالیا با 
نتیجه ۲ بر صفر »دنیس کلاک« از روسیه را 
برد تا فردا در دیدار فینال با نماینده اوکراین 

رقابت کند.
هفته نخست رقابت های 1۵ هزار دلاری تور 
جهانــی تنیس مردان از 1۰ دی ماه با حضور 
نمایندگانی از کشورهای هند، چین ، کانادا، 
ایران، ایتالیا، گرجســتان، مولداوی، سوریه، 
چین تایپه، روســیه، آرژانتین، مجارستان و 
اوکرایــن در زمین های تنیس المپیک کیش 
برگزار و فردا با معرفی تنیسور قهرمان بخش 

انفرادی به پایان می رسد.
سرداوری این مســابقات بر عهده »سامان 

حسنی« سرداور نشان نقره کشورمان است.

بانوان، پیش رو تایید 
صلاحیت در حوزه 

انتخابیه کیش
دبیر ســتاد انتخابات هرمــزگان گفت: از 
مجموع 9 نفــر داوطلــب انتخابات مجلس 
در جزیــره کیش، دو خانم و یــک آقا تایید 

صلاحیت شدند.
گزارش خبرگزاری صداوســیما کیش،  به 
جواد خجســته، گفــت: ٣ نفــر از داوطلبان 
انتخابات مجلس شــورای اســلامی در حوزه 

انتخابیه کیش تایید صلاحیت شدند.
وی افــزود: پنج نفر بدون ثبت شــکایت، 
انصراف دادند و یک نفر هم شرایط نام نویسی 

را نداشت.
دبیر ســتاد انتخابات هرمزگان گفت: حوزه 
غرب استان هرمزگان یک نماینده در مجلس 
شــورای اســلامی دارد و در مجموع 19 نفر 
بــرای کســب این کرســی در حــوزه غرب 

هرمزگان رقابت می کنند.

یاد و خاطره سردار 
سلیمانی، مکتبی زنده و 

پویا
اســتاد حوزه و دانشــگاه گفت: امروز یاد و 
خاطره سردار سلیمانی به مکتبی زنده و پویا 
تبدیل شــده است و دشــمنان از زائران این 

مکتب بیم دارند و آنان را ترور می کنند.
گزارش خبرگزاری صداوســیما کیش،  به 
حجت الاســلام والمســلمین ماندگاری در 
مراسم بیست و دومین سالگرد ورود شهدای 
گمنام به کیش و گرامیداشت شهدای حادثه 
تروریستی کرمان، گفت: براساس آیات قرآن 
کریم، جایگاه شــهدا در کنار ائمه معصومین 
است و ماموریت شــان اتمام حجت با انسان 
های زنده  اســت تا بدانیم مسیر حق و باطل 

کجاست؟
وی گفت: انســان هایی که از شهدا درس 
بگیرند خداوند آن ها را بزرگ و ســعادتمند 

خواهد کرد.
اســتاد حوزه و دانشگاه با اشــاره به اینکه 
دشمن می خواست با شــهادت سردار شهید 
قاســم ســلیمانی  یاد او را پاک کند، افزود: 
امروز یاد و خاطره سردار سلیمانی به مکتبی 
زنده و پویا تبدیل شــده اســت و دشمنان از 
زائــران این مکتب بیم دارنــد و آنان را ترور 

می کنند. 
الاسلام والمســلمین ماندگاری گفت: برای 
اینکــه بنده خوب خدا باشــیم بایــد تقوا را 

همواره در رأس کار های خود قرار دهیم.
وی با بیان اینکه اگر شاگردان خوبی برای 
مکتب شهدا باشیم حتما مسیر دنیا و آخرت 

خود و دیگران را متحول خواهیم کرد.

اجرای برنامه به وقت ۱۲۰ 
در جزیره کیش

برنامه به وقت 1۲۰ گرامیداشت چهارمین 
سالگرد شــهادت سردار شــهید حاج قاسم 
ســلیمانی و به یاد شهدای دانش آموز حادثه 

تروریستی کرمان در کیش برگزار شد.
گزارش خبرگزاری صداوســیما کیش،  به 
دانش آموزان دبستان دخترانه هیات امنایی 
فرهنگ به مناســبت گرامیداشت چهارمین 
سالگرد شــهادت سردار شــهید حاج قاسم 
ســلیمانی، زنده نگه داشــتن یــاد و خاطره 
شهدای دانش آموز حادثه تروریستی کرمان، 
جــزو ٣۰ قرآن کریــم را در گروه های 1۲۰ 

نفری قرائت کردند.
اجرای ســرود دانش آموزی سردار دل ها و 
دکلمــه خوانی دانش آمــوزی از دیگر برنامه 

های این مراسم بود.
دانش آموزان تندیس سردار دلها، شناسنامه 

قرآنی و هدیه نماد 1۲۰ را دریافت کردند.

3
رییس شبکه بهداشت کیش با اشاره به آغاز واکسیناسیون فلج اطفال کودکان زیر پنج سال گفت: این طرح از امروز 1۶ دی ماه آغاز شده و تا چهار 

روز دیگر ادامه خواهد داشت.
به گزارش اخبار کیش،»اسد الله احمدی« با بیان اینکه در قالب این طرح به چهار هزار و 11۲ کودک زیر پنج سال در کیش واکسن تزریق خواهد 

شد، افزود: سه هزار و 9۰1 کودک ایرانی و ۲11 کودک نیز غیر ایرانی ساکن در جزیره مشمول این طرح خواهند بود.
وی اظهار کرد: شــیوع ویروس کرونا باعث شــد که برخی بیماری های تقریبا ریشه کن شده به علت کاهش سطح واکسیناسیون مجددا در نقاط 

مختلف جهان مشاهده شوند؛ در همین راستا نیز وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی به منظور جلوگیری از این روند طرح واکسیناسیون فلج 
اطفال را در برخی از نقاط کشور مجددا شروع کرده است.

رییس شــبکه بهداشت کیش با بیان اینکه طرح واکسن فلج اطفال کودکان کیش در ۲ مرحله انجام می شود، اضافه کرد: والدین می توانند برای 
واکسینه کردن کودکان خود به پایگاه های بیمارستان کیش، مرکز خدمات جامع سلامت بوعلی، پایگاه بهداشت صدف، پایگاه بهداشت سحر، کلینیک 

امام رضا)ع(، کلینیک شهید ستاری پایگاه پدافند هوایی، بازار مرکز تجاری، میکا مال و مروارید و مساجد امام حسن )ع( و خاتم مراجعه کنند.

واکسیناسیون فلج اطفال کودکان در کیش آغاز شد

کیش
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

دوشنبه
18 دی 1402
 شماره  1603

براساس تفاهم نامه منعقد شده میان فدراسیون فوتبال 
و سازمان منطقه آزاد کیش، ورزشگاه فوتبال ساحلی در 

این جزیره احداث می شود.
به گزارش  اخبار کیش، براساس تفاهم نامه منعقد شده 
میان فدراســیون فوتبال و ســازمان منطقه آزاد کیش، 
ورزشگاه فوتبال ســاحلی در این جزیره احداث می شود، 
مراسم امضای این تفاهم نامه در حضور بازیکنان و اعضای 
کادرفنی تیم ملی فوتبال و ســایر مسئولان فدراسیون و 

سازمان منطقه  آزاد کیش برگزار شد.
ایجاد زیرساخت های مورد نیاز برای برگزاری رویداد های 
بین المللی و ساخت ورزشــگاه استاندارد فوتبال ساحلی 
در دهکده  ورزشــی المپیک کیش، برگزاری مســابقات 
بین المللی فوتبال ســاحلی به صورت سالانه، پیش بینی 
و پیشــنهاد در خصوص میزبانــی ۲۰۲۷ یا ۲۰۲9 جام 
ملت هــای فوتبال ســاحلی آســیا در جزیــره  کیش و 
برنامه ریــزی در خصوص برگزاری اردو های تدارکاتی تیم 
ملی فوتبال ساحلی در جزیره  کیش از مهمترین بند های 
این تفاهم نامه است.رییس فدراسیون فوتبال گفت: جزیره  
کیش ظرفیــت، توانایی و مزیت های فراوانی در رشــته  
فوتبال ساحلی دارد و به شکل مناسب باید از آن استفاده 

شود.مهدی تاج ابراز داشت: جزیره  قابلیت تبدیل شدن به 
پایگاه تیم ملی فوتبال ســاحلی را دارد و با فراهم کردن 

زیرساخت های استاندارد این شرایط فراهم خواهد شد.

وی خاطرنشان کرد: با در اختیار داشتن زیرساخت های 
مناسب می توانیم رویداد های مهم بین المللی را در جزیره  

کیش برگزار کنیم.

فوتبالساحلیدرکیشصاحبورزشگاهمیشود

دبیر دومین کنگره ملی شهدای غواص، از افتتاح 
برنامه هــای آئین اختتامیه ی ایــن کنگره در روز 
دوشنبه هجدهم دی ماه خبر داد و افزود: همایش 
کنگره و تقدیر از برگزیدگان جشــنواره های آن، 

برگزار خواهد شد. بیستم دی ماه  چهارشنبه 

روابط عمومی دومیــن کنگره ملی  به گــزارش 
شــهدای غواص، بهرام عرب وند در نشست خبری 
با اصحاب رســانه ی کیش با اشاره به حضور بیش 
از ۵۰ خانواده ی معزز شــهید از سراســر کشور، 
گفت: کمیته ی تشــریفات با برنامه ای ویژه، ظهر 
روز هجدهــم دی ماه به اســتقبال ایــن عزیزان 

خواهد رفت .
دبیر دومین کنگره ملی شهدای غواص از افتتاح 
نمایشــگاه آثــار حجمی و هنری جشــنواره های 
کنگره در ســالن انتظار، در ســاعت 1۶ خبر داد 
و افــزود: بعــد از این افتتاح با حضور مســئولین 
و مهمانــان کنگــره، معبــر عشــق و غرفه های 
دانش آموزی با حضور ۲٣ مدرســه افتتاح خواهد 

شد.

عرب وند همچنین بــه رژه ی قایق های تفریحی 
اشــاره کــرد و ادامــه داد: بعد از اقامــه ی نماز 
جماعت در مســجد ثامن الائمه، برنامه ی ویژه ای 
در ســاحل پارک ماهیگیر در بخش های مختلف 
برگــزار خواهد شــد که خاطره گویــی خانواده ی 
شهدا، ســرود 1۷۵نفره ی شهدای غواص، اجرای 
تئاتر خیابانی منتخب جشــنواره ملی، روایت گری 
طنازانــه ی علیرضــا دلبریان  از آن جمله اســت؛ 
"تریبــون آزاد"، "اجرای گروه موســیقی بومیان 
کیش" و "موکــب پذیرایی" نیز بخش های جنبی 

این برنامه را شامل می شود.
دبیــر کنگــره، بــا تاکید بــر اهمیــت تکریم 
خانواده های محترم شــهدا و تــدارک برنامه های 
مختلــف تفریحی بــرای آنها، خاطرنشــان کرد: 
پــارک دلفین ها،  تفریحی  از مجموعــه  بازدیــد 
ضیافت نهار در کشــتی تفریحی، گشــت جزیره 
تماشای  و  اتوبوس های دوطبقه ی گردشــگری  با 
تئاتر صحنه ای _ منتخب جشنواره _ در پردیس 
ســینمایی میکامال از جمله برنامه هایی است که 

در این راستا تدارک دیده شده است.

عرب وند در ادامه، به برگــزاری همایش پایانی 
آئیــن اختتامیــه ی دومین کنگره ملی شــهدای 
غواص در صبح روز بیســتم دی ماه اشــاره کرد و 
افــزود: تقدیر از برگزیدگان جشــنواره های ملی، 
روایت گری ســردار محســن رضایی، ســخنرانی 
میزبانــان و مهمانــان، مداحی، تقدیــر از ده نفر 
از ایثارگــران کیــش و اجرای ســرود برگزیده ی 
جشــنواره ی دانش آمــوزی از جملــه برنامه هایی 

است که در این همایش اجرا خواهد شد.
از حمایت های همه جانبه ی  پایــان  عرب وند در 
ســازمان منطقه آزاد کیش تقدیر و خاطرنشــان 
کرد: این دوره نیــز بخش خصوصی، حامی اصلی 
برگزاری این کنگــره بودند که میکامال به عنوان 
ارم  حامی جشنواره های کنگره، مالکین هتل های 
و کوروش، هواپیمایی ماهان، هواپیمایی کیش ایر، 
جامعه بازاریــان و بازرگانان و دیگر فعالین بخش  

این جمله  هستند. از  خصوصی 
آئیــن اختتامیه ی دومین کنگره ملی شــهدای 
غــواص، از هجدهم تا بیســتم دی مــاه در کیش 

برگزار خواهد شد.

برگزاریآئیندومینکنگرهملیشهدایغواصطیسه
روزدرکیش

نماینده ولی فقیه در هرمزگان، با اشاره به اینکه دشمنان، 
۲۲ بهمن ضربه ســختی از مــردم می خورند، گفت: حضور 
برشــور مردم در ۲۲ بهمن ماه باعث می شــود نقشــه های 
دشمن با شکست مواجه شود و نتواند در فرصت باقی مانده 

از ۲۲ بهمن  تا انتخابات به اهداف خود دســت پیدا کند.
به گزارش ایرنا، جت الاسلام والمسلمین محمد عبادی زاده 
شــامگاه یکشنبه در نشست ستاد برگزاری دهه فجر استان، 
با اشــاره به اینکه ۲ حماسه بزرگ را پیش رو داریم، اظهار 
کرد: حماسه ۲۲ بهمن که هر ساله یک تجدید بیعت امت با 
آرمان های انقلاب اسلامی محسوب می شود، جزو مهم ترین 
اجتماع های کشــور اســت که مورد رصد دوست و دشمن 

قرار دارد.

وی عنــوان کرد: حماســه دوم انتخابات مجلس شــورای 
اسلامی است که دشمن در تلاش است به اهداف پلید خود 
از طریق کاهش مشارکت مردم در امور حکمرانی دست پیدا 
کند، به همین جهت در برنامه های ۲۲ بهمن ماه و انتخابات 
پیش رو، دشــمن تمام تلاش خود را برای کاهش مشارکت 

به کار خواهد گرفت.
امام جمعه بندرعباس، با اشــاره به اینکه دشمن تودهنی 
اول را در ۲۲ بهمن مــاه دریافــت خواهد کرد، گفت: حضور 
پرشور و گسترده مردم در راهپیمایی ۲۲ بهمن به برگزاری 
انتخاباتی با عظمت و با شکوه کمک می کند و این امر باعث 
می شــود که دشــمنان در ناامید کردن مــردم ایران ناامید 

شوند.

وی، مشــارکت بالای مردم در حماسه ۲۲ بهمن را مورد 
تاکید قرار داد و مطرح کرد: حضور پرشور مردم در حماسه 

۲۲ بهمن، بسترساز برگزاری انتخابات باشکوه است.
حجت الاســلام و المســلمین عبادی زاده، با بیان اینکه 
توپ خانــه تبلیغاتی و رســانه ای دشــمن از همین الان نیز 
فعالیت خود را آغاز کرده است، تشریح کرد: دشمن از امروز 
سیاســت های پلید خود نظیر تحریم انتخابات، ناامید کردن 

مردم از آینده و ... را آغاز کرده است.
وی تصریح کرد: دستگاه ها با تمام توان برای ایفای نقش 
خود وارد میدان شــده و برنامه ریزی هــای دقیق و اجرایی 
توسط کمیته های ذیل ســتاد برگزاری دهه فجر انجام و از 

اقدامات نمادین، نمایشی و بدون اثر پرهیز شود.

نماینده ولی فقیه در هرمزگان:
دشمنان، ۲۲ بهمن ضربه سختی از مردم می خورند

خروجی  گازهــای  جمع آوری  توافق نامــه 
دودکش های  از   )CO۲ ( اکســیدکربن  دی 
نیــروگاه بندرعباس در راســتای جلوگیری 
شــنبه  روز  زیســتی  محیط  آلودگی های  از 
بین شــرکت پالایش نفت آفتاب و شــرکت 

شــد. منعقد  هرمزگان  برق  نیروی  تولید 
تولید  عمومی شــرکت  روابط  گــزارش  به 
شــرکت  مدیرعامل  هرمزگان،  بــرق  نیروی 
تشــریح  در  هرمزگان  بــرق  نیروی  تولیــد 

طرح،  این  انجــام  با  گفت:  توافق نامــه  این 
گاز دی اکســید کربــن جذب شــده جهت 
در صنایــع مختلف  دیگــر محصولات  تولید 
به  تولید مواد غذایی  همچون کارخانه هــای 
کار خواهــد رفــت و از انتشــار آن در فضا 

می شود. جلوگیری 
ایــن تفاهم نامه  افــزود: در  رضــا مهرانی 
مقرر شــد نســبت به بررســی مــواردی از 
جملــه جانمایــی واحد جذب دی اکســید 

کربن و مقدار تحویل آن اقدام شــودو
شــرکت  طرح،  این  در  کرد:  تصریــح  وی 
پالایــش نفــت آفتــاب مســئولیت انجــام 
مطالعــات فنی، ســرمایه گذاری و ســاخت 
و   )co۲ ( کربن  اکســید  واحد جــذب دی 
به  دارد،  برعهده  را  تاسیســات لازم  دیگــر 
بخار  واحدهای  آلایندگــی  از  کــه  گونه ای 
نیــروگاه بندرعباس به طور موثری کاســته 

. شود

توافق نامه جمع آوری گاز دی اکسیدکربن در بندرعباس امضا شد
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»سرگذشت اروپا؛ روایتی تازه از رویدادهای هزاره دوم میلادی در اروپا« با تلخیص و گردآوری ابراهیم عسکری زاده منتشر شد.

به گزارش ایسنا، این کتاب که برگرفته از کتاب »اسلام و سکولاریسم« نوشته محمدحسین زورق است، در ۲۳۹ صفحه با شمارگان 
۵۰۰ نسخه و قیمت ۱۳۹ هزار ضتومان در دفتر نشر فرهنگ اسلامی منتشر شده است.

در ســخن ابراهیم عسکری زاده آمده است: در سفرهای متعددی که به عنوان عضو اتحادیه جهانی مخابرات به  ژنو سوییس می رفتم، 
هربار بیش از گذشته این سوال در ذهنم نقش می بست که اروپا چگونه تبدیل به مهد تمدن و زیبایی و فناوری شده است و حال آنکه 
ما در خاورمیانه درگیر مشــکلات و تنازعاتی هستیم که غالبا توسط غرب برنامه ریزی شده است. این سؤال را که دلیل تاریخی منازعه 
و تقابل غرب با دنیای اســلام چیست در کتاب های مختلف دنبال کردم تا جواب قانع کننده سؤال های خود را در کتاب »دو حرکت در 

تاریخ« اثر محمدحسین زورق یافتم. این کتاب که در ویرایش جدید خود با نام »اسلام و سکولاریسم از آغاز تا امروز« توسط دفتر نشر 
فرهنگ اســلامی چاپ شــده است، همچون یک رمان جذاب اما واقعی که با قلمی شیوا و استوار نوشته شده، خواننده را به عمق تاریخ 

می برد و پاسخ بسیاری از پرسش ها و ابهامات و نقاط تاریک تاریخ را با منابع فراوان و مستند و استدلال قوی می دهد.
 کتاب سرگذشت اروپا خلاصه ای از آن کتاب ارزشمند است که سعی کرده ام با کمترین تغییر در جملات، وقایع تاریخی را کنار هم 

قرار بدهم تا سیر روند تاریخی کتاب حفظ شود.
 کتاب »سرگذشت اروپا« روایتی تازه از وقایع هزاره اخیر است که در سه مقطع آندلس، قرون وسطی و نهایتا دوران مدرنیته به نقل 

روایت های تاریخی می پردازد. 

انتشار »سرگذشت اروپا«

گردشگری، فرهنگ وهنر
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

دوشنبه
18 دی 1402
 شماره  1603
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بازیگران " قهرمان جندی  شاپور" 
معرفی شدند

فیلمبــرداری فیلم ســینمایی " قهرمان جندی شــاپور" 
بــه کارگردانی مهــدی صاحبی و تهیه کنندگــی ابوذر پور 
محمدی، محصــول بنیاد فرهنگی روایت فتــح به روزهای 

پایانی رسیده است.
به گزارش ایســنا به نقل از روابــط عمومی بنیاد فرهنگی 
روایت فتح، فیلمبرداری این اثر بعد از تهران، اهواز، بستان و 
آبادان، هم اکنون در شهر شوش ادامه دارد و روزهای پایانی 

خود را سپری می کند.
در این فیلم بازیگرانی چون مرتضی امینی تبار ، الهام نامی 
، نوید لایقی مقدم ، یوســف تیموری ، نهال دشتی ، محمد 
رشنو و با هنرمندی نادر سلیمانی به ایفای نقش می پردازند.

فیلم ســینمایی "قهرمان جندی شــاپور" به زندگی دکتر 
شــهید مجید بقایی دانشــجوی نخبه پزشکی می پردازد که 
در ســن ۲۳ ســالگی به فرماندهی قوای یکم کربلا در راس 
جبهه های جنوب منصوب شد و در کنار شهید حسن باقری 
از طراحان اصلــی عملیات فتح المبین و بیت المقدس بوده 
که منجر به آزادســازی بخش زیادی از خاک کشور از جمله 

خرمشهر گردید.
دیگر عوامل این فیلم سینمایی عبارتند از:ابوذر پورمحمدی 
)تهیه کننده( مهدی صاحبی )نویســنده و کارگردان( هاشم 
علی اکبــری )مدیر تولید( عارف نامــور )مدیر فیلم برداری( 
مجید اسکندری )طراح گریم( بهزاد عبدی )آهنگساز( مهدی 
توکلــی )مدیر برنامــه ریزی(  مهدی آخوندی )سرپرســت 
گــروه کارگردانی( فرهاد عزیزی فرد )طراح صحنه(، ســعید 
زند )مدیر صدابرداری(، فرید کلهر )دســتیار اول کارگردان( 
زهره رحمانی )طراح لباس(  پویان شــعله ور)تدوین(، حمید 
رســولیان )جلوه های ویژه میدان(، سعید خلیلی )جلوه های 
ویــژه بصری( فربد جلالی )اصلاح رنگ و نور( علی یعقوبی ) 

عکاس(.
بنیــاد فرهنگی روایت فتح چندین پروژه ســینمایی را در 
دست تولید دارد و هفته گذشته نیز خبر همکاری این بنیاد 
با بنیاد سینمایی فارابی و موسسه بهمن سبز در تولید فیلم 
"دوروز دیرتــر " به کارگردانی اصغر نعیمی و تهیه کنندگی 

محسن شیرازی منتشر شده است.
 

بازگشت علی رهبری با والری 
گرگیف به ایران

والری گرگیف، یکی از مشــهورترین رهبران جهان و مدیر 
ارشد اپراهای مارینسکی در سنت پترزبورگ و اپرای بولشوی 
در مســکو به همراه علی رهبری )رهبر اپرای مارینسکی( به 

ایران می آید.
رهبری ضمن تاکید بر اینکه حضور او و والری گرگیف در 
ایران ارتباطی با بنیاد رودکی ندارد، به ایسنا گفت: مایسترو 
گرگیف با آمدن به ایران به همراه من موافقت کرده اســت و 
قرار اســت که با ارکستر سمفونیک جوانان ایران در فرصتی 

مناسب کنسرت برگزار کنیم.
او ادامــه داد: این اتفاق پروژه ای اســت که به همراه خانم 
سوســن تقی پور )رییس مرکز علمی کاربردی فرهنگ و هنر 
واحــد ۴۶( برایــش برنامه ریزی کرده ایم و تنهــا باید تاریخ 
مناســبی برای آن انتخاب کنیم. در این کنسرت قرار است 
که من قســمت اول را با یک قطعه ایرانی دوتار و ارکســتر 
ســمفونیک با نوازندگی آیدین اولیانســب و آذین راســتگر 
رهبری کنم و قسمت دوم را مایسترو گرگیف رهبری می کند.

این آهنگســاز و رهبر بین المللی ارکســتر در توضیحات 
بیشــتر، درباره جزییات شــکل گرفتن این پروژه گفت: یک 
ســال پیش، ســرکار خانم تقی پور با من تمــاس گرفتند و 
گفتند که جوانان و اســتادان زیادی هستند که علاقه مندند 
تا من بــه ایران بیایم و با آنها کار کنــم. به همین جهت از 
من درخواســت کردند که ارکستر تازه ای را پایه گذاری کنم. 
من هم که همیشــه آرزو داشتم ایران مانند اغلب کشورهای 
پیشــرفته ارکستر ســمفونیک جوانان داشــته باشد از این 
پیشنهاد اســتقبال کردم. در اوایل تابستان گذشته هنگامی 
که مایسترو گرگیف در مراســمی تلویزیونی از من بابت دو 
سال همکاری با ایشــان تجلیل و تقدیر می کردند، در پایان 
گفتند: »به امید روزی در ایران«. من می دانســتم که جناب 
گرگیف ایران دوست هســتند؛ به همین دلیل از ایشان قول 
گرفتم کــه روزی به ایران بیایند تا اینکه برنامه ریزی کردیم 
واقعــا با هم به ایران بیاییــم و این برنامه را اجرا کنیم؛ البته 
اخیرا متوجه شدیم که تاریخی نزدیک به جشنواره موسیقی 
فجر خیلی مناسب نیســت؛ به همین دلیل تصمیم گرفتیم 
کنسرت را به بعد از جشنواره موکول کنیم و حتما هر دو به 

ایران خواهیم آمد.
رهبری همچنین درباره هدف حضــور خود و گرگیف در 
ایــران توضیح داد: هــدف اصلی این پروژه بالابردن ســطح 
کیفیت نوازندگی دانشجویان و حتی استادانشان در ارکستر 
اســت. آمدن مایسترو گرگیف به ایران که مشهورترین رهبر 
ارکســتر جهان است، نه تنها به انگیزه جوانان کمک می کند 
بلکه در ســطح جهانی بــرای جوانان ما موثــر خواهد بود. 
همچنین اگر جوانان ما بتوانند نظر مثبت ایشــان را دریافت 
کنند، شانس دعوت از این ارکستر به سن پترزبورگ و مسکو 
که جناب گرگیف مدیر کل هنری در این دو شــهر هستند، 

بالا می رود.
والری گرگیف برنده مسابقه جهانی رهبری ارکستر هربرت 
فــون کارایان در برلین اســت و رهبری اکثر ارکســترها و 
اپراهای مهم جهان را به عهده داشته است. او همچنین برنده 
جوایزی مانند نشان افتخار مسروپ ماشتوتس مقدس، نقاب 
زرین، نشــان الکساندر نوســکی، لژیون دونور )افسر(، نشان 
دوســتی، قهرمان کار از فدراسیون روسیه، و هنرمند مردمی 

روسیه شده  است.
علی رهبری نیز طی سال های ۱۳۹۳ تا ۱۳۹۵ مدیر هنری 

و رهبر ثابت ارکستر سمفونیک تهران بود.
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۵۲ اپیزود جدید؛

سریال انیمیشن »مستر 
بین« ادامه دارد 

فصل چهارم »مستر بین: سریال انیمیشن« 
قرار است سال ۲۰۲۵ بازگردد.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از ورایتی، 
فصل چهارم سریال انیمیشــن »مستر بین« 
توسط بانیجی با همکاری برادران وارنر ساخته 

می شود.
فصل ۴ که روان آتکینســون تهیه کننده آن 
است و صداپیشــگی آن را هم بر عهده دارد، 
شــامل ۵۲ اپیزود ۱۱ دقیقه ای است. به این 
ترتیب شــمار همــه اپیزودهای این ســریال 
انیمیشــن به ۱۸۲ اپیزود می رسد. این سریال 
از طریق »کارتونیتــو« و »اچ بی او مکس« در 
سراسر اروپا، خاورمیانه و آفریقا در کانال های 
کودک بــرادران وارنر دیســکاوری روی آنتن 
می رود و از طریق ســرویس های اســتریم در 
سراســر آسیای جنوب شــرقی و جنوب آسیا 

پخش می شود.
ســال ۲۰۲۵ در عین حال سی و پنجمین 
ســالگرد پخش اولین اپیزود ســریال »مستر 

بین« است.
این انیمیشــن خرابکاری های مستر بین و 
تدی خرس اســباب بازی او را دنبال می کند. 
آنهــا وارد مجموعه ای ماجراجویی می شــوند 
و در طول مســیر شــیطنت های زیادی انجام 

می دهند.
دیو آزبــورن کارگردانی ســریال را برعهده 
دارد و آرنولد ویدوسون تهیه کننده و سیاران 
مورتاگ و اندرو بارنت جونز نویسندگان سریال 

هستند.
فیلم اصلی »مستر بین« که ساخته مشترک 
اتکینسون و ریچارد کرتیس بود، سال ۱۹۹۰ 
بــرای نخســتین بار پخــش و به یــک نماد 

بریتانیایی بدل شد.
آتکینسون صداپیشــگی مجموعه انیمیشن 
این شــخصیت را که اولین بار ســال ۲۰۰۲ 
ســاخته شــد، برعهده دارد. این سریال بیش 
از ۲۰ ســال اســت که در ۱۹۵ منطقه پخش 
شده است. این برند حدود ۱۴۰ میلیون دنبال 
کننــده در متــا، ۷۲ میلیون مشــترک و ۱۹ 
میلیارد بازدید در کانال های رســمی یوتیوب 

داشته است.
آتکینسون گفت: همیشه از تکرار شخصیت 
مســتر بین و آزادی های خاصی که او در قالب 
انیمیشــن دارد، لذت برده ام. ما می توانیم او را 
به فضا ببریم یــا در معدن قلع پایین بیاوریم، 
بدون اینکه قرار باشد من عواقب آن را متحمل 
شــوم. روند انیمیشــن از نظــر خلاقانه بودن 
همیشــه جذاب است و من مشــتاقانه منتظر 

هستم که با سری جدید برگردم.

با بازیگر »آناتومی یک سقوط«؛

»تماشاگران!« آرنو دپلشن 
دیده شد

فیلــم جدید آرنو دپلشــن کارگردان 
فرانســوی که با بازی بازیگــر نوجوان 
»آناتومی یک ســقوط« ســاخته شده 
اســت، به پایان تولید رسید و لحظاتی 

از آن رونمایی شد.
به گزارش خبرگــزاری مهر به نقل از 
آرنو دپلشــن کارگردان مولف  ورایتی، 
فرانســوی که آخرین فیلمش »برادر و 
خواهر« در جشنواره فیلم کن در سال 
۲۰۲۲ در بخش رقابتی حضور داشــت، 
در حــال تکمیل فیلم بعــدی خود با 

عنوان »تماشاگران!« است.
این پروژه ترکیبی مستند و داستانی 
اســت که بازیگرانش را میلــو ماچادو 
گرانــر بازیگر نوجوان فیلــم »آناتومی 
یک سقوط« ژوســتین تریه و بازیگران 
مشــهور فرانســوی متیــو آمالریک و 

فرانسوا لبرون تشکیل داده اند.
از این فیلم به عنوان نامه ای عاشقانه 
به ســینما و الهامی آزادانه از کشــف و 
اشــتیاق خود کارگردان به ســینما یاد 

شده است.
دپلشــن پیــش از این »فریــب« را 
کارگردانی کرده که اقتباســی از رمان 
فیلیــپ راث بــود و لیا ســیدو در آن 
نقــش آفرینی کــرد. این فیلم ســال 
۲۰۲۱ در جشــنواره کن حضور داشت 
و »اوه مرسی!« وی نیز سال ۲۰۱۹ در 
بخــش رقابتی به نمایش درآمد. »ارواح 
اسماعیل« فیلم افتتاحیه جشنواره کن 
۲۰۱۷ بود. این کارگردان اولین فیلمش 
به زبان انگلیســی را با عنوان »جیمی 
پــی: روان درمانــی یک سرخپوســت 
دشت« سال ۲۰۱۳ ساخت که گی یرمو 

دل تورو در آن بازی کرد.
دپلشن درباره »تماشاگران!« گفت که 
این پروژه با هدف »تجلیل از ســینماها 
و جــادوی چندگانــه آنهــا« از ورای 
خاطرات، داســتان ها و اکتشافات شکل 

گرفته است.
او افزود: من جای پــای پل ددالوس 
جوان قدم گذاشتم، انگار داشتم داستان 
بزرگ شدن یک تماشاگر فیلم را زندگی 

می کردم.

ســینمای دفاع مقدس حالا فراتر از یک 
ژانر، تبدیل به ظرفیتــی ویژه برای روایت 
قصه ها و خلق قهرمانان ملی بر پرده نقره ای 
شده اســت؛ ســهم این ژانر در جشنواره 

چهل ودوم فیلم فجر چقدر خواهد بود؟
به گزارش خبرنگار سینمایی ایرنا، »دفاع 
مقدس« را حالا می توان به نام ســینمای 
ایــران زد، ژانری کــه چهار دهه اســت 
مختصات و هویت ایرانی پیدا کرده، بومی 
شده و مهمترین اتفاقات تاریخ معاصر را که 
با جز به جز زندگی مردم این سرزمین گره 
خورده، در دل خود روایت کرده اســت؛ از 

ژانر دفاع مقدس می گویم.
ســینمای ایران در طول چهار دهه پس 
از انقلاب با آنکه خواســته انواع گونه های 
سینمایی را بیازماید اما اگر بخواهیم نگاهی 
به مولفه ها و تعریف »ژانر« داشــته باشیم 
بایــد با یک واقعیت روبه رو شــویم؛ اینکه 
ســینمای ایران نتوانسته به استانداردهای 
ژانری نزدیک شــود! با همــه اینها »دفاع 
مقدس« جزو معدود گونه هایی اســت که 
اتفاقا در ایران متولد شده و توانسته موفق 

هم باشد.
روایت تولد یک ژانر بومی

دهه ۶۰ با آنکه به واسطه بمباران کشور از 
هر سو و وجود شرایط جنگی از سخت ترین 
روزهای زندگی ایرانیان به شمار می رود اما 
ســینمای آن روزگاران طلایی ترین دوران 
خود را سپری می کردجنگ ایران و عراق را 
می توان یکی از بزرگترین رخدادهای تاریخ 
معاصر خاورمیانه قلمــداد کرد، با آنکه دو 
ســویه این جنگ در مطبوعات و جراید و 
حتــی در بزرگترین دادگاه های بین المللی 
به نام هر دو کشور درگیر ثبت شد اما مگر 
پشتیبانی دول دیگر و کشورهای متخاصم 
از رژیم بعث عراق انکارشــدنی است؟  مگر 
می توان کتمان کرد که هــزاران هزار تن 
از ایرانی ها در طول این جنگ به شــهادت 
رسیدند، شماری دچار تبعات جنگ شدند 
و چه بســیار خانواده هایی کــه طعم تلخ 
آوارگی را چشیدند؟ گفتنی ها از این جنگ 
کم نیست و قصه ها فراوان دارد برای تصویر 
شدن. همین هم شــد؛ از همان نخستین 
روزهای آغاز جنگ گروه های فیلمســازی 
عازم جبهه های جنگ شدند تا هزارتوی آن 

را به تصویر بکشند.
دهه ۶۰ با آنکه به واسطه بمباران کشور از 
هر سو و وجود شرایط جنگی از سخت ترین 
روزهای زندگی ایرانیان به شمار می رود اما 
ســینمای آن روزگاران طلایی ترین دوران 
خود را ســپری می کــرد؛ دورانی که اتفاقا 
فیلم های جنگی پرتوفیق  بودند و مخاطبان 
پرشمارش در آینه فیلم ها، زندگی مشقت بار 
در ســایه جنگ و البته آرمان های خود را 
می دیدند؛ روزهایی پرتلاطم که ســینما از 
تشــویش آن می کاست؛ این را آمار و ارقام 

مخاطبان سینما می گویند.
 بوی پیراهن یوسف - ۱۳۷۴

ســینمای دفاع مقدس البته تــا اواخر 
دهه ۷۰ از مهمترین گونه های ســینمایی 
محسوب می شد؛ ســینمای باورمندی که 
به موازات مدیران، سینماگران هم اهتمام 
ویژه ای نسبت به آن داشتند و فیلم هایش 
همزمان که اقبالی را در گیشــه به لحاظ 
فروش به خود می دیدنــد، رکوردهایی را 
از منظر تعداد تماشــاگران هــم در تاریخ 

سینمای ایران ثبت کردند.
 اتوبوس شب - ۱۳۸۵

ژانــر دفاع مقدس امــا در دهه ۸۰ رو به 
افــول رفت، نــه فیلم هایش مــورد توجه 
مخاطبان قــرار گرفت و نه ســینماگران 
تلاشــی برای جلب توجه آن ها می کردند، 
اندک ســاخته های دهــه ۸۰ با یک آفت 
بزرگ مواجه بود؛ فیلم هایی که نه از منظر 
ساختار استانداردهایی داشتند و نه قصه ای 
گیرا که مخاطبــان را با خود همراه کنند؛ 
فیلم هایی که به نظر می رســید صرفا برای 
پر کردن یک بیلان کاری تولید می شدند 
و بیشتر کارکردی برای ماندن در کشوهای 
مدیران داشتند که گاه حتی بعد از رونمایی 
در جشنواره ها، به واسطه کیفیت نازلشان 

رنگ اکران را به خود نمی دیدند.
 تنگه ابوقریب - ۱۳۹۶

دهه ۹۰ را اما می توان بازگشت سینمای 
دفاع مقدس به روزهای اوج و شــکوفایی 
خود دانســت، فیلم های تولید شده در این 
بستر یک ویژگی تام و تمام داشت؛ ظهور 
فیلمســازان جوان و تــا آن زمان گمنامی 
که فیلم هایی بــا محوریت روزهای جنگ 
و گروهک هــای درگیر ایــن تخاصم را به 
تصویر کشیدند و بار دیگر توانستند جانی 
دوباره به این ســینما دهند، محمدحسین 
مهدویان، نرگس آبیــار، منیر قیدی و... از 

جمله آن ها هستند.
سینمای دفاع مقدس در دهه ۱۴۰۰ به 

روایت آمار
جشــنواره فیلم فجر بعد از دوره بحرانی 
و عجیب ســی ونهم که در ســایه سنگین 
فراگیری کرونا با سروشکلی متفاوت برگزار 
شد، در دوره چهلم فرصتی برای بازیابی و 
احیا به دســت آورد. در این دوره از میان 
۲۲ فیلم پذیرفته شده در بخش »سودای 
سیمرغ« ســهم سینمای دفاع مقدس سه 
فیلم بود. شــاخص ترین فیلــم حاضر در 
این دوره بی تردیــد »موقعیت مهدی« به 
کارگردانی هادی حجازی فر بود که روایتی 
متفاوت از زندگی شهید مهدی باکری را به 
تصویر درآورد و بعدها نسخه سریالی آن با 

عنوان »عاشورا« روی آنتن رفت.
به  فیلم ســینمایی »دســته دختران« 
کارگردانــی منیر قیــدی و »۲۸۸۸« به 
کارگردانی مشــترک کیوان علیمحمدی و 
علی اکبــر حیدری هــم دو فیلم دیگر این 
دوره از جشــنواره بودند که رنگی از دفاع 
مقدس داشتند و هر چند از نظر سینمایی 
با انتقاداتی مواجه شدند اما پرچم این، گونه 
سینمایی را بالا نگه داشتند. یک سال بعد 
و در دوره چهل و یکم اما کمیت و کیفیت 
تولیدات دفاع مقدسی در ویترین جشنواره 
فجر بهبــود پیدا کرد و شــاهد حضور ۶ 
فیلم از این ژانر در ترکیب ۲۴ فیلم بخش 

سودای سیمرغ بودیم.
فیلم هــای »غریــب« بــه کارگردانــی 
محمدحسین لطیفی، »ســینما متروپل« 
بــه کارگردانی محمدعلی باشــه آهنگر و 
»شماره ۱۰« به کارگردانی حمید زرگرنژاد 
را می توان سه فیلم شاخص دفاع مقدسی 
در این دوره از جشــنواره دانست که جوایز 

اصلی را هم از آن خود کردند.
بــه کارگردانی  فیلم های »اتاقک گلی« 
محمد عســگری، »گل های بــاوارده« به 
کارگردانــی مهرداد خوشــبخت و »های 
پاور« به کارگردانی هادی محمدپور هم سه 
فیلم دیگر جشنواره چهل و یکم بودند که 
به داســتان های مرتبط با سال های جنگ 

تحمیلی پرداختند.
به این ترتیب در حالی به سومین دوره از 
جشنواره فیلم فجر در دهه ۱۴۰۰ نزدیک 
می شــویم که آمار فیلم های دفاع مقدسی 
حاضــر در جشــنواره از ۳ فیلــم در دوره 
چهلم به ۶ فیلم در دوره چهل ویکم رسید 
و شواهد نشان می دهد در دوره چهل ودوم 

شاهد افزایش این سهم خواهیم بود.
کارویژه ای برای احیای یک ژانر بومی

»هنوز بسیاری از اتفاقات بزرگ و شگرف 
هشت سال دفاع مقدس به زبان تصویر در 
نیامده و بر پرده ســینماها نقش نبسته و 
هنوز دوربین سینما مجالی برای بازنمایی 
آن حماســه ها و آن قهرمانان نیافته است. 
بی شــک غبارزدایی از تاریخ دفاع مقدس 

یکــی از وظایــف ذاتی ســینما در برهه 
کنونی است که امید است به همت و اراده 
ســینماگران و مدیران و مسئولان مختلف 
ایــن مهم به فرجامی خوش منجر شــود. 
چرا که تاریخ دفاع مقدس در این سرزمین 
همیشگی و ماندگار است و سینما در ارائه 
این تصویر نقش اساسی دارد.« این جملات 
بریده ای از یادداشــت محمــد خزاعی در 
مقام رئیس سازمان سینمایی است که به 

مناسبت هفته دفاع مقدس منتشر شد.
امســال رقابت ســخت پیش مــی رود، 
فرآیند انتخاب کار ســختی اســت و ۲۲ 
فیلم در بخش رقابتی و ۱۱ فیلم در بخش 
فیلم اولی ها حضــور دارند که مخاطبان را 
شــگفت زده خواهد کردمروری بر سرفصل 
سیاســت های مســئولان فعلی ســازمان 
ســینمایی، حکایت از آن دارد که توجه به 
احیای ژانر دفاع مقدس، در کنار سیاســت 
کلان تر ایجــاد تنوع ژانر در فضای تولید و 
اکران ســینمای ایران، به صــورت ویژه در 
دستور کار مدیران ســینمایی قرار داشته 
اســت و کیفیت اجرای این سیاست امروز 
می تواند صورت یک مطالبه رســانه ای به 

خود بگیرد.
کمااینکه محمدمهدی اســماعیلی وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی هم پیش تر تأکید 
کرده و صراحتا گفتــه بود: »برنامه قطعی 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی در حوزه 
حمایتــی مربوط بــه تولیداتــی هنری با 
مضمون دفاع مقدس و حوزه مقاومت است. 
در ژانرهای دیگر نیز همچون طنز، اجتماعی 
و .... آثاری در دست تولید هستند. اما ما به 
طور ویــژه حمایت های خود را از آثاری به 
عمل می آوریم که مربــوط به حوزه دفاع 

مقدس و مقاومت می شوند.«
جشــنواره چهل ودوم فیلــم فجر از این 
منظر می تواند به صورت ویژه تر زیر ذره بین 
قرار بگیرد. به خصوص که مجتبی امینی در 
مقام دبیر ایــن رویداد چندی پیش ضمن 
اشاره به استقبال فیلمسازان از این دوره از 
جشنواره در گزارشی آماری درباره ترکیب 
فیلم هــای متقاضی حضور در جشــنواره 
گفت: »امســال ۵ فیلم کودک و ۱۱ فیلم 
طنز، به صــورت جدی پیگیــر بودند در 
جشنواره باشــند و ۷ فیلم سینمای دینی 
و ۱۵ فیلم دفاع مقدســی هم در میان آثار 
متقاضی حضور دارد. امسال رقابت سخت 
پیش می رود، فرآیند انتخاب کار ســختی 
اســت و ۲۲ فیلم در بخــش رقابتی و ۱۱ 
فیلم در بخش فیلم اولی ها حضور دارند که 

مخاطبان را شگفت زده خواهد کرد.«
در همین راستا، محمد خزاعی به تازگی 
اعلام کرده است: »تولید آثار انقلاب اسلامی 
و دفاع مقدس در دولت ســیزدهم افزایش 
چشمگیری داشته که یک نمونه آن حضور 
هشت اثر سینمایی در جشنواره فجر امسال 
اســت.« اما فراتر از کمیت تولیدات حاضر 
در جشــنواره فیلم فجر، باید دید کیفیت 
ایــن آثار چقدر می توانــد متضمن احیای 
ژانر دفاع مقــدس، به عنوان ژانری بومی و 
در عین حــال پرمخاطب در فرآیند اکران 

سینمای ایران باشد.
قهرمان ها در صف »فجر۴۲«

از فهرســت ۱۱۵ فیلم متقاضی حضور 
در چهل ودومین جشنواره فیلم فجر، هنوز 
تعداد زیادی از آثار در ســکوت خبری به 
ســر می برند و طبیعتا به دلیل در دســت 

نبودن اطلاعات قطعی درباره همه این آثار، 
نمی توان درباره سهم تولیدات دفاع مقدسی 
در میان آن ها هم با قطعیت گزارش کرد اما 
تا همین امروز و براساس خبرهای رسمی 
منتشرشــده درباره برخی پروژه ها می توان 
دربــاره احتمال رونمایــی برخی تولیدات 
شــاخص در این حوزه، در جشنواره پیش 

رو گمانه زنی کرد.
ســازمان ســینمایی اوج که حمایت از 
تولیدات دفاع مقدســی را طی ســال های 
گذشــته نیز در دســتور کار خود داشته 
امســال با دو فیلم شــاخص در این حوزه 
برای حضور در جشــنواره فجــر دورخیز 
کرده اســت. فیلم ســینمایی  »مجنون« 
بــه کارگردانــی مهــدی شــامحمدی و 
تهیه کنندگی عباس نادران یکی از این آثار 
است که رونمایی از تصویر سجاد بابایی در 
نقش شهید مهدی زین الدین از این پروژه، 
بازتاب بسیاری در محافل سینمایی داشت. 
بابایی سال گذشته سیمرغ بلورین بهترین 
بازیگــری را برای فیلم »اســتاد« دریافت 
کرده بــود و حالا ایفاگر نقــش اصلی در 
یک فیلم دفاع مقدســی شده است. مهدی 
شــامحمدی هم به رغم تجربه هایی که در 
حوزه مستندسازی در کارنامه خود داشته، 
از فیلمسازان فیلم اولی جشنواره امسال به 

حساب می آید.
دیگر پروژه سازمان اوج، فیلم سینمایی 
»قرارگاه ســری« بــه کارگردانــی دانش 
اقباشاوی اســت که این فیلم در همکاری 
با بنیاد ســینمایی فارابی به مرحله تولید 
رســیده و قرار اســت روایت گر بخشی از 
زندگی شهید علی هاشــمی و نقش او در 
شناســایی و طرح ریزی عملیات خیبر در 
قرارگاه ســری نصرت باشد. تهیه کنندگی 
این پروژه را جلیل شبانی برعهده دارد که 
سال گذشته با فیلم »ســرهنگ ثریا« در 

جشنواره فیلم فجر حضور داشت.
امــا دیگر ســازمانی که با دســت پر در 
تدارک حضور در چهل ودومین جشــنواره 
فجر است، سازمان سینمایی سوره است که 
در سبد تولیدات خود، یک فیلم مرتبط با 
دوران دفاع مقدس هم دارد. فیلم سینمایی 
»آســمان غرب« که محصول مشــترک 
سازمان سوره و بنیاد سینمایی فارابی است، 
روایتی از روزهای ابتدایی جنگ تحمیلی و 
نقش کلیدی شهید علی اکبر شیرودی در 

آن ایام را به تصویر درآورده است.
حضــور میلاد کی مرام در نقش شــهید 
شیرودی از اصلی ترین کنجکاوی ها درباره 
ایــن پروژه اســت که به نظر می رســد از 
نظر پروداکشــن تولید هــم از پروژه های 
باشد.  امســال  پرســروصدای جشــنواره 
تهیه کنندگــی این فیلم را حبیب والی نژاد 
برعهــده دارد کــه تجربــه تهیه کنندگی 
فیلم های شــاخصی همچون »ایستاده در 
غبار« را در همین حــال و هوا در کارنامه 
خــود دارد. والی نژاد در همکاری دیگری با 
سازمان سوره، فیلم »احمد« به کارگردانی 
امیرعباس ربیعی را هم در دست تولید دارد 
که هرچند مرتبط با سال های دفاع مقدس 
نیست اما به نقش شهید احمد کاظمی در 

ساعات ابتدایی زلزله بم، پرداخته است.«
کیانــوش«  »بــاغ  ســینمایی  فیلــم 
بــه کارگردانــی رضا کشــاورز حــداد و 
تهیه کنندگی محمدجــواد موحد که این 
روزها مراحــل پایانی را ســپری می کند 
قصــه ای نوجوانانه دارد و در بســتر دفاع 
مقدس روایت می شود. این فیلم اقتباسی 
از کتاب »باغ کیانوش« است که بر اساس 
آنچــه در این کتاب آمده اســت این فیلم 
موضوعی مرتبط با شــهر همدان در دهه 

۶۰ را دارد.
بنیاد فرهنگی روایت هم این روزها با فیلم 
»قهرمان جندی شاپور« در تدارک حضور 
در جشــنواره فیلم فجر اســت. فیلمی به 
کارگردانی مهدی صاحبی و تهیه کنندگی 
ابــوذر پورمحمدی که روایتــی از زندگی 
شــهید مجید بقایی از همرزمان شــهید 
حســن باقری در ســال های دفاع مقدس 
است. در این فیلم مرتضی امینی تبار، نادر 
سلیمانی، یوسف تیموری و... به ایفای نقش 

می پردازند.

سهم دفاع مقدس از ویترین فجر ۴۲؛

قهرمانانملیدرسینمااحیامیشوند
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خبر

محفل بزرگ انس با قرآن کریم 
در شهر طبل جزیره قشم برگزار 

شد
محفل بزرگ انس با قرآن کریم با حضور حافظان و 
قاریان کلام وحی شنبه شب به همت قرارگاه منطقه 
ای مدینه منوره نیروی زمینی سپاه پاسداران انقلاب 
اســلامی در مســجد حضرت فاطمه زهرا )س( شهر 

طبل جزیره قشم برگزار شد.
بــه گزارش خبرنــگار ایرنا، در ایــن محفل معنوی 
که ســردار محمد مارانــی فرمانده قــرارگاه منطقه 
ای مدینه منوره ســپاه در جنوب کشــور، مسوولان 
سازمان منطقه آزاد، مدیران اداری شهرستان قشم و 
مردم جامعه محلی حضور داشــتند جمعی از قاریان 
و حافظــان برتر قرآن کریم به تــلاوت آیات منتخب 

کلام وحی پرداختند.
در ایــن مراســم که به همــراه همایــش »علما و 
نخبگان اهل ســنت و شــیعه« جزیره قشم با حضور 
امامان جمعه، مســوولان نظامی، انتظامی، اجرایی و 
بزرگان جزیره قشم برگزار شد قاریان برجسته نیروی 
زمینی ســپاه با تــلاوت آیاتی از قــرآن کریم فضای 
معنوی برای بهره گیری بیشــتر حاضــران را فراهم 

کردند.
قاریان شهرســتان مرزی قشــم نیز در این محفل 
معنوی به قرائت قــرآن پرداخته و حافظان قرآن نیز 
از غــرب این جزیره آیاتی از کلام الله مجید را زمزمه 

کردند.
در پایان ایــن آیین معنوی، از قاریان نخبه و چهره 
های موفق قرآنــی حاضر در این محفل آســمانی با 

اهدای جوایزی تجلیل به عمل آمد.
جزیره قشــم با وســعت ۱۵۰۰ کیلومتــر مربع از 
تنگــه هرمز به موازات ســاحل جنوبی ایران به طول 
۱۳۵ کیلومتر و عــرض میانگین ۱۱ کیلومتر از توابع 

هرمزگان است و ۳۰۰ کیلومتر خط ساحلی دارد.
شهرســتان قشم شــامل جزیره های قشم، هنگام و 
لارک با حدود ۱۵۰ هــزار نفر جمعیت از تنگه هرمز 
به موازات ســاحل اســتان هرمزگان به طول ۱۵۰ و 
عرض میانگین ۱۱ کیلومتــر در میان آب های خلیج 

فارس گسترده شده است.

رییس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان:

اولین مرحله طرح واکسیناسیون 
تکمیلی فلج اطفال در هرمزگان 

آغاز شد
رییس دانشگاه علوم پزشــکی هرمزگان گفت: اولین 
مرحلــه طرح واکسیناســیون تکمیلی فلــج اطفال در 

هرمزگان آغاز شد.
به گــزارش مهــر، غلامعلی جــاودان گفــت: حفظ 
دستاوردهای برنامه ریشه کنی فلج اطفال در کشور ما از 
حساسیت ویژه برخوردار است. هرچند که تلاش ها برای 
کامل کردن برنامه ریشــه کنی فلج اطفال در دو کشور 
بومی فلج اطفال یعنی افغانســتان و پاکستان همچنان 

تداوم دارد.
وی افزود: آخرین آمار موارد شناســایی شده در سال 
۲۰۲۳ تعــداد ۱۲ مورد بوده که ۶ مورد در افغانســتان 
و ۶مورد در پاکســتان گزارش شــده است و وجود مرز 
مشترک با این دو کشور، نشان دهنده خطر بالای انتشار 
مجدد بیماری در کشورمان اســت و در هر زمان خطر 

بازگشت مجدد بیماری به کشور وجود دارد.
جــاوادن اظهار کرد: تداوم وضعیت عاری از پولیو طی 
ســال های ۲۰۰۱-۲۰۲۳ میــلادی مبیــن تلاش همه 
همکاران در سطوح مختلف بهداشتی در جهت دستیابی 
به پوشش بالای واکسیناسیون جاری و انجام با کیفیت 

عملیات ایمن سازی تکمیلی سالیانه بوده است.
وی اضافه کرد: این طرح از فروردین ماه سال ۱۳۷۳ در 
کشور ایران آغاز شده و کماکان هرساله در دو مرحله در 
مناطق هدف اجرا می شود. منطبق با توصیه های سازمان 
بهداشــت جهانی ضروری است برای حفظ این دستاورد 
بزرگ و به حداقل رساندن خطر ورود و چرخش مجدد 
ویروس پولیو عملیات ســالانه ایمن سازی تکمیلی در ۲ 

نوبت به صورت فعال و خانه به خانه انجام شود.
جاودان با بیان اینکه نحوه اجرا در استان و شهرستان 
بندرعباس به دو شکل انجام می گیرد، گفت: در مناطق 
روستایی و حاشیه شــهر بندرعباس بف صورت خانه به 
خانه توســط تیم های عملیاتی و در سایر مناطق شهری 
بندرعباس بصورت پاسیو با مراجعه حضوری والدین به 
مراکز و پایگاه های بهداشــتی نزدیک محل سکونتشان 

این طرح انجام می شود.
وی افزود: این طرح در ســایر نقاط استان، به صورت 
خانه به خانه توسط ۱۴۷۴ تیم عملیاتی دو نفره بهداشتی 
با کارت شناسایی مورد تایید دانشگاه با مراجعه به درب 
منازل هم اســتانی ها و خورانــدن دو قطره خوراکی فلج 

اطفال اجرایی می شود.
رییس دانشگاه علوم پزشــکی استان بیان کرد: تعداد 
کل خانــواری کــه در این طرح در مرحلــه اول بازدید 
خواهد شــد حدود ۵۷۶۰۳۹ خانوار است. که ۵۵۰۴۱۴ 
خانــوار ایرانــی و ۲۵۶۲۵ خانوار غیرایرانی هســتند. 
همچنین تعداد کل کودکان زیر ۵ سالی که در این طرح 
در مرحله اول واکسینه می شوند حدود ۱۸۴۳۵۵ کودک 
است. که ۱۶۸۲۲۰ کودک ایرانی و ۱۶۱۳۵ کودک غیر 

ایرانی هستند.
جاوادن افزود: گروه هدف این طرح کلیه متولدین ۱۶ 

دی ماه ۱۳۹۷ به بعد هستند.
وی گفت: تعداد کل پرسنل بهداشتی که در این طرح 
مشــارکت دارند ۲۶۲۲ می باشــد و ۷۷۳ نفر داوطلبین 
ســلامت نیز در طرح با مرکز بهداشت استان همکاری 

می کنند.

خبر

بازرس ویژه حوزه 
استاندار هرمزگان منصوب 

شد
طــی حکمی از ســوی مدیــرکل حوزه اســتاندار 
هرمزگان، حسین صفری به عنوان بازرس ویژه استاندار 

هرمزگان منصوب شد.
به گزارش مهر، حمید رضا زارعی طی حکمی حسین 
صفری را به عنوان بازرس ویژه حوزه استاندار منصوب 

کرد.
در متن این حکم آماده اســت: با عنایت به تخصص 
و تعهد جنابعالی و در راســتای تحقــق منویات مقام 
معظم رهبری )مدظله العالی( در بیانیه گام دوم انقلاب 
اســلامی در خصوص تحول عدالت محور و مردم پایه 
و ارتقــای اعتمــاد و امید مردم به دولــت و پیش برد 
اهداف دولت به موجب این حکم به سمت بازرس ویژه 
حوزه استاندار منصوب میگردید انتظار می رود با بذل 
توجه به منشــور اخلاقی دولت مردمی ایران قوی و در 
هماهنگی با دیگر دســتگاه های کشوری و لشکری و با 
بهره گیــری از نیروهای مجرب و توانا در انجام وظایف 

محوله عمل کنید.
همچنیــن اینک که به عنوان بخشــی از بدنه دولت 
سیزدهم به خدمت مشــغول هستید امیدوارم با اتکال 
بــه ذات ایزد منان خود را خدمتگزار صادق برای مردم 
شریف اســتان هرمزگان دانســته و در راستای تحقق 
منویــات مقام معظــم رهبری و ســربلندی جمهوری 
اسلامی ایران کوشــا باشــید توفیق روزافزون شما را 

آرزومندم.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی 
استانداری هرمزگان:

بانوان هرمزگانی نقش 
خطیری برای تسریع در 
روند توسعه استان دارند

معاون سیاســی، امنیتــی و اجتماعی اســتانداری 
هرمــزگان، گفت: بانوان هرمزگانی نقش خطیری برای 

تسریع در روند توسعه استان دارند.
به گزارش مهر، احســان کامرانــی در دومین کنگره 
ملی بانوان تاثیر گذار استان همزمان با میلاد خجسته 
حضرت فاطمه زهرا سلام الله علیها عنوان کرد: حضرت 
فاطمــه )س( یک الگوی کامل بــرای همه زنان جهان 

است.
وی افزود: الگو گیری دختران نوجوان و جوان کشور 
از حضــرت فاطمه زهرا )س( در زندگی عاملی مهم در 

مسیر رستگاری آنها است.
معاون سیاســی، امنیتــی و اجتماعی اســتانداری 
هرمزگان، خاطرنشــان کرد: زنان در دین مبین اسلام 
از ارزش و جایــگاه بالایی برخوردار هســتند و همواره 

مورد تکریم بوده اند.
کامرانی تصریح کرد: بانوان بخش مهمی از جمعیت 
کشــور را تشــکیل می دهند و توجه به ظرفیت های 
بانوان در حوزه های مختلف براساس شایسته سالاری 

از اهمیت بسزایی برخوردار است.
وی تصریح کرد: اســتان هرمزگان در مســیر رشد، 
توســعه و پیشــرفت قرار دارد و بانوان استان می تواند 
زمینه این پیشــرفت و رشــد را بیش از پیش تسریع 

کنند.
معاون سیاســی امنیتــی و اجتماعی اســتانداری 
هرمزگان اظهار داشت: بانوان هرمزگانی در عرصه های 
مختلف فرهنگــی، اجتماعی، اقتصادی، هنری و علمی 

کارنامه درخشانی دارند.
وی خاطرنشــان کرد: اســتان هرمزگان در معرض 
تحولات بزرگی قرار دارد و در این تحول مهم نیروهای 

انسانی نقش مهی دارند.
کامرانی تصریح کرد: خلیج نیلگون همیشــه فارس 
نقش خطیری در تحولات اقتصادی جهانی دارد و این 
مهم فرصتی استثنایی برای هرمزگان جهت جهش در 
بخش های مختلف است و همه ما برای رسیدن استان 

به رشد قابل قبول مسئولیت داریم.
کامرانی گفت: مشــارکت بانوان استان در امر خطیر 
انتخابــات با توجه به ســهم جمعیتــی و تاثیرگذاری 

سیاسی، اجتماعی و فرهنگی بسیار مهم است.

نماینده ولی فقیه در هرمزگان:

برنامه های اعتکاف امسال 
مبتنی بر ظرفیت های 

مردم تدوین شود
نماینــده ولــی فقیــه در هرمزگان گفــت: تدوین 
فعالیت هــای فرهنگــی نظیــر اعتــکاف مبتنــی بر 
ظرفیت های مردمی باعث دوام و ماندگاری یک فرهنگ 

و آئین خواهد شد.
امروز  حجت الاسلام وامســلمین محمد عبادی زاده، 
)هفدهم دی ماه( در جلسه ستاد برگزاری اعتکاف استان 
هرمزگان که با حضور مدیرکل سازمان تبلیغات اسلامی 
هرمزگان، ائمه جماعات مساجد برگزار کننده اعتکاف و 
فعالین فرهنگی عرصه اعتکاف در ســالن جلسات دفتر 
امام جمعه بندرعباس برگزار شــد، با اشــاره به اهمیت 
اقامه فریضه هــای الهی، اظهار کرد: بر اســاس آیات و 
روایات اقامه فریضه های الهی از انجام آن ها دارای ارزش 
بیشتری است، چراکه اقامه یک فریضه الهی مانند نماز 
تنها به معنی نماز خواندن نیست بلکه به فرهنگ سازی 

و ترویج نماز در جامعه، اقامه گفته می شود.
وی بــا ذکر ایــن نکته که افــراد فعــال در زمینه 
فرهنگ ســازی و ترویج فرهنگ اعتکاف دارای پاداش 
عظیم الهی هســتند، بیان کرد: اعتــکاف بعد معنوی 
انســان ها به خصوص جوانــان را تقویت می کند و این 
مهــم را می توان در راســتای تحقق بیانیــه گام دوم 
انقلاب اســلامی و عمل به فرمایشات ولی فقیه یعنی 
معنویت گرایی دانست که خود این امر نیز دارای فیض 
جداگانه ای است.نماینده ولی فقیه در هرمزگان با اشاره 
بــه لزوم مردمی کردن فعالیت هــای فرهنگی و دینی، 
تصریح کرد: تدوین فعالیت هــا مبتنی بر ظرفیت های 
مردمی باعــث دوام و ماندگاری یــک فرهنگ و آئین 
خواهد شــد چراکه مردم برای اجرای برنامه های خود 
منتظــر نهادهای دولتی و مســئولین نخواهند بود اما 
فعالیــت مدیران دولتی و حاکمیتی در اجرای برنامه ها 

با تغییر پست های مدیریتی دچار نوسان خواهد شد.

اســتاندار هرمزگان از آمادگی یک 
مجموعه خصوصی برای سرمایه گذاری 
چهار میلیارد یورویی و اشتغال چهار 
هزار نفــری به صورت مســتقیم در 
اســتان خبر داد و گفت: این طرح به 
صورت غیرمســتقیم بــرای ۱۲هزار 
نفر اشــتغالزایی خواهد داشــت و در 
ســطح ملی پیگیرهای زیــادی برای 
جذب ســرمایه گذاری  داریــم از این 
رو اعــلام آمادگی بــرای این حجم از 

سرمایه گذاری برای ما ارزشمند است.
به گــزارش ایرنا، مهدی دوســتی 
در نشســت با مدیرعامــل و مدیران 
هلدینگ پتروپالایش اصفهان با اشاره 
به اعــلام آمادگی این شــرکت برای 
سرمایه گذاری در هرمزگان اظهارکرد: 
مجموعه دولت در استان هرمزگان به 
صورت تمام قد در کنار سرمایه گذاران 
است، از این رو تمامی مجوزها در قالب 
سریع ترین  در  ســرمایه گذاری  کیف 

زمان ممکن اعطا خواهد شد.
وی عنوان کرد: زمین برای آغاز پروژه 
به قید فوریت تخصیص داده می شود 
و بــرای احداث ســازه های دریایی و 

اسکله اختصاصی نیز نهایت همکاری 
انجام خواهد شد، ضمن اینکه پیشنهاد 
می کنیم کــه طی تفاهــم نامه ای با 
سازمان بنادر و ایزوایکو از اسکله های 

موجود نیز استفاده کنید.
نماینــده عالــی دولت در اســتان 
هرمزگان اضافه کــرد: هرمزگان علاوه 
بر تمــام مزیت هایی کــه دارد محل 
مطلوبی بــرای تبادلات بین واحدی و 
بین محصولی است چنانچه می توانید 
از ظرفیت های موجود در این استان و 
حتی استان های همسایه مانند کرمان 
نیز برای توسعه زنجیره ها بهره بگیرید.

وی توجه به توسعه طولی همزمان با 
توسعه خوشه ها در طرح های هلدینگ 
پتروپالایــش اصفهان را جــزو نقاط 
مثبت این مجموعه دانســت و گفت: 
آمادگــی داریم در راســتای افزایش 
تنوع محصولات و خوشه های صنعتی 
معادن جدید به ویژه در حوزه کانی های 
غیرفلزی واگذار کنیم ضمن اینکه اگر 
قصد سرمایه گذاری در زنجیره آلیاژها 
داشــته باشــید معادن نیکل، کروم و 
ســیلیس نیز برای ایجاد ارزش افزوده 

وجود دارد.
گفتنی است؛ هلدینگ پتروپالایش 
اصفهان، اعلام آمادگــی کرده چهار 
میلیارد یورو سرمایه گذاری در استان 
انجام دهد که شــامل پتروشــیمی، 
زنجیــره ارزش پروپیلن، پالایشــگاه 

۱۲۰ هزار بشــکه ای، مجتمع تولید 
اوره، آمونیــاک و پــارک گوگردی، 
LAB ســوم و الکل های چرب اول، 
تانکفــارم و تاسیســات بانکرینگ و 
واحدهــای دیگر صنعتــی و تولیدی 

می شود.

بسته سرمایه گذاری با چهار هزار نفر اشتغالزایی به هرمزگان پیشنهاد شد

ی اع تم ادی، اج ص ت ی، اق اس ی امه س ن روز

الحاق ناو »ابومهدی المهندس« و۱۰۰شناور موشک انداز به ندسا
مراســم الحاق ناو ابومهدی المهندس و ۱۰۰ فروند شناور موشک انداز تندرو به نیروی دریایی سپاه با حضور فرمانده کل سپاه 

در بندرعباس برگزار شد.
به گزارش مهر، ســردار علیرضا تنگســیری فرمانده نیروی دریایی سپاه صبح شــنبه در مراسم الحاق شناورهای موشک انداز 

به ناوگان رزمی نیروی دریایی سپاه، گفت: این الحاق ادامه الحاق های یازده گانه گذشته و در راستای ادامه تولید قدرت است.
شــناور گشــتی رزمی ابومهدی المهندس مبتنی بر نیازهای عملیاتی نیروی دریایی سپاه توسط جوانان متخصص داخلی و با 

همکاری شرکت های دانش بنیان طراحی و تولید شده است.
این شــناور رادارگریز با بهره مندی از چهار موتور دریایی، دارای قابلیت دریانوردی بردبلند با ســرعت بالای ۳۷ گره دریایی، و 
قدرت بالا در مانور است.قابلیت حمل و فرود و برخواست پهپاد عمودپرواز )VTOL( و امکان پرتاپ پهپاد رزمی در روز و شب 
از دیگر قابلیت های این شناور است. این شناور برای دفاع هوایی و مقابله با اهداف متخاصم، مجهز به سامانه کشف و رهگیری و 

پرتابگرهای دریاپایه و سامانه های خودکار و نیمه خودکار توپ های ۲۰ میلیمتر و ۳۰ میلیمتر است.

رئیس ستاد انتخابات شهرستان بندرعباس گفت: هیئت مرکزی 
نظارت بر انتخابات دوازدهمیــن دوره مجلس ۵۴ داوطلب حوزه 

انتخابیه بندرعباس را تایید کرد.
به گزارش مهر، حســن فلاحتی گفت: طبق اعلام هیئت نظارت 
بر انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی از تعداد ۱۱۴ 
داوطلب جهت حضــور در انتخابات حوزه مرکــزی )بندرعباس، 
خمیر، حاجی آباد، قشــم و ابوموسی( ۵۴ نفر تأیید، ۲۹ نفر عدم 
تأیید، ۱ نفر انصراف، ۱۶ نفر بــه دلیل عدم بارگذاری مدارک در 
زمان معین عدم احراز یا فاقد شــرایط حضور در انتخابات شــده، 

همچنین ۱۴ نفر باقیمانده بعد از اعلام نتیجه توسط هیئت اجرایی 
انتخابات شهرستان هیچ گونه شکایتی نداشتند.

فلاحتی با اشاره اینکه ظرف امروز و فردا نتایج به اطلاع داوطلبان 
خواهد رسید گفت: داوطلبانی که عدم تایید و عدم احراز صلاحیت 
شــده اند می توانند از ۱۷ تا ۱۹ دی ماه شکایت خود را به صورت 
غیر حضوری به شــورای نگهبان ارســال کنند تا از سوی شورای 

نگهبان به مدت یک ماه صلاحیت افراد مورد بازبینی قرار گیرد.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی فرمانداری بندرعباس ضمن 
تاکیــد بر مطالعه قانون انتخابات بــرای داوطلبان افزود: تبلیغات 

انتخاباتی نامزدهای تایید قطعی مجلس توسط شورای نگهبان از ۳ 
اسفندماه آغاز و ۹ اسفندماه پایان می یابد، همچنین بعد از اعلام 
نتایج به داوطلبان ششمین دوره انتخابات مجلس خبرگان رهبری 
در ۱۹ بهمن ماه، داوطلبان می توانند از ۲۵ بهمن ماه تا ۹ اسفند 

به مدت ۱۵ روز تبلیغات کنند.
فلاحتی در پایان با اشــاره به اینکــه در این دوره از انتخابات ۷ 
خانم از حوزه انتخابیه مرکز تأیید شدند تصریح کرد: در این دوره 
از انتخابــات ۱۱/۱۲/۱۳۸۴ به قبل واجد شــرایط جهت اخذ رای 

هستند.

رئیس ستاد انتخابات شهرستان بندرعباس:
۵۴داوطلب حوزه انتخابیه بندرعباس تایید صلاحیت شدند

برداشت گوجه فرنگی از ۳ هزار هکتار زمین های کشاورزی 
منطقه توکهور و هشتبندی شهرستان میناب آغاز شد.

اســحاق جعفری رئیس جهاد کشــاورزی منطقه توکهور و 
هشــتبندی پیش بینی کرد: تا پایان فصل برداشــت بیش از 

۱۸۰ هزار تن محصول برداشت شود.
برداشت گوجه فرنگی در منطقه توکهور و هشتبندی از اوایل 
دی ماه آغاز شده و تا پایان اردیبهشت سال آینده ادامه دارد.

جعفری عملکرد تولید در هر هکتار را ۶۰ تن عنوان کرد.
وی افزود: گوجه های برداشتی علاوه بر توزیع در بازار استان 
به اســتان های اصفهان، خراســان جنوبی، کرمانشاه، تهران و 

آذربایجان های شرقی وغربی ارسال می شود.
رئیس جهاد کشــاورزی منطقه توکهور و هشتبندی گفت: 
روستا های حجت آباد، مجتمع امام، هشتبندی ۲، چاه شریف 
و چاه غربال از مهم ترین مناطق کشت گوجه فرنگی در توکهور 

و هشتبندی است.
وی افزود: گوجه های برداشتی علاوه بر توزیع در بازار استان 
به اســتان های اصفهان، خراســان جنوبی، کرمانشاه، تهران و 

آذربایجان های شرقی وغربی ارسال می شود.
جعفری گفت: روستا های حجت آباد، مجتمع امام، هشتبندی 
۲، چاه شــریف و چاه غربال از مهم ترین مناطق کشت گوجه 

فرنگی در توکهور و هشتبندی است.

آغاز برداشت گوجه فرنگی در توکهور و هشتبندی

استاندار هرمزگان با اشاره به نقش هنرستان های 
تخصصی و صنعتی در توســعه آموزشــی استان، 
گفت: این هنرســتان ها در راســتای لبیک به امر 
رهبر معظم انقلاب مبنی بر توســعه آموزش های 
مهارت محور و براساس نیازهای واقعی و راستین 

استان راه اندازی شده است.
به گزارش ایرنا، مهدی دوســتی در نشســت با 
هنرجویان هنرســتان های جوار صنعتی اســتان، 
فرآینــد محــوری را آفت سیســتم های اجرایی 
دانست و افزود: نتیجه فرآیندها برای ما از اهمیت 
بســیاری برخوردار اســت، چرا که رویکرد ما در 
تاسیس هنرســتان های تخصصی تربیت نیروهای 
ماهر و کارآمد مطابق با نیازهای اســتان اســت 
و بــه هیچ عنوان دنبال آمارســازی در این حوزه 

نیستیم.
وی با اشاره به برخی مشــکلات هنرستان های 
جوار تاکید  کرد: نخستین بودن و خط مقدم بودن 
در کشــور می تواند منجر به وجود نارسایی هایی 
شــود اما این بــه معنای گذر از کنار مشــکلات 
نیســت بلکه باید امکانــات تحصیل دانش آموزان 
با همکاری های بین بخشــی و احصای ظرفیت ها 

برطرف شود.
نماینــده عالــی دولــت در اســتان هرمزگان 

تصریح کــرد: صنایع بایــد نیازهای خود در حوزه 
نیروی انسانی را به آموزش و پرورش اعلام کنند 
تا دانش آموزان منطبق بــا نیازهای آن ها تربیت 
و آموزش ببینند، ضمــن اینکه برنامه ریزی برای 
ادامه تحصیــل هنرجویان در مراکز آموزش عالی 
نیز باید دیده شــود تا این عزیزان در بن بســت 

آموزشی و تحصیلی قرار نگیرند.
وی ادامه داد: در همین راســتا در نشســت با 
معاون آموزشی وزیر علوم، به توافق رسیده ایم که 
مرز بیــن وزارت علوم و وزارت آموزش و پرورش 
در هنرســتان های تخصصــی به هــم نزدیک تر 
شــود و ۴۰ واحد درس های هنرستان های جوار 
منطبــق بر نظر وزارت علوم گذرانده شــود تا در 
تحصیلات کارشناســی هنرجویان لحاظ شــده و 
این هنرآموزان بتوانند ســه ساله مدرک لیسانس 

خود را اخذ کنند.
استاندار هرمزگان همچنین به مدیرکل آموزش 
و پرورش اســتان تاکید کــرد: پیگیری های لازم 
برای اجــرای این توافــق باید انجام شــود تا از 
مهرماه ســال تحصیلی آینده ایــن مهم عملیاتی 
شود، چرا که با لحاظ واحدهای درسی هنرستان 
در تحصیــلات دوره کارشناســی، هنرجویــان و 
دانش آمــوزان با اســتانداردهای بالاتری آموزش 

خواهند دید.
دوســتی با تاکید بر برنامه ریزی برای راه اندازی 
هنرســتان هایی مرتبط با اقتصاد دریا، عنوان کرد: 
از نشســت های پیــش روی شــورای آمــوزش و 
پرورش لازم است تمامی برنامه های آموزشی ۲۸ 
هنرستان تخصصی اســتان در این شورا مطرح و 
مورد بررســی دقیق قرار گیرد، چرا که مهم ترین 
امر در پیشــبرد هنرســتان های تخصصی ایجاد 

هماهنگی بین آموزش و صنعت است.
بیــن  دارد  ضــرورت  خاطرنشــان کرد:  وی 
هنرستان های تخصصی، صنعت، امکانات موجود، 
ظرفیت های آموزشی وغیره هماهنگی ایجاد شود 
تا ســرعت هنرســتان ها به ســوی تحقق اهداف 

آموزشی بالاتر رود.
احصــای کمبودهای هنرســتان های تخصصی، 
جانمایی برای ســاخت هنرستان های مورد نیاز با 
هدف رفع کمبود فضای آموزشــی در این حوزه و 
تلاش برای بورسیه حداکثر سه نفر از نفرات برتر 
هر دوره در صنایع از مصوبات این نشست بود. در 
این نشست جمعی از دانش آموزان ۱۱ هنرستان 
تخصصــی اســتان هرمزگان حضور داشــتند که 
نمایندگان آن ها دغدغه های خود را با اســتاندار 

مطرح کردند.

استاندار هرمزگان:
 راه اندازی هنرستان های تخصصی براساس نیازهای واقعی هرمزگان است



اخبار

ذخیره سازی گاز توسط صنایع 
مقرون به صرفه نیست

عضو اتاق بازرگانی گفت: به دلیل هزینه بالای ذخیره سازی 
گاز توســط صنایع امکان پذیر نیســت،زیرا به سرمایه گذاری 

سنگین نیاز دارد و برای اقتصاد تولید مقرون به صرفه نیست.
رضا پدیدار عضو اتاق بازرگانی در گفت وگو با مهر با اشــاره 
به مقرون به صرفه نبودن ذخیره ســازی گاز خاطر نشان کرد: 
صنایع نمی توانند ذخیره سازی انجام دهند. باید مخازن ذخیره 
ســازی ال ان جی و ال پی جی را تهیه کنند که چنین چیزی 
عرف نیســت. ذخیره ســازی گاز را باید شــرکت ملی گاز در 
مخــازن زیر زمینی خود انجام دهــد اتفاقی که در جای جای 

دنیا می افتد.
به گفته عضو اتاق بازرگانی، صنایع ظرفیت ذخیره سازی گاز 
را ندارند و زیرا در صورت چنین اقدامی نیاز به مخازن بزرگ و 
پر هزینه ال پی جی و ســی ان جی نیاز دارند که بسیار هزینه 
بر اســت. همچنین لازم به ذکر است که صنایع در حال حاضر 

از گاز طبیعی استفاده می کنند.
پدیدار اضافه کرد: البته ذخیره ســازی محدود امری مرسوم 
اســت که در مخازن ال پی جی و ســی ان جــی برای زمانی 

محدود ذخیره گاز داشته باشند.
وی در خاتمه با اشــاره به اینکه ذخیره سازی گاز در مخازن 
زیر زمینی توســط دولت ها در جهان نیز امری پذیرفته شــده 
است، خاطر نشان کرد: با ذخیره سازی گاز در دوران سرد سال 
از آن اســتفاده کنند و به دلیل پر هزینه بودن آن برای صنایع 
هزینه بر و امکان پذیر نیســت زیرا به سرمایه گذاری سنگین 

نیاز دارد و برای اقتصاد تولید مقرون به صرفه نیست.

عوامل موثر در میزان واردات بنزین 
در سال آینده

مدیرعامل شــرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی 
گفت: واردات بنزین بســتگی به میزان مصــرف بنزین دارد و 
همچنین بســتگی به این دارد که چه مقــدار خودرو به ناوگان 

حمل و نقل کشور افزوده شود.
به گــزارش مهر، جلیل ســالاری، مدیرعامل شــرکت ملی 
پالایش و پخش فرآورده های نفتی در حاشــیه مراسم امضای 
قرارداد واگذاری زمین پتروپالایشگاه شهید سلیمانی در جمع 
خبرنگاران اظهار داشت: متوسط مصرف بنزین از ابتدای سال تا 
امروز بالغ بر ۱۱۶ میلیون لیتر بوده، البته این رقم در زمستان 
کاهش یافته و متوســط مصرف بنزیــن در ماه جاری به ۱۱۳ 

میلیون لیتر در روز رسیده است.
وی افــزود: بــا تکمیل بخشــی از طرح های توســعه کیفی 
پالایشــگاه آبادان حدود یک تا ۲ میلیون لیتر به تولید بنزین 
کشور تا پایان سال افزوده خواهد شد، همچنین با به مدار آمدن 
بخشی از افزایش ظرفیت پالایشگاه اصفهان ۲ تا ۳ میلیون لیتر 

به ظرفیت تولید بنزین کشور افزوده خواهد شد.
معاون وزیر نفت در خصوص میزان واردات بنزین در ســال 
آینده گفت: واردات بنزین بســتگی به میــزان مصرف بنزین 
دارد و همچنین بســتگی به این دارد کــه چه مقدار خودرو به 
ناوگان حمل و نقل کشور افزوده شود و در حالی که ۵۵ درصد 
خودروهای در حال تردد در کلانشهرها فرسوده هستند، به این 
بستگی دارد که چقدر در زمینه از مدار خارج شدن خودروهای 
فرسوده اقدام شود و ناوگان حمل و نقل نوسازی شود که تمامی 

این مسائل به میزان مصرف بنزین مرتبط است.
وی ادامه داد: نمونه هایی که سازمان حفاظت محیط زیست از 
بنزین توزیعی کشور گرفته و نمونه هایی که همکاران خودمان 
گرفته اند، نشــان می دهد که توزیع بنزین در کشــور بر اساس 
استاندارد یورو در حال انجام است و اکتان بنزین نیز بر اساس 

استاندارد ملی است.

پیش بینی رشد اقتصادی روسیه 
در ۲۰۲۴

طبق برخی پیش بینی ها اقتصاد روســیه در ســال ۲۰۲۴ به 
دلیل سیاست های پولی سختگیرانه که توسط بانک مرکزی آن 

دنبال می شود، ناگزیر کند خواهد شد.
به گزارش ایســنا به نقــل از بیزنس، بر این اســاس، انتظار 
می رود تولید ناخالص داخلی روسیه نسبت به پیش بینی قبلی 

۳.۵ درصدی، افزایش متوسط ۱.۶ درصد را ثبت کند.
بــه گفته الکســاندر آبراموف، رئیس مرکــز تجزیه و تحلیل 
موسســات و بازارهای مالی در رانخیگس، این کاهش به دلیل 
کاهش ســرمایه گذاری دولتی و یارانه های بخش ساخت و ساز 
رخ خواهد داد زیرا سرمایه گذاری خصوصی فرصتی برای تبدیل 

شدن به محرک تمام عیار اقتصاد را نخواهد داشت.
آبراموف گفت: »انتظار داریم در ســال ۲۰۲۴، رشــد تولید 
ناخالــص داخلی ۱.۵ تا دو درصد باشــد که محرک اصلی آن 

تقاضا از سوی جمعیت است«.
به گفته اولگ آبلف، رئیس تحقیقات شــرکت سرمایه گذاری 

ریکام-تراست، رشد روبل نیز کاهش خواهد یافت.
دنیس پوپوف، تحلیلگر پروم سویاز روسیه بیان کرد که تولید 
ناخالص داخلی تنها ۱.۲ درصد افزایش خواهد یافت زیرا عوامل 

محرک بهبود رشد از بین رفته اند.
پوپــوف گفت: »رشــد اقتصادی بیشــتر با حفظ سیاســت 
مالی محرک، تقاضای ســاختاری بالا برای ســرمایه گذاری در 
دارایی های اصلی، رشد بیشتر درآمد در میان کمبود نیروی کار 
و سیاســت هایی که از افزایش سریع تر حداقل دستمزد زندگی 

حمایت می کنند، تسهیل می شود.«
تحلیلگــران این نظــر را دارند که بانک روســیه برای تغییر 
سیاست پولی خود عجله نخواهد کرد، اگرچه این تنظیم کننده 

قبلا چرخه سختگیرانه خود را تکمیل کرده است.
بانک مرکزی روسیه در ۱۵ دسامبر، با توضیح اینکه فشارهای 
تورمی همچنان بالاست، نرخ سود را ۱۰۰ واحد و به ۱۶ درصد 
افزایش داد. این پنجمین افزایش از تابستان، زمانی که نرخ پایه 

۷.۵ درصد بود.

فناوری

تی موبایل به سرعت 
دانلود ۳.۶ گیگاهرتز 

روی ۵G تجمیعی رسید
تی موبایــل بــا تجمیع ۶ ســرویس دهنده 
دارنده امواج حامل زیر ۶ گیگاهرتز، به سرعت 
 ۵G دانلود ۳.۶ گیگابیت بر ثانیه روی فناوری

دست یافت.
بــه گزارش ایســنا، این آزمایــش اخیرا با 
همکاری اریکسون و کوالکام به انجام رسیده 
و اوِالدســون، رییس فناوری تی موبایل گفته 
که ما در حال عبور از مرزهای فناوری بی سیم 
هستیم تا بهترین تجربه ممکن را به مشتریان 

خود ارائه دهیم.
براســاس گفته وی تی موبایل نخســتین 
و بزرگترین شــبکه مســتقل ۵G آمریکا را 
راه انــدازی کرده و در حال حاضر بیش از ۱۰ 
میلیون مشترک دارد و با تکیه بر این پشتوانه 
به ســمت تجمیع حامل های ۵G در سراسر 

این کشور رفته است.
این اپراتــور آمریکایی مــی ۲۰۲۳ اعلام 
کرده بــود به دنبــال تجمیع چهــار کانال 
حامل به شــرح دو کانال با عــرض باندهای 
۲.۵ گیگاهرتــز، یک کانــال ۱.۹ گیگاهرتز و 
یک کانال ۶۰۰ مگاهرتز روی شبکه مستقل 
۵G خود است تا سرعت دانلود اینترنت را به 
۳.۳ گیگابیت بر ثانیه برساند که تنها گوشی 
سامســونگ گلکســی S۲۳ قابلیت اتصال به 

این حامل تجمیع شده را داشت.

استفاده از قابلیت 
اینترکانکشن از دو میلیون 

کاربر فراتر رفت
طبــق اعــلام مدیر کل پایــش، ممیزی و 
نظارت ســازمان فناوری اطلاعــات، بیش از 
دو میلیــون کاربر از قابلیــت اتصال متقابل 
پیام رســان های داخلی از زمــان راه اندازی و 

ایجاد آن استفاده کرده اند.
مهدی مظفری- مدیــرکل پایش، ممیزی 
و نظــارت ســازمان فناوری اطلاعــات - در 
گفت وگو با ایسنا، با اعلام اینکه بعد از حدود 
۸ ماه از فعال ســازی اتصال متقابل پیام رسان 
های بومی، میزان اســتفاده از این قابلیت از 
۲ میلیون کاربر فراتر رفت، گفت: آمار میزان 
اســتفاده کاربران به ترتیب اختصاص دارد به 
کاربران پیام رسان های ایتا، بله، آیگپ و گپ 
که از اوایل امسال با فعال سازی قابلیت اتصال 
متقابل، امکان ارسال پیام به یکدیگر را بدون 

نیاز به نصب پیام رسان دیگر پیدا کرده اند.
وی با اشــاره به برگزاری مراســم رونمایی 
از قابلیت اتصال متقابل میان پیام رسان های 
بومی در اردیبهشت ماه، افزود: طرح »اتصال 
متقابل« بین پیام رسان های ایرانی قابلیتی نو 
در دنیاست که برای رفع انحصار و نیاز مردم 
برای ارتباط با یکدیگر در پیام رسان های بومی 

ایجاد شد.
بــه گفته مظفری، اتحادیــه اروپا نیز برای 
ممانعت از شــکل گیــری انحضــار و ایجاد 
رقابت بین سکوها و پلتفرم ها اقدام به تدوین 
قوانین دوقلو تحت عنوان قانون سرویس های 
D( و قانون بازارهای دیجیتال  SA( دیجیتــال
D( با وضع جرایم بسیار سخت گیرانه  MA(
کرد که بر اساس آن، غول های بزرگ صنعت 
دیجیتال در پایان ماه مارس سال ۲۰۲۴ باید 
امکان اتصال متقابل میان سکوهای بالای ۴۵ 

میلیون کاربر را فراهم کنند.

بانک مرکزی برای 
استرداد مطالبات از 

بانک های بحرین مجوز 
گرفت

نماینــدگان مجلس شــورای اســلامی 
بــه بانک مرکزی اجــازه دادند تــا درباره 
پیگیری حقوقی و استرداد مطالبات خود از 
بانک های کشور بحرین و مطالبه خسارات 
ناشی از آن به  عنوان سرمایه گذار اقدامات 

لازم را انجام دهد.
به گزارش ایرنا، در جلســه علنی مجلس 
شــورای اســلامی، گــزارش کمیســیون 
اقتصــادی به مجلس شــورای اســلامی 
درباره لایحــه ارجاع اختلاف بانک مرکزی 
جمهوری اســلامی ایران و دولت پادشاهی 
بحرین به داوری در دستور کار قرار گرفت 

و به تصویب نمایندگان رسید.
طبق مــاده  واحــده، به بانــک مرکزی 
جمهوری اسلامی ایران اجازه داده  می شود 
طبق اصل ۱۳۹ قانون اساســی در اجرای 
مــاده )۱۱( قانــون موافقتنامه تشــویق و 
حمایت متقابل از سرمایه گذاری بین دولت 
جمهوری اســلامی ایران و دولت پادشاهی 
بحرین مصوب ۱۳۸۲، با همکاری معاونت 
حقوقی رئیس جمهور نسبت به طی فرایند 
داوری مطابــق موافقتنامــه مذکور درباره 
پیگیری حقوقی و استرداد مطالبات خود از 
بانک های کشور بحرین و مطالبه خسارات 
ناشــی از آن به عنوان سرمایه گذار، ابتدا از 
طریق مذاکره با بانک ها و یا دولت کشــور 
بحریــن اقدام کند و در صورت عدم وصول 
مطالبات جمهوری اسلامی ایران حداکثر تا 
دو ماه پس از لازم الاجرا شدن این قانون، 
بانک مرکزی با همــکاری معاونت حقوقی 
رئیس جمهور مکلف اســت نسبت به طرح 
دعــاوی حقوقی علیه بانک هــا و یا دولت 

بحرین اقدام کند.

6
معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: باید به سمت نوسازی محله ای حرکت کنیم چراکه در این شرایط ما شاهد بهسازی معابر خواهیم 

بود.
محمد آیینی مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری کشور گفت: خوشبختانه در طول دو سال گذشته آمار پروژه های در دست ساخت 
در حوزه نوســازی بافت های فرســوده به  بیش از ۲۰۰ هزار واحد مســکونی رســیده که تولید ۱۸۱ هزار واحد از آن مربوط به دولت 

سیزدهم است .

به گفته وی امسال رکود ۳۰ ساله نوسازی بافت های فرسوده با اجرای این طرح ها زده خواهد شد.
او می گوید: عمده بسته های تشویقی شهرسازانه معطوف به تشویق تجمیع پلاک ها است  بیشترین حمایت های صورت گرفته هم 

در قالب بلوک سازی و تجمیع پلاک ها است.
آیینی بیان کرد: باید به ســمت  نوســازی محله ای حرکت کنیم چراکه در این شرایط ما شــاهد بهسازی معابر و ایجاد فضای سبز 

بیشتری در محلات خواهیم بود.

۲۰۰ هزار واحد مسکونی در بافت های فرسوده در دست اجرا است

اقتصادی
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

دوشنبه
18 دی 1402
 شماره  1603

تلاش های صورت گرفته برای بازگشت 
دلار بــه محــدوده ۵۰ هــزار تومان در 
اولین روز هفته نتوانســت بازار ارز را با 

تغییر جدی مواجه کند .
ایمان ربیعی- نــرخ دلار در بازار ازاد 
حــالا در کف کانــال ۵۱ هــزار تومان 
قــرار گرفته اســت. هــر چنــد اخبار 
رســیده از بــازار ارز حکایــت از تلاش 
گســترده بازارســاز برای مهــار قیمت 
ارز و بازگردانــدن این نــرخ به محدوده 
پنحاه هزار تومان دارد اما همچنان نرخ 
مبادلــه دلار در محدوده ۵۱ تا ۵۱ هزار 

و سیصد تومان قرار دارد .
برخی معتقدند افزایش نرخ دلار ناشی 
از اتفاقات تلخی است که در کرمان رخ 
داد و به شهادت شــماری از هموطنان 
منجر شــد . البته با بازگشت آرامش به 
فضای سیاسی کشور انتظار می   رفت نرخ 
دلار نیــز بار دیگر به محدوده پیشــین 
بازگردد اما دلیل مقاومت دلار از ســوی 
فعــالان بازار، چســبندگی بازار ارز یک 
ســو و همچنین مترصد بودن دلالان به 
افزایش نرخ ارز از سوی دیگر بوده است.

فعــالان بــازار ارز معتقدنــد دلار در 
محدوده پنجاه هــزار تومان به نوعی از 
سوی بازارساز سرکوب شده است از این 
رو کوچکترین اتفاق ســبب می شود نرخ 

ارز تمایل به بالا رفتن داشته باشد .
جمعی نیز نرخ ۵۱ هزار تومان را سقف 
مقاومتی دلار اعلام کرده اند و می گویند 
شکســته شــدن این ســقف، بی تردید 
زمینــه را برای تغییر محاســبات فراهم 
کرده و بازگشــت به ســطوح پیشین را 

می نماید. دشوار 
اقتصادی؛ هرگز دلیل 

در این فضاســت که رسانه های همسو 

با دولت و موافقان سیاســت های دولت 
سیزدهم این نکته را عنوان می کنند که 
دلیل اقتصادی برای افزایش قیمت دلار 

وجود ندارد .
ال اســحاق ، رییس اتاق ایران و عراق 
که ثبــات قیمت دلار در هشــت ماه را 
دســتاورد بزرگ دولت سیزدهم و بانک 
مرکزی می دانست حالا در سخنانی تازه 
گفته اســت که دلیلــی اقتصادی برای 
افزایــش نرخ دلار وجود ندارد و این جو 

هیجانی به زودی برطرف خواهد شد.
ایــران و عراق  بازرگانی  اتــاق  رئیس 
با اشــاره به ایــن موضوع کــه عملیات 
تروریســتی کرمان هیچ ارتباطی با بازار 
ارز نــدارد، گفــت: طوفان الاقصی نمونه 
مشــابه این اتفاق است؛ چون در همان 
زمان متغیرهای اقتصادی تغییر چندانی 
نداشــتند؛ اما تعــدادی از رســانه های 
مخالف دولت می خواســتند با ایجاد جو 

روانی نرخ دلار را بالا ببرند.
وی افزود: در زمان جنگ غزه دلار به 
صورت مقطعــی و کوتاه مدت بالا رفت؛ 
اما به علت ثبات در متغیرهای اقتصادی 
دلار بــه دامنه ی قبلی خود بازگشــت؛ 
بنابراین مــردم و فعالان اقتصادی دیگر 
فریب رســانه های معاند را نمی خورند و 
می داننــد افزایش قیمــت دلار مقطعی 

بود. خواهد 
آل اســحاق افزود: طی یکسال گذشته 
ثبات نســبی بــر بــازار ارز حاکم بوده؛ 
بنابرایــن افزایــش نرخ ارز در شــرایط 
فعلــی از نظر اقتصــادی منطقی ندارد؛ 
چون دسترسی به منابع ارزی نسبت به 
گذشته بهتر شــده و نوسانات ارزی در 

دامنه محدود کنترل شده است.
اعلام دلیل اقتصادی افزایش نرخ دلار

از ســوی دیگر رییس موسســه عالی 
آموزش بانکداری ایران دلایلی اقتصادی 
را برای افزایش نرخ ارز برشــمرده است. 
وی با تأکیــد براینکه هر ســال آبان و 
آذر نرخ ارز افزایش داشــت اما امســال 
این اتفاق نیفتاد، گفت: سیاســت تثبیت 
پاســخ داده و بانک مرکزی به بازار ارز 

تسلط پیدا کرده است.
عالی  موسسه  رییس  حیدری  فرشــاد 
آمــوزش بانکداری ایران اظهار داشــت 
شــرکت هایی که با طرف هــای خارجی 
پایان ســال میلادی  معامله دارنــد در 
عملیات تسویه حساب را انجام می دهند 
و بــه همین علت در آبــان ماه و آذرماه 

افزایش می یابد. ارز  همواره تقاضای 
وی افــزود: در ســنوات گذشــته در 
این ایام شــاهد افزایش نــرخ ارز بودیم 
که خوشــبختانه امسال وجود نداشت و 

بود. نوسانات بسیار جزئی 
افزایش است؟ قیمت ارز مستعد 

به نظر می رســد بانک مرکزی از یک 
ســو و دولت ســیزدهم از ســوی دیگر 
در حال اماده شــدن بــرای رویارویی با 
دلاری گران تــر از دلار ۵۰ هزار تومانی 
هســتند هر چند ســیدکمال سیدعلی، 
در  مرکزی  بانــک  ارزی  اســبق  معاون 
گفتگو با خبرآنلاین هشــدار داده است 
که اقتصاد ایران هنوز نرخ دلار را هضم 
نکرده و رکود حاکم بر بازارها ناشــی از 

کاهش قدرت خرید مردم است.
وی تاکیــد دارد اقتصــاد ایران قدرت 
تحمــل دلار گران تر را نــدارد از این رو 
نــرخ دلار در این نحدوده مانده اســت 
اما همچنان باید توجه داشــت نرخ تورم 
ریالی بالاســت و همین امر قیمت ارز را 

می کند. افزایش  مستعد 

پروازهای عمره بنا بود تا امسال پس  از ۹ سال 
مجدد برقرار شــود اما به دلیل عدم صدور مجوز 
پروازها به مقصد عربســتان شروع نشده لغو شده 
ولی مســوولان می گویند پروازها به زودی انجام 

خواهد شد.
به گزارش مهــر، عملیات عمره مفرده قرار بود 
بعد از گذشــت ۹ ســال بامداد چهارشنبه )۱۳ 
دی ماه( بــا اولین پرواز بنا بــود از فرودگاه امام 
)ره( از ساعت ۵.۴۵ انجام شود که به دلیل آنکه 
مجوز پرواز از سوی عربستان صادر نشد تا اطلاع 

ثانوی این پروازها لغو شد.
زائرانی که آماده ســفر به مکــه مکرمه بودند 
چند ســاعت پیش از اعــزام از لغو پــرواز مطلع 
شــدند. البتــه در این راســتا حســام قربانعلی 
ایران  اســلامی  هواپیمای جمهوری  ســخنگوی 
»عدم صــدور مجوز پرواز به مقصد فرودگاه جده 
از سوی عربستان« را دلیل لغو این پروازها اعلام 
کــرد. با این وجود، مجوزهــای پرواز ایران برای 
برقراری پروازهای عمره مفرده به مقصد فرودگاه 
عربســتان پس از گذشــت ۵ روز همچنان صادر 

نشده است.
اظهــار نظر متناقــض مســؤولان در خصوص 

عمره پروازهای 
ایرانیان به دلیل صادر  ســفرهای عمره مفرده 
نشدن مجوز پرواز از سوی عربستان سعودی لغو 
شــد اما وزیر ارشــاد دلیل عدم تشرف زائرین را 

»اختلاف فنی« خواند.
محمد مهدی اســماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی با تاکید بر اینکه عدم برقراری پروازهای 
عمره بــه دلیل »نقض فنی« اســت، گفت: دلیل 
تعویــق پروازهای عمره یــک اختلاف فنی بود و 
مســئله جدی نیست و بین ســازمان هواپیمایی 

دو کشور باید حل شود.
اما در روز پنجشنبه )۷ دی ماه( رئیس سازمان 
حــج و زیارت در یک برنامه تلویزیونی اعلام کرد 
که از سوی طرف عربستانی، مشکل و محدودیتی 
برای انجام پروازهای عمره وجود نداشته و حتی 
مشــکل به وجود آمده در پروازهــای حج تمتع 
هم بخاطر قدیمی بودن ناوگان هوایی کشورمان 

بوده است.
مشکل در مجوزهای لازم برای پرواز به عربستان 
در حالی است که چندی پیش مسؤولان سازمان 

هواپیمایی کشوری به عربستان سفر کرده بودند 
و آمادگی لازم بــرای پروازها صورت گرفته بود. 
اما به یکبــاره آن هم چند ســاعت قبل از آغاز 
اعزام ها، مســؤولان از نداشــتن مجوزهای لازم 

برای پرواز به جده یا مدینه خبر می دهند.
لغو کاروان های عمره تا ۱۷ دی ماه

اما ســازمان حــج و زیارت در ایــن باره اعلام 
کرده که در حال حاضر همه کاروان های عمره تا 
۱۷ دی ماه لغو شــدند و در این بازه زمانی هیچ 

کاروانی امکان سفر به سرزمین وحی را ندارد.
بنــا بود تا هواپیمایی جمهوری اســلامی ایران 
روزانه دو پرواز در عملیات عمره خواهد داشــت 
و مقدمــات کار برای اعزام ۳۰ هــزار ایرانی به 

عربستان سعودی آماده شده است.
عدم صــدور مجوز از ســوی عربســتان برای 

پروازها برقراری 
ســعید چلنــدری مدیرعامل شــهر فرودگاهی 
امامی خمینــی )ره( در گفت وگو با خبرنگار مهر 
بــا تاکید بر اینکه موانع صــدور مجوز پروازهای 
عمره طی روزهای آتی برطرف می شــود، گفت: 
طی مذاکراتی که با کشــور عربســتان برگزاری 
شــده بود، تمام هماهنگی انجام شده بود اما به 
دلیل شــرایط عربستان سعودی مجوزهای نهایی 

پرواز به مقصد این کشور صادر نشد.
معــاون وزیر راه و شهرســازی در ادامه تاکید 
کــرد: عملیات عمــره بنا بود تا پس از گذشــت 
۹ ســال بامداد امروز با اولین پــرواز از فرودگاه 
امام انجام شــود؛ که به دلیــل عدم صدور مجوز 
پرواز از ســوی عربستان لغو شد. مسئولان حج و 
زیارت، وزارت امور خارجه و سازمان هواپیمایی 
جمهوری اســلامی در تلاش برای رفع مشــکل 

آمده هستند. پیش 
وی ادامــه داد: بنا بود تا حــدود ۶۲ هزار زائر 
توســط ایران ایر و معــراج به خانه خــدا اعزام 
شــوند. همچنین حدود ۳۰ هــزار نفر از حجاج 
از ترمینال ســلام فرودگاه امــام خمینی )ره( به 
عمــره مفرده طی روزهای آتی پس از رفع موانع 

مشرف خواهند شد.
این مقام مســؤول خاطرنشــان کــرد: تاریخ 
برقــراری پروازهای عمره  رســمی در خصوص 
اعلام نشــده امــا با توجــه به شــرایط موجود 
طی روزهای آینده مشــکلات صدور مجوز رفع 
خواهد شــد. برای انجام پروازهای عمره نیاز به 
هواپیمای »پهن پیکر« اســت که تا اطلاع ثانوی 
دو شــرکت »ایران ایر« و »معــراج« برای عمره 

دارند. مشارکت 

پروازهای عمره شروع نشده به تعویق افتاد؛
پرواز در آینده ای نزدیک

نظرات متفاوت درباره وضعیت بازار ارز و چشم انداز پیش رو؛

شرایط در بازار ارز تغییر کرد



خبر
رئیس کل دادگستری استان تهران:

تاخیر غیرموجه در تکمیل پرونده 
گزینشی اشخاص قابل پذیرش 

نیست
القاصی  گفت: نباید این گونه باشد که اشخاص را مدت زیاد 
در شرایط بلاتکلیف قرار داد و در پایان به شخص گفته شود 

که شما صلاحیت لازم را ندارید.
علی القاصی، رئیس کل دادگستری استان تهران در نشست 
تقدیر از کارکنان هسته گزینش ضمن گرامی داشت سال روز 
صدور فرمان امام خمینی )ره( مبنی بر تشــکیل گزینش و 
تســلیت جمعی از هموطنان در جریان حادثه تروریســتی 
کرمان گفــت: عداوت و کینه توزی اســتکبار جهانی و رژیم 
جعلــی صهیونیســتی در برابر حقانیت ملت شــریف ایران 
اسلامی امری مســتمر و غیرمقطعی است که در نمونه اخیر 
آن، تروریست های تحت حمایت غرب و صهیونیسم بین الملل 
دست به جنایتی سبعانه زدند و در سال روز شهادت بزرگ مرد 
ایران اسلامی، ســردار شهید حاج قاسم ســلیمانی، زنان و 
کودکان بی گناه را به خاک و خون کشــیدند و به شــهادت 

رساندند.
اقدامات تروریستی در حق جویی و حق زیستی ملت شریف 

ایران اسلامی خللی ایجاد نخواهد کرد
رئیس کل دادگســتری اســتان تهران با تاکیــد بر اینکه 
اقدامات تروریســتی از این دست در اراده ملت شریف ایران 
اسلامی در حق جویی و حق زیستی کوچک ترین خللی ایجاد 
نخواهد کرد، گفت: حضور چشم گیر و گسترده مردم کرمان 
در محدوده آرامگاه شهید سلیمانی پس از حادثه تروریستی 
این پیام را برای جنایت پیشگان عالم داشت که مردم عزیز و 

عزتمند ایران اسلامی از راه حق بازنخواهند گشت.
پرده برداری از ماهیت پوچ و بی بنیاد ادعا های حقوق بشری 

غرب توسط ملت مظلوم و مقتدر فلسطین
وی در ادامه ضمن اشاره به ایستادگی مردم مظلوم فلسطین 
در برابر جنایات رژیم صهیونیســتی اذعان کرد: ملت مظلوم 
و مقتدر فلســطین اشغالی با تکیه بر نیروی ایمان و توکل به 
پروردگار متعال امروز در مقابل رژیم منحوص صهیونیســتی 
تمام قد ایســتاده اند و با تقدیم ۲۳ هزار شهید حقانیت خود 
راه به جهانیان نشــان دادند و در عین حال از ماهیت پوچ و 

بی بنیاد ادعا های حقوق بشری غرب پرده برداری کرد.
القاصی ضمن اشاره به گزارش اخیر وزارت اطلاعات مبنی 
بر شناسایی عناصر پشت پرده حادثه تروریستی کرمان ابراز 
امیدواری کرد تا هر چه سریع تر عاملان و آمران این جنایت 

به سر پنجه عدالت سپرده شوند.
مهم ترین سرمایه و دارایی دستگاه قضا نیروی انسانی صالح 

و کارآمد است
رئیس کل دادگســتری اســتان تهران در ادامه ســخنان 
خود ضمن قدردانی از اقدامات و تلاش های کارکنان هســته 
گزینش دادگستری کل اســتان تهران در یک سال گذشته 
اظهار کرد: مهم ترین ســرمایه و دارایی دســتگاه قضا نیروی 
انســانی صالح و کارآمد اســت و احراز صلاحیت و کارآمدی 
نیروی انسانی بر عهده هسته گزینش قرار دارد که همین امر 

نشان دهنده اهمیت کار هسته گزینش است.
وی از جمله چالش های موجود در دســتگاه قضا را کمبود 
نیــروی انســانی از بعُد قضایــی و اداری ذکر کــرد و گفت: 
برخورداری دســتگاه قضا از نیروی انسانی صالح، متخصص 
و کارآمد قطعا رضایت مراجعان را در پی خواهد داشت و در 

کیفیت و کمیت کارکرد عدلیه نیز موثر خواهد بود.
القاصی با اشــاره به کمبــود نیروی انســانی در برخی از 
بخش ها و واحد های دادگستری کل استان تهران اذعان کرد: 
خوشــبختانه با جذبی که در یک ســال اخیر صورت گرفت، 
بخشی از مشــکل کمبود نیروی انسانی در مجموعه قضایی 
اســتان تهران حل شد و این امر قطعا در کارکرد دادگستری 

کل استان تهران اثر مثبت خواهد گذاشت.
نباید در تصمیم گیری پیرامون اشخاص در هسته گزینش 

سهل انگاری شود
رئیس کل دادگســتری استان تهران در ادامه سخنان خود 
ضمــن تاکید بر ضرورت اعمال دقــت به منظور جلوگیری از 
تضییع حقوق متقاضیان در فرایند جذب اشــخاص به عنوان 
نیروی انســانی از ســوی هســته گزینش گفــت: نباید در 
تصمیم گیری پیرامون اشخاص در هسته گزینش سهل انگاری 
شود و فرایند ها باید به گونه ای دنبال شود که حقی از شخص 

متقاضی تضییع نگردد.
کار هسته گزینش به حق الناس گره خورده است

وی با اشــاره به مسئولیت مهم و خطیر هسته گزینش در 
قبــال حقوق بیت المال، جامعــه و حاکمیت عنوان کرد: کار 
هسته گزینش به حق الناس گره خورده و بروز هر گونه خطا 
در حوزه فعالیت هســته گزینش، حقوق عمومی جامعه را با 

چالش مواجه خواهد ساخت.
خروجی عملکرد هســته گزینش باید نیروی انسانی واجد 

صلاحیت های لازم باشد
القاصی در بخش دیگری از سخنان خود اهمیت توجه بیش 
از پیش به توانمندی ها و تخصص های اشخاص در کنار احراز 
صلاحیت های عمومی از ســوی هسته گزینش را مورد اشاره 
قرار داد و گفت: خروجی عملکرد هسته گزینش باید نیروی 
انســانی و اجد صلاحیت های لازم برای فعالیت در دســتگاه 

قضا باشد.
ضرورت تســریع در عین تدقیق در فرایند انجام امورات از 

سوی هسته گزین
رئیس کل دادگستری استان تهران ضمن تاکید بر ضرورت 
تسریع در عین تدقیق در فرایند انجام امورات از سوی هسته 
گزینش اظهار کرد: نباید این گونه باشــد که اشخاص را مدت 
زیاد و قابل توجهی در شرایط بلاتکلیف قرار داد و در پایان به 
شــخص گفته شود که شما صلاحیت لازم را ندارید، بنابراین 
انتظار این است که فرایند های انجام کار در یک زمان معقول 
و منطقی انجام شود و تاخیر بلاجهت و غیرموجه در تکمیل 

پرونده گزینشی اشخاص قابل پذیرش نیست.
در پایان، از ســوی رئیس کل دادگستری استان تهران از 

اعضای هسته گزینش تقدیر به عمل آمد.

اخبار

رشد ۶۵درصدی وام 
ازدواج برای سال آینده

بنابر اعلام معاون امور جوانان وزیر ورزش 
و جوانان، وام ازدواج برای سال آینده با ۶۵ 
درصد رشــد، برای دختران زیر ۲۳ سال و 
پسران زیر ۲۵ ســال ۳۵۰ میلیون و برای 
ســایرین ۳۰۰ میلیون تومان تعیین شده 

است .
به گزارش ایســنا، وحیــد یامین پور در 
صفحــه مجازی خود در شــبکه اجتماعی 
ایکس، نوشت: کمیسیون تلفیق وام ازدواج 
را حدود ۶۵ درصد افزایش داد. وام ازدواج 
ســال آینده ۳۰۰ میلیون )و برای پسر زیر 
۲۵ سال و دختر زیر ۲۳ سال ۳۵۰ میلیون 

تومان( خواهد بود.
وی در عین حال هشــدار داد: هشــدار 
این اســت که اگر مجلس ســقف پرداخت 
تسهیلات بانکها را کمتر ۳۰۰ همت تعیین 
کند، با صف هــای طولانــی تقاضا مواجه 
خواهیــم بود. امســال ۲۰۰ همــت برای 
پرداخــت تســهیلات ازدواج و فرزندآوری 
پیش بینی شــده بود که کمتــر از میزان 

تقاضاها بود.
یامین پور توضیح داد: هفته گذشــته به 
دســتور رئیس جمهور مقرر شد به منظور 
کاهــش صف متقاضیــان تا پایان ســال، 
۱۲۵ هزار فقره تســهیلات ازدواج و ۱۱۰ 
هزار تسهیلات فرزند مازاد بر سهمیه های 

ابلاغی پرداخت شود.
به گزارش ایســنا، مطابق با قانون بودجه 
امســال، مبلغ وام ازدواج کــه به پرداخت 
آن در مــاده ۶۸ قانون جوانی جمعیت نیز 
تاکید شــده است، در سال جاری )۱۴۰۲( 
برای دختران زیر ۲۳ سال و پسران زیر ۲۵ 
ســال ۲۲۰ میلیون تومان و برای سایرین 
۱۸۰ میلیــون تومان در نظر گرفته شــد. 
این تســهیلات به هر یک از زوج هایی که 
تاریخ ازدواج آنها بعد از ۱/۱ /۱۳۹۸ اســت 
تعلق می گیــرد و دوره بازپرداخت آن ۱۰ 

ساله است.
همچنین بر اســاس قانون بودجه امسال 
مبلــغ وام فرزندآوری کــه پرداخت آن در 
ماده ۱۰ قانــون جوانی جمعیت نیز تاکید 
شــده اســت، در ســال جــاری )۱۴۰۲( 
تسهیلات قرض الحسنه فرزندآوری به ازای 
فرزند اول ۳۰ میلیون تومان، به ازای فرزند 
دوم ۶۰ میلیون تومان، به ازای فرزند سوم 
۹۰ میلیون تومان، بــه ازای فرزند چهارم 
۱۲۰ میلیون تومان و به ازای فرزند پنجم و 

به بعد ۱۵۰ میلیون تومان است.
وام مذکور برای فرزندانی است که از سال 
۱۴۰۰ بــه بعد به دنیا آمده اند و متقاضیان 
حداکثــر تا دو ســال پس از تولــد فرزند 
می توانند درخواست دریافت وام فرزندآوری 

را ثبت کنند.

وزیر آموزش و پرورش خبر داد؛

تلاش برای احداث ۹ 
هزار فضای اقامه نماز در 

مدارس
وزیر آمــوزش و پرورش گفت: هم اکنون 
۷ هزار و ۲۸۰ نمازخانه در سطح مدارس و 

مراکز آموزشی در حال ساخت است.
به گــزارش مهر، رضامــراد صحرایی در 
سی امین اجلاس سراسری نماز در زنجان 
اظهار کرد: با حمایت های دولت ســیزدهم 
مقدمات جذب ۱۹ هزار مربی پرورشی پس 
از پانزده سال انتظار در سال جدید پیش رو 

تحقق یافته است.
وی بیان کرد: وجود مربی پرورشــی در 
مدارس یکــی از مهمترین سیاســت های 
دنبــال شــده از ســوی وزارت آموزش و 
پرورش اســت چرا کــه در تعلیم و تربیت 

دانش آموزان نقش مستقیم دارد.
صحرایــی ادامــه داد: امــروزه مدارس 
گفتمــان پذیر هســتند چرا که بواســطه 
جمعیت گسترده جوانان و نوجوانان، نقطه 
امن کشور به شمار می روند و آموزش های 
اصولی در عرصه های مختلف در این حوزه 

اجرایی می شود.
وزیر آمــوزش و پرورش به لــزوم توجه 
بیشــتر به شیوه اســتفاده دانش آموزان از 
فضای مجازی اشــاره کرد و افزود: قشــر 
جوان و نوجوان ساعت ها در فضای مجازی 
مشغول هستند و به نوعی رها شده که نیاز 

به تدبیر دارد.
وی تأمین بیش از یــک میلیون و ۶۰۰ 
هزار متر مربع سجاده، گسترش طرح ایجاد 
۹ هزار مســجد را از مهمتریــن اقدامات 
وزارت آموزش و پرورش دانســت و گفت: 
هم اکنون هفت هــزار و ۲۸۰ نمازخانه در 
ســطح مدارس و مراکز آموزشــی در حال 

ساخت است.
صحرایی با اشاره به آموزش ۲۰ هزار اذان 
گو در ســطح کشور گفت: این تعداد دانش 
آموز به هنگام اقامــه نماز، به صورت زنده 

اقامه اذان دارند.
وی بــا تاکید بر اینکــه در ترویج فریضه 
نماز هیچ گاه کوتاهی نخواهیم کرد، یادآور 
شــد: برنامه های متنوعی را در این بخش 

داریم.
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کربلایی اســماعیل گفت: اکنون بالغ بر ۲۰ هزار نفر افراد دارای معلولیت های متوسط و بالاتر که شرایط آموزش های رسمی را کمتر دارند 

در مراکز توانبخشی حرفه ای خدمات دریافت می کنند.
حمیدرضا کربلایی اســماعیل رئیس گروه توانبخشــی حرفه ای و آماده ســازی مهارتی افراد دارای معلولیت سازمان بهزیستی کشور درباره 
مراکز فعال توانبخشی حرفه ای در سراسر کشور افزود: در حال حاضر ۴۱۲ مرکز حرفه آموزی و ۱۳۴ کارگاه آموزشی، تولیدی و حمایتی افراد 

دارای معلولیت در کشــور فعالیت دارند. همچنین ۱۹ مرکز پشــتیبانی شغلی SE در ۱۰ استان کشور فعال بوده و خدمات اشتغال حمایت 
شــده را با نظارت حوزه کارآفرینی و اشــتغال ســازمان برعهده دارند.وی ادامه داد: خدماتی که در مراکز توانبخشــی حرفه ای ارائه می شود، 
مشــتمل بر خدمات آموزشی و مهارت آموزی، ارائه آموزش های پیش مهارتی، حرفه آموزی و نیز آموزش مهارت های حرفه ای به افراد دارای 

معلولیت متوسط به بالا است که به راحتی امکان حضور در فرصت های شغلی را ندارند.

۲۰ هزار معلول، خدمات توانبخشی حرفه ای دریافت می کنند

اجتماعی
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی
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یک کارشــناس به خبرآنلاین گفت: »این 
سوال در ذهن دانش آموز ایجاد می شود که 
آیا تحصیل کــردن واقعــاً او را به موفقیت 
می رســاند؟ نتایج کنکور را بررســی کنید 
معلوم می شود دانش آموزان از کدام مدارس 
وارد دانشــگاه ها می شوند، لذا تحصیل برای 
کســب موفقیــت در آینده برای یک قشــر 
خاص شده که شاید از نظر مالی هم چندان 
به آن نیازی نداشــته باشــند و فقط برای 
کســب وجهه اجتماعی به دنبــال تحصیل 
هســتند، لذا انگیــزه دانش آموز برای درس 

خواندن کم شده است.«
مظاهر گودرزی: »اگر معدل دانش آموزان 
در پایان ســال نشــان دهنده افت تحصیل 
نباشد نشان دهنده معدل سازی  است.« این 
برای فروردین ۱۴۰۲ است، جمله ای  جمله 
کــه یک معلــم در کافه خبــر خبرآنلاین با 
موضوع افــت تحصیلی دانش آمــوزان بیان 
کرد، حالا کــه نتایج آزمــون نهایی خرداد 
۱۴۰۲ اعلام شــده صراحت جمله بالا کاملًا 
مشــخص شــده اســت، فقط کافی ست به 
امتحانات  میانگین معدل دانش آمــوزان در 
نهایــی توجه کرد. آن طورکــه در گزارش ها 
آمده میانگین کشــوری نمرات دانش آموزان 
در امتحانات نهایی خرداد ۱۴۰۲ بدین شرح 
است: رشــته تجربی)۱۱.۲۳(، رشته ریاضی 
)۱۰.۷۹(، رشــته انســانی )۸.۷۵(، رشــته 
براســاس  که  معدل هایی   ،)۱۰.۵۶( معارف 
آمارها نســبت  به ســال های گذشــت افت 
کرده اند، جدول زیر نشان دهنده سیر نزولی 
معدل دانش آموزان در چند ســال گذشــته 

است.
رنگ بندی معدل دانش آموزان در وضعیت 

قرمز
همان طورکــه از جدول مشــخص اســت 
میانگیــن معدل دانش آموزان ســال ۱۳۹۸ 
در رشــته علــوم تجربــی، ۱۳.۷۷ بود که 
در ســال ۱۴۰۲ به ۱۱.۲۳ رســیده است. 
در رشــته علــوم ریاضــی، میانگین معدل 
دانش آموزان سال ۱۳۹۸، ۱۳.۲۸ و در سال 
۱۴۰۲، ۱۰.۷۹ است. در رشته علوم انسانی، 
میانگین معدل دانش آموزان ســال ۱۳۹۸، 
۱۰.۷۶ بــود که در ســال ۱۴۰۲ به ۸.۷۵ 
رســید. در رشــته علوم و معارف اسلامی، 
میانگین معدل دانش آموزان ســال ۱۳۹۸، 
۱۲.۸۸ بــود که در ســال ۱۴۰۲ به ۱۰.۵۶ 
رســیده اســت. تصویر زیر وضعیت معدل 
در اســتان های مختلف را نشــان می دهد، 
همان طورکه از رنگ بندی ها معلوم است جز 
چند اســتان وضعیت تحصیلی دانش آموزان 
در سایر استان ها قرمز و نارنجی است، یعنی 
میانگین معــدل دانش آموزان ۱۰ و کمتر از 
۱۰ اســت، رنگ بندی ای که معنای دیگری 
امیدی، جامعه شــناس،  هم دارد، مثلًا رضا 
در کانــال تلگرامی خود درباره آن نوشــت: 
»نقشه وضعیت معدل استان ها تا حد زیادی 

منطبق با نقشه فقر کشور است.«
کارشناس  نیک نژاد،  محمدرضا  هم  قبل تر 
آموزش درباره افــت تحصیلی دانش آموزان 
به خبرآنلاین گفته بود: »مســائل اقتصادی 
آســیب جدی به آموزش زده اســت. ما به 

عنوان شــهروند عادی این فشــار اقتصادی 
را حس می کنیم. به زبان ســاده وقتی شکم 
بچه ی آدم گرســنه اســت دیگر آدم به فکر 

آموزش و تحصیل نیست.«
قیاس مع الفارق آزمــون نهایی ۱۴۰۲ با 

سال های قبل!
علی رغــم این که مقایســه میانگین معدل 
دانش آموزان در خرداد ۱۴۰۲ با زمان مشابه 
سال های گذشته نشان دهنده افت تحصیلی 
آن ها اســت، وزارت آموزش وپرورش مدعی 
شــده که مقایســه معدل خرداد ۱۴۰۲ با 
سال های قبل یک قیاس مع الفارق و اشتباه 
اســت. بعد از این که این تغییر کاهشــی در 
معدل دانش آمــوزان مورد توجه قرار گرفت 
محسن زارعی، معاون وزیر آموزش و پرورش 
و رئیس مرکز ارزشــیابی و تضمین کیفیت 
نظام آموزش و پرورش گفت: »آزمون نهایی 
خرداد ۱۴۰۲ با رویکردی متفاوت در شیوه 
اجــرا و طراحی ســوال برگزار شــد چراکه 
آموزش و پرورش بنا داشــت کاملا وضعیت 
موجود را به نمایش بگــذارد. قیاس آزمون 
خرداد ۱۴۰۲ با آزمون های ســال های قبل 
قیاس مع الفارق اســت چراکه این آزمون ها 
با یکدیگــر هــم وزن نبودنــد و در آزمون 
خرداد ۱۴۰۲ هدف اصلی آموزش و پرورش 
تغییر رویکرد بود. در ســال های قبل حافظه 
محوری یک اصل برای دانش آموزوان شده 
بود، درحالی که از آزمــون نهایی ۱۴۰۲ به 
بعــد تمام ســوالات امتحان نهایــی تحلیل 

شده اند.
محتوای کتاب های درسی ربطی به زندگی 

دانش آموزان ندارد
اما واکنش ها به کاهش معدل دانش اموزان 
با نظــر وزارت آموزش و پــرورش متفاوت 
اســت، مثلًا عباس عبدی، کنشگر سیاسی 
و اجتماعی در یادداشــتی درباره آن نوشته 
که: »امسال نسبت به سال ۱۳۹۸ حدود ۲۰ 
درصد از معدل نمرات ۴ گروه درسی کاسته 
شده است. این رقم خیلی خیلی زیاد است. 
ولی کاهش اصلی در یکی دو سال اخیر رخ 
داده. بــه عبارت دیگــر در بخش اصلی این 
افت تحصیلی در دو ســال و یک سال اخیر 
بوده اســت و معلوم نیســت کاهش بیش از 
این مقدار چه معنایی خواهد داشــت. نکته 
بســیار مهم برای سیاســتگذاران حکومتی 
این اســت که بیشــترین کاهش نمرات در 
هر چهار رشــته در درس تعلیمات دینی و 
قرآن و عربی است که میان ۱۸ تا۲۴ درصد 
کاهش معــدل دیده می شــود. البته در دو 
رشــته ادبیات و علوم انســانی و نیز علوم و 
معارف اسلامی بیشترین کاهش ابتدا مربوط 
به ریاضی و آمار اســت و ســپس دو درس 
تعلیمــات دینی و قرآن و عربی هســتند. با 
توجــه به اینکه یادگیری این دروس چندان 
ســخت و پیچیده نیســت، این امر به منزله 
بی توجهی یــا بی رغبتی آنان )دانش آموزان( 
در خواندن یا حتی پاســخ صحیح دادن به 
پرســش های این دو درس اســت. در موارد 
زیــادی دانش آموزان پاســخ های خود را به 
لزوما  کــه  امتحانی می دهند  پرســش های 
مطابق با نظر کتاب نیســت و غلط شناخته 

می شود.«
درهمین بــاره قبل تــر محمدتقی فلاحی، 
معلم بــه خبرآنلاین گفته بــود: »محتوای 
کتاب های درســی ربطی به زندگی روزمره 
دانش آموزان ندارند، لذا صرف نظر از این که 
دانش آمــوز از نظــر جهــان ذهنی خودش 
کجا ســیر می کند آموزش و پرورش نمونه 
دانش آمــوز ایــده آل مدنظر خــودش را در 
کتاب ها جســت وجو می کند، بنابراین دنبال 
القــا ذهنیات به دانش آموزان اســت، از این 
منظــر یــک تناقــض میان زیســت فردی 
دانش آمــوز با آن چه در کتاب های درســی 
هســت وجــود دارد، بــرای همین شــاید 

دانش آموزان دنبال کسب معدل نیستند.«
همچنیــن سیدحســن موســوی چلک، 
رئیــس انجمن مددکاران اجتماعی کشــور 
بــه خبرآنلاین گفتــه بــود: »بازنگری در 
شــیوه آموزش و محتــوا متناســب با نیاز 
امروز انجام نشده اســت، دانش آموز امروز، 
دانش آموز چهارســال قبل نیست اما محتوا 
و اطلاعات آموزش ما برای چهار ســال قبل 
اســت، نظام آموزش و پرورش باید متناسب 
بــا نیاز روز بازنگری شــود، در این بازنگری 
تحمیــل یک ایدئولوژی خاص بدون شــک 
محکوم به شکســت است، جنس پرورش از 
جنس فرهنگی و اجتماعی است، موضوعات 
فرهنگــی و اجتماعــی با تحمیــل نهادینه 
نمی شــوند، نتیجه تحمیل این می شود که 
دانش آمــوزان به آموزش های مدرســه باور 
ندارند، چراکه متناسب با خواست و نیازشان 

نیست.«
رنگ بندی معدل دانش آموزان در وضعیت 
قرمــز؛ همه بی انگیــزه هســتند/ محتوای 
کتاب های درســی ربطی به زندگی روزمره 

دانش آموزان ندارند
وقتی همه بی انگیزه هستند

به  یادداشــت خود  عباس عبدی درادامه 
نکتــه دیگری اشــاره کرده بود، او نوشــته 
بود که: »این کاهش شــدید معدل ناشی از 
سخت تر شدن ســوال ها نیست، زیرا همین 
مطالعه نشــان می دهد کــه فقط ۱۱درصد 
سوال ها ســخت بوده اند و ۲۵ درصد آسان 
و بقیه متوســط بوده اند، پس حتما ناشی از 
کاهش سطح آموزشی آنان است. در مجموع 

می توان کارنامه دولت کنونی را در مســاله 
آمــوزش و پــرورش نیز از ایــن طریق که 
نتیجه نهایی هر نوع سیاست و اجرایی است 
مشاهده کرد، خیلی است که از این پایین تر 

هم بتوان رفت.«
بــه  درهمین بــاره محمدتقــی فلاحــی 
خبرآنلایــن گفته بود کــه: »افت تحصیلی 
دانش آموزان اتفاق جدیدی نیست و سال ها 
در آموزش وپرورش وجود داشــته است، این 
مســئله دلایل زیادی دارد، اما بخش زیادی 
از آن در خود مدرســه اســت، مثل این که 
دانش آموزان ما بی انگیزه هســتند، علاوه بر 
این معلم ها هــم بی انگیزه هســتند، وقتی 
یک معلم نارضایتی داشــته باشــد تســلط 
کامــل خود را موقع آموزش به دانش آموزان 
از دســت می دهد. با نگاهی کــه جامعه به 
موفقیت دارد، این سوال در ذهن دانش آموز 
ایجاد می شــود که آیا تحصیل کردن واقعاً 
او را به موفقیت می رســاند؟ نتایج کنکور را 
بررسی کنید معلوم می شود دانش آموزان از 
کدام مدارس وارد دانشــگاه ها می شوند، لذا 
تحصیل برای کسب موفقیت در آینده برای 
یک قشر خاص شــده که شاید از نظر مالی 
هم چندان به آن نیازی نداشــته باشــند و 
فقط برای کســب وجهه اجتماعی به دنبال 
تحصیل هســتند، لذا انگیزه دانش آموز برای 

درس خواندن کم شده است.«
موسوی چلک هم دراین باره به خبرآنلاین 
گفتــه که: »امــروز درس و تحصیل اولویت 
دانش آموزان  میــان  نیســت،  دانش آموزان 
دیگر انگیــزه ای وجود ندارد، از خودشــان 
ســوال می پرسند چرا درس بخوانیم، مادر و 
پدر ما که درس خواندند آخرش چه شــد؟ 
بنابراین فکر می کنند اگر فقط ناخن بکارند 

درآمد بیشتری دارند.«
بــا ایــن وجــود دلیــل افــت تحصیلی 
دانش آمــوزان باید بیشــتر مــورد توجه و 
بررســی قرار بگیرد، در کنــار عواملی مانند 
بی انگیــزه بــودن معلم هــا و دانش آموزان، 
تفاوت محتوای کتاب های درســی و جنس 
آمــوزش با روحیات دانش آمــوزان، نباید از 
پدیده شیوع ویروس کرونا و آموزش مجازی 
طی یکی دو سال گذشــته به سادگی عبور 

کرد.

بحران افت تحصیلی؛

رنگ بندی معدل دانش آمــوزان در وضعیت قرمز؛ همه 
بی انگیزه هستند

رئیس انجمن داروسازان ایران با تاکید بر اینکه ورود پلتفرم ها به فروش 
اینترنتی دارو لطمه بزرگی به شاکله مدیریت سلامت کشور وارد خواهد 
کرد، گفت: جامعه داروســازی ایران مخالف عرضه و فروش دارو به بیمار 
در فضای مجازی اســت، اما برای کالاهای غیردارویی مانند مکمل های 
غذایی و لوازم آرایشی و بهداشتی می توان از بستر اینترنت استفاده کرد.

شهرام کلانتری خاندانی در گفت وگو با ایسنا، درخصوص ورود سکوها 
یــا پلتفرم های اینترنتی به موضوع فــروش دارو، اظهار کرد: این موضوع 
به مداخله ســازمان های غیر متخصص به بهانه توســعه کسب و کار به 
موضوعات سلامت بازمی گردد که در صورت انجام، لطمه بزرگی به شاکله 

مدیریت سلامت کشور وارد خواهد کرد.
فروش دارو حوزه رقابت نیست

وی افزود: بر اساس سیاست های ابلاغی سلامت، تولیت حوزه سلامت 
با وزارت بهداشــت است و هر ســازمانی که بخواهد در این زمینه ورود 
کند باید خود را با سیاســت گذاری های وزارت بهداشت تنظیم کند، اما 
متاسفانه در مورد پلتفرم های اینترنتی دارو، نهادهای اقتصادی کشور وارد 
شــده اند و از آنها حمایت می کنند و به دنبال سهم خواهی از بازار دارویی 
کشور هستند بدون اینکه توجه کنند که حوزه سلامت بسیار حساس و 
دارای اقتضائات خاص خود اســت و به هیچ عنوان مانند سایر بخش ها، 

حوزه رقابت نیست.
ممنوعیت تبلیغ فروش دارو

وی بــا تاکید بر اینکه تبلیغات حوزه ســلامت اعــم از دارو و خدمات 
ممنوع است، تصریح کرد: در حوزه ای که تبلیغات ممنوع است، نمی توان 
با شــرایط رایج رقابت پذیری در بازار کار کرد. برخی مســئولین به این 

موضوع توجه نمی کنند که توسعه بی حد و مرز این بازار می تواند فسادزا 
باشد.

تعارض فروش اینترنتی دارو با قانون
او با اشاره به اینکه کسب و کارهای اینترنتی قصد دارند وارد موضوعی 
شــوند که با نص صریح قانون منافــات دارد، توضیح داد: در بند ب ماده 
۶ قانون تجارت الکترونیک به شــفافیت عنوان شــده اســت که دارو از 
شــمولایت قانون مستثنی است و فروش اینترنتی دارو به مصرف کننده 
نهایی را ممنوع کرده است اما بدون توجه به این ممنوعیت قانونی، برخی 
نهادهای اقتصادی دولت در ســال ۱۴۰۰ پیشنهاداتی را به هیئت دولت 
ارائه دادنــد و مصوبه ای درخصوص ورود ســکوهای اینترنتی به فروش 
اینترنتی دارو تصویب کردند که به دلایل متعدد قابلیت اجرا نداشت. در 
ایــن مصوبات اصطلاحاتی به کار رفته بود که مربوط به حوزه توزیع دارو 

بود و ربطی به عرضه دارو به مصرف کننده نهایی نداشت.
کلانتــری ادامه داد: درحال حاضر نیز هیئت مقررات زدایی اصرار دارد 
که باید عرضه دارو به مصرف کننده نهایی از طریق اینترنت انجام شــود، 
در حالــی که ما بارها اعلام کرده ایم این کار خلاف قوانین بالادســتی و 

"قانون مدیریت داده ها و اطلاعات ملی" است.
امکان سوء استفاده از اطلاعات بیماران در فروش مجازی دارو

او با اشاره به اینکه فروش اینترنتی دارو سبب می شود اطلاعات محرمانه 
مربوط به بیماران بر ســرورهای پلتفرم های خصوصی قرار گیرد، تصریح 
کرد: امکان هک شدن اطلاعات بیماران و سوء استفاده از آن، مشابه آنچه 
در روزهای اخیر برای »اسنپ فود« اتفاق افتاد افزایش می یابد و در نهایت 

حقوق خصوصی و حقوق شهروندی افراد زیر سوال می رود.

حذف نظارت داروساز بر فرآیند ارائه دارو
وی افــزود: دولت نقش اصلــی در حفاظت و حمایــت از محرمانگی 
اطلاعات بیماران دارد و به همین جهت قانون گذار عرضه اینترنتی دارو را 
ممنوع کرده اســت. از طرفی با این روش نظارت دکتر داروساز بر فرآیند 
ارائــه دارو به بیمار بین می رود و احتمال خطاهای مکرر در ارائه دارو به 

مصرف کننده نیز افزایش می یابد.
خطرات فروش اینترنتی دارو

رئیس انجمن داروســازان ایران تاکید کرد: متاســفانه مبحث احتمال 
سوءاستفاده  از اطلاعات بیماران جدی است. حتی احتمال سوء استفاده 
از اطلاعات بیماران توســط خود پلتفرم ها، تاثیرگذاری بر آینده اقتصاد 
صنعــت داروســازی از تولید کننده تا مصرف کننــده،  تحلیل داده های 
سلامت جامعه و کشور محتمل است و برخی بدون توجه به این پارامترها 

در حال حمایت از فروش اینترنتی دارو هستند.
مجازی شدن بازار سیاه ناصرخسرو

وی با تاکید بر اینکه وزارت بهداشت، انجمن داروسازان ایران،  سازمان 
و غــذا و دارو، نخبــگان این حوزه، متخصصین و ... بــا فروش اینترنتی 
دارو مخالف هســتند، اظهار کرد: اگر چه تاثیر منفی این طرح بر اقتصاد 
داروخانه هــا نیز تاثیر می گذارد اما بزرگترین دغدغه همه ما مخاطرات و 
تاثیراتی است که بر ســلامت مردم وارد خواهد شد چراکه ممکن است 
در این پلتفرم ها داروی قاچاق، داروی تقلبی، داروی سقط جنین، فروش 
دارو با قیمت بالاتر و... به فروش برسد. در همین لحظه یک بازار سیاه و 
ناصرخسرو بسیار وسیع تر را در فضای مجازی شاهد هستیم که غیرقابل 

نظارت است.

رئیس انجمن داروسازان ایران اعلام کرد؛
مخالفت داروسازان با فروش اینترنتی دارو



خبر

رقیب جدید برای غفور 
در لیگ والیبال رومانی

ملی پوش ســابق والیبال ایران با کسب ۱۸۸ امتیاز در 
رده دوم امتیازآورترین بازیکن لیگ رومانی قرار دارد.

به گزارش ایســنا، امیر غفور که در لیگ والیبال رومانی 
بازی می کند با عملکرد خوبش در رده دوم امتیازآورترین 
بازیکنان لیگ والیبال این کشور قرار دارد. بازیکن ایرانی 
تیم والیبال راپیدبخارســت رومانی که یکی از مهره های 
اصلی تیمش به شــمار می آید در ۳۴ ست توانسته است 
۱۸۸ پوئن را برای تیمش به دست بیاورد و به این ترتیب 

به دومین بازیکن امتیازآور لیگ رومانی تبدیل شود.
غفور که پیش از این امتیازآورترین بازیکن لیگ والیبال 
رومانی بــود این عنوان را به رقیبش واگذار کرد؛ چرا که 
رامیــرز پیتا با ۱۹۳ امتیاز بهتریــن بازیکن لیگ والیبال 

رومانی شناخته می شود.
ملی پــوش ســابق والیبال ایران با کســب ۵.۵۳ امتیاز 
در هر ســت عنــوان بهتریــن بازیکن این لیــگ از نظر 
تاثیرگذاری را به نام خود کرده است. رامیرز پیتا با کسب 
۵.۳۶ امتیاز در هر ست به دومین بازیکن تاثیرگذار لیگ 

والیبال رومانی تبدیل شده است.
پیــش از این غفور ۳۲ســاله با کســب ۱۷۸ امتیاز در 
رده نخســت لیگ والیبال رومانی از نظر امتیازآوری قرار 
داشــت و پیتا با ۱۷۰ امتیــاز در رده دوم این رده بندی 

ایستاده بود.
علی اصغــر مجرد، دیگر بازیکن ایرانی شــاغل در لیگ 
رومانی که برای راپیدبخارســت بازی می کند، با کســب 
۳۳ امتیــاز در دفاع، دومین دفاع برتر این لیگ نام گرفته 

است.
به گزارش ایسنا، تیم والیبال راپیدبخارست با حضور دو 
بازیکن ایرانی اکنــون با ۲۲ امتیاز و با یک پله صعود در 
رده چهارم لیگ رومانی قرار گرفته است. صدرنشین این 

لیگ تیم والیبال براسو با ۳۱ امتیاز است.

اخبار

اسامی ۷ دختر وزنه بردار 
ایران در فهرست 

قهرمانی ۲۰۲۴ آسیا
اســامی هفت دختــر وزنه بــردار از ایران در 

لیست نهایی قهرمانی آسیا ۲۰۲۴ قرار دارد.
به گزارش ایســنا، مســابقات وزنــه برداری 
قهرمانی آسیا ۲۰۲۴ از ۱۴ بهمن در ازبکستان 
آغاز می شــود. این مسابقات گزینشی المپیک 
پاریس است و برای برخی ملی پوشان که هنوز 
موفــق به ثبت رکــورد بالا و گرفتن ســهمیه 

المپیک پاریس نشده اند، رویداد مهمی است.
با توجه به پایان یافتن زمان ارســال لیست 
نهایی، اسامی هفت دختر وزنه بردار برای حضور 

در این مسابقات رد شده است.
جلسه کمیته فنی فدراسیون سه شنبه هفته 
جاری برگزار می شــود و در این جلسه سیاست 
فدراســیون برای اعزام نفرات مشخص خواهد 
شد که قرار است تیم  زنان و مردان ایران با چه 

تعداد نفر اعزام شوند.
الهام حسینی، ریحانه کریمی، فاطمه کشاورز، 
کیژان مقصودی، الهه رزاقی، غزل حســینی و 
آلمان حسینی نفراتی هستند که نامشان ارسال 

شده است.
با توجه به اینکه قهرمانی آســیا گزینشــی 
المپیک پاریس اســت، الهام حســینی، ریحانه 
کریمی و فاطمه کشــاورز که به دنبال سهمیه 
المپیک هســتند، حتما باید در این مســابقات 

شرکت کنند.
 در دســته ۷۱ کیلوگــرم رنکینگ المپیک، 
ریحانه کریمی ســی و هفتم و در دســته ۸۱ 

کیلوگرم، الهام حسینی هجدهم هستند.

معاون اسبق باشگاه پرسپولیس: 

ملی پوشان در اوج 
پختگی هستند

پیشکسوت و معاون اسبق باشگاه پرسپولیس 
گفت: تیم ملی فوتبال ما، تیم دست و پا بسته ای 
نیســت. لژیونرها و بازیکنان داخلی بسیار خوبی 
داریم که در اوج پختگی خود هســتند و تجربه  

آن ها قطعا به کار خواهد آمد.
»ابراهیــم شــکوری« در حاشــیه نشســت 
خیرخواهانــه »نجــوا« برای آزادســازی زندانی 
ورزشــکار در اصفهــان، با اشــاره بــه در پیش 
بــودن رقابت های جام ملت های آســیا در جمع 
خبرنــگاران، اظهار کرد: پیش بینی کار ســختی 
اســت، اما همه ما امید داریم کــه تیم ملی مان 
بتواند نتایج خوبی کســب کند تا شکست طلسم 
قهرمان نشــدن در جام ملت های آسیا بشکند و 

دل میلیون ها هوادار ایرانی را شاد کند.
وی افــزود: چیزی که واقعیت اســت باید در 
نظر بگیریم که رقبای بسیار سرسختی همچون 
ژاپن، قطر، عربســتان و کــره را در پیش داریم. 
یکی از تورنمنت هایی است که تیم ما در بهترین 
شرایط از لحاظ بازیکن و آمادگی قرار دارد، ولی 
بازی های بسیار سختی در پیش است و امیدوارم 
بتوانیم بازی خوبــی انجام دهیم. امیدوارم نتایج 
خوبــی بگیریم زیرا هیچ پدیــده ای مثل فوتبال 
نمی تواند ۸۰ میلیون نفر را با هم خوشحال کند.

این پیشکســوت فوتبال پرســپولیس در 
خصوص احتمال تقابــل مجدد ایران و کره 
جنوبــی پس از صعود و نتایج تیم ملی برابر 
این تیم، تصریح کرد: کره با بازیکنان بسیار 
خوب بین المللی اش شــاید امســال مدعی 
اصلی قهرمانی باشد. البته ما نیز تیم دست 
و پا بسته ای نیســتیم. لژیونرها و بازیکنان 
داخلی بسیار خوبی داریم که در اوج پختگی 
خود هســتند و تجربه  آن هــا قطعا به کار 

خواهد آمد. 
شــکوری در خصوص اعلام اســتعفایش 
به باشگاه پیکان از ســمت قائم مقامی نیز 
توضیح داد: در هر دوره مدیریتی این مسائل 
طبیعی اســت . همه انسان هستیم و برخی 
مواقــع با توجــه به طرزفکرهــای مختلف 
نمی توانند بــا هم کار کنیم. موضوع خاصی 
نبود  و با توجه به تغییرات مدیریتی باشگاه، 
استعفایم را به مدیریت گروه اعلام کردم که 
خداراشکر موافقت کردند. در ادامه مسیر نیز 
برای باشــگاه خوب پیکان آرزوی موفقیت 
می کنم. تلاشم را کردم و احساس کردم در 

ادامه نمی توانم کمکی کنم.

رئیس کمیته داوران فدراسیون کشتی: 

اتحادیه جهانی کشتی 
داوران را انتخاب می کند 

نه فدراسیون
رئیس کمیته داوران فدراســیون کشتی 
گفت: تمــام عملکرد داوران ریــز به ریز 
توسط مدرســان اتحادیه جهانی بررسی و 
به آنها برای قضاوت در هر رده سنی نمره 
داده می شود، سعید عباسی نیز حتما نمره 
لازم بــرای قضاوت در مســابقات جهانی 
بزرگســالان را از ســوی اتحادیه جهانی 

کشتی دریافت نکرده است.
محمد مصلایی پور در گفت وگو با ایسنا، در 
پاسخ به این پرسش که بر طبق چه معیاری از 
میان ۵ داور المپیکی کشتی ایران، قضاوت در 
هیچ کدام از مسابقات جهانی بزرگسالان در چند 
ســال اخیر نصیب یکی از این پنج داور )سعید 
عباسی( نشده است، اظهار کرد: ملاک انتخاب 
برای قضاوت در مســابقات جهانی بزرگسالان 
اتحادیــه جهانی و عملکرد آنها در مســابقات 
قاره ای است. به طوری که عملکرد داوران دعوت 
شده توسط مدرســین اتحادیه جهانی کشتی 
مورد ارزیابی و بررســی قرار می گیرد و کسانی 
که بالاترین نمره را کســب کنند برای قضاوت 
به مســابقات جهانی بزرگسالان اعزام می شوند 
و داورانی که پایین ترین نمره را کســب کنند 
برحسب نمره به مســابقات جهانی نوجوانان، 

جوانان و.. اعزام می شوند.

۵ روز دیگر جام ملت های آســیا به صورت 
رسمی آغاز خواهد شد.

ایمان گودرزی؛ با نزدیک شدن به جام ملت 
های آسیا ۲۰۲۳ قطر یک سوال برای هواداران 
آسیایی فوتبال مخصوصا ایرانی که در نزدیکی 
این کشور هستند پیش می آید، هزینه های تور 
قطر چقدر است؟ سفر به قطر در مجموع چقدر 
برایمان آب میخورد؟ این ها سوالاتی هست که 
قبل از ســفر به قطر پیــش می آید تا در طول 
سفر و قبل از مسافرت بتوانید هزینه های خود 
را مدیریت کنید. مطمئنا قطر یکی از پیشرفته 
ترین و توریستی ترین کشورهای حوزه خلیج 
فارس محسوب می شود که با وجود برج های 
بلند و زیبــای خود، مقصد اصلی مســافرت 
افراد مشــهور در جهان شده و حالا با برگزاری 
مسابقات مهم فوتبالی افراد بیشتری را می تواند 

به خود جذب کند.
واحد پول قطر

قبل از هر چیز شــما باید با واحد پول قطر 
آشنا شــوید. ریال قطر واحد پولی این کشور 
اســت که از جملــه با ارزش تریــن نرخ های 
جهانی محسوب می شود. اگر قصد سفر به قطر 
را دارید، بهتر اســت پول های خود را به ریال 

قطر یا دلار آمریکا تبدیل کنید.
هزینــه تورهای قطر بــرای دیدن یک بازی 

ایران چقدر است؟
هزینه های سفر به قطر را نمی توان همیشه 
به طور قطعی و ثابت عنوان کرد. تغییرات نرخ 
ارز، تغییرات نــرخ هتل های قطر و یا حمل و 
نقل این کشور، مسائلی است که دست آژانس 
های مسافربری یا دیگر افراد در ایران نیست. به 
همین دلیل باید یک بازه قیمتی و یک میانگین 
قیمت را برای ســفر به قطر عنوان کرد.به طور 
کلی برای ســفر یک نفره به قطر به مدت یک 

هفتــه، نزدیک به ۱۳۰۰ تا ۱۵۰۰ دلار باید در 
نظر گرفت. اما اگر ۲ نفر باشــید این مبلغ به 
۲۵۰۰ تا ۳۰۰۰ دلار هم خواهد رسید. در حال 
حاضر تورهایی که برای دیدن یک بازی ایران 
در مرحله گروهی قرار دارد به صورت زیر است؛

۴ روز – بلیط هواپیما، بازی – هتل و ترنسفر 
فرودگاهی

*برای یک بازی
تــا   ۱۵.۴۰۰.۰۰۰ ســتاره   ۳ -هتــل 

۲۲.۹۹۰.۰۰۰
-هتل ۴ ستاره ۱۵.۶۰۰.۰۰۰ تا ۴۰.۶۰۰.۰۰۰

تــا   ۲۲.۳۰۰.۰۰۰ ســتاره   ۵ -هتــل 

۹۳.۷۰۰.۰۰۰
دیدن بازی های ایران در جام ملت ها چقدر 

آب می خورد؟
هزینه غذا و نوشیدنی در قطر

خورد و خوراک موضوع مهم دیگری است که 
باید در هزینه های سفر به قطر محاسبه شود. 
شاید در نگاه اول از قیمت مواد غذایی در قطر 
شوکه شوید، چون نسبت به قیمت کشورهای 
اروپایی و آمریکایی بالاتر است. در قطر بسیاری 
از مواد غذایی مانند دیگر مسائل وارداتی است و 
شما باید هزینه برند آنها را بپردازید. بهتر است 
در هر شــرایطی و در هر زمان از ســال که به 

قطر ســفر می کنید، ۱۵ تا ۲۰ درصد از پول 
خود را برای هزینه های غذا و نوشیدنی در قطر 
کنار بگذارید. به طور متوسط هزینه هر وعده 
غذایی در رستوران های ارزان قیمت قطر حدود 
۱۰ ریال، رستوران های متوسط ۲۵ الی ۳۰ و 

رستوران های لاکچری بالای ۷۰ ریال است.
هزینه رفت و آمد

حمل و نقل یکی دیگر از گزینه هایی اســت 
که هر مسافری باید آن را در نظر بگیرد. قیمت 
بلیط مترو حدود ۶ ریال قطر اســت و هزینه 
مسافت متوسط با تاکسی های اینترنتی حدود 

۲۰ الی ۲۵ ریال قطر خواهد بود.

با 3000 دلار بازی های ایران را از نزدیک ببین؛
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ستارگان جام ملت های آسیا؛

سون، جانشین کین و امید 
جنگجویان

ســون هیونگ مین به گواه آمار و البته بسیاری ها بهترین بازیکن حال حاضر 
قاره کهن اســت که به دنبال قهرمانی در جام ملت های آسیاست.

ســون هیونگ مین یکی از ستارگان لیگ برتر اســت و کسب عناوین متعدد 
از جمله مرد ســال فوتبال کره جنوبی، جایزه پوشــکاش و آقای گلی لیگ برتر 

انگلیس در کارنامه اش دیده می شود.
ســون هیونگ مین در قطر برای چهارمین بار در جام ملت های آســیا تلاش 
خواهــد کرد تا کــره را به اولیــن قهرمانی اش در این رقابت ها از ســال ۱۹۶۰ 
برســاند. این مهاجم ۳۱ ســاله موقتا باید اروپا را به دســت فراموشــی بسپارد 
و در قــاره کهــن تیمش را به موفقیت برســاند. او در اولیــن حضورش در جام 
ملت های آســیا در سال ۲۰۱۱ برابر هند گل زد و از آن زمان دو دوره دیگر در 
جام ملت ها نیز بوده اســت که هر دو دوره با ناکامی کره ای ها تمام شــد. سون 
بعد از سال ۲۰۱۱ شکوفا شــد تا به یکی از شناخته شده ترین چهره های فوتبال 

تبدیل شود. آسیا 
نام: سون هیونگ مین )هیونگ -مین سون(

سن: ۳۱
مهاجم پست: 

تعداد بازی ملی: ۱۱۶
گل های ملی: ۴۱

)انگلیس( تاتنهام  باشگاه: 
ســون زمانی که در جام ملت های آســیای ۲۰۱۱ قطر بازی می کرد تنها ۱۸ 
سال داشــت و در هامبورگ در بوندســلیگا نامی برای خود دست وپا می کرد تا 
اینکــه بایر لورکوزن رکورد نقل و انتقالاتش را شکســت و ســال ۲۰۱۳ او را به 
خدمت گرفت. ســون ســال ۲۰۱۵ به جام ملت های آســیا بازگشت و تیم ملی 
کشــورش را به فینال رســاند و در دقایق پایانی مقابل اســترالیای میزبان گل 
تســاوی را به ثمر رســاند تا بازی را به وقت های اضافه بکشاند. اما »جنگجویان 
تاگــوک« در نهایــت گل دوم را نیز دریافت کردند و از رســیدن بــه قهرمانی 

بازماندند.
شــش ماه پس از آن شکست تلخ، سون با تاتنهام قرارداد امضا کرد؛ جایی که 
در آن به یکی از شناخته شــده ترین بازیکنان فوتبال جهان تبدیل شد. او یکی از 
اعضای تیم مائوریتســیو پوچتینو بود که سال ۲۰۱۸ نایب قهرمان لیگ برتر شد 

و در فصل بعد به نیمه نهایی لیگ قهرمانان اروپا رســید.
او همچنین در جام ملت های آســیا امارات در ســال ۲۰۱۹ نیز شرکت کرد و 
با شکســت مقابل قطر در مرحله یک چهارم نهایی مجبور به بازگشت زودهنگام 

به خانه شد.
ســون در فصل ۲۰۲۲-۲۰۲۱ اولین بازیکن آسیایی شــد که به عنوان آقای 
گلــی در لیگ برتر رســید؛ عنوانی که او بــا محمد صــلاح از لیورپول به طور 
مشــترک به دســت آورد. او ۳۵ بازی با پیراهن تاتنهام انجام داد و ۲۳ گل ثبت 
کرد تا درخشــش فوق العــاده اش را تثبیت کند. نکته جالــب اینکه هیچکدام از 
گل های ســون هیونگ مین از روی نقطه پنالتی زده نشد و هری کین، پنالتی زن 
اول تاتنهام بود. در طــرف مقابل محمد صلاح پنج گلش را از روی نقطه پنالتی 

به ثمر رساند.
ســون طعم موفقیت را در سطح آسیا چشــیده و نقش مهمی در کسب مدال 
طلای کشــورش در بازی های آسیایی جاکارتا در ســال ۲۰۱۸ ایفا کرده است، 
ولی رســاندن کره به اولین عنوان قهرمانی جام ملت های آسیا پس از ۶۰ سال، 

میراث او را یکبار برای همیشــه در تاریخ فوتبال کشورش تثبیت می کند.

پیشکســوت تیم فوتبال پرســپولیس گفت: گل 
محمدی تصمیم خود را گرفته است و اجازه بدهند 

که او از سرخپوشان جدا شود.
جمشید شــاه محمدی پیشکســوت تیم فوتبال 
پرســپولیس درباره اســتعفای یحیی گل محمدی 
از ســرمربیگری سرخپوشــان اظهار کرد: نظر گل 
محمدی محترم است و اگر تصمیم گرفته برود این 
کار را انجام بدهد. مدیریت باشــگاه هم جلویش را 
نگیرد و این هفتمین مرتبه اســت که  گل محمدی 
اســتعفا می کند. کار قشــنگی برای مربی و باشگاه  
نیســت. اگر او نمی تواند اینجا کار کند اجازه بدهند  
برود، شاید در جای دیگر موفق شد. مدیریت باشگاه 

چه اصراری دارد که گل محمدی بماند.
او افزود: من پارســال دوســتانه به گل محمدی 
گفتــم که بعــد از قهرمانــی باید از پرســپولیس 
می رفت، چون شــرایط تیم و منابع مالی باشــگاه 
را می دانســتم و در ک می کردم. حــالا یحیی این 
مســائل را می دانست، اما ماندگار شد و می خواست 
کار خــارق العاده ای انجام بدهــد، اما این اتفاق رخ 
نــداد. معمــولا اکثر مربیان که ۲، ۳ ســال در یک 
تیــم می مانند دیگر نمی تواننــد چیزی به بازیکنان 
خــود یاد بدهند مگر اینکه بازیکــن جدید بیاورند. 
متاسفانه پرسپولیس یار جدید نیاورده بود و همان 
بازیکنان ســابقش بودند و چند بازیکن هم از دست 
داده بود. بعضــی از بازیکنانی که جذب کردند هم 
در حد و اندازه پرســپولیس نبودند. موافق جدایی 
یحیی از پرســپولیس هستم که این به نفع خودش 

و هم باشگاه است.
شــاه محمدی درباره اینکه بهتریــن گرینه برای 
هدایت تیم فوتبال پرســپولیس چه کســی است، 
گفت: هر کسی که برای سرمربیگری تیم پرسپولیس 
انتخاب کنند به نفع تیم باشــد آن را تایید می کنم، 

به شرطی که نروند کسی را بیاورند و پول هنگفتی 
بدهند و در حد پرســپولیس نباشد. باید یک مربی 
خارجی ســطح اول بیاورند و ما پیشکســوتان هم 
پــول می دهیم. اکنون صحبــت از حضور برانکو در 
پرسپولیس می شود، اما این مربی کار خود را کرده 
اســت. اگر او برگردد دیوانگی اســت و همه تیم ها 
آنالیز کردند و آشــنایی با تفکــرات برانکو دارند. به 

نظرم باید یک سرمربی با سیستم جدید بیاورند.
پیشکسوت پرسپولیس درباره اینکه گفته می شود 
اسکووچیچ مربی ارزان قیمت را می خواهند بیاورند، 
گفت: من گفتم که مربــی درجه یک بیاورند. پول 
بیت المــال را هزینه می کنند بایــد این پول را به 

کسی بدهند که لیاقت داشته باشد.
او درباره اینکه شــنیده می شود مهدی تارتار جزو 

گزینه های داخلی برای هدایت پرســپولیس اســت، 
بیــان کرد: به نظرم  تارتار گزینه خوبی اســت و او 
نشــان داده که می تواند تیم بزرگ را درست کند به 
شرطی که این مربی حواســش را جمع کند، چون 
پرسپولیس هم می تواند سکوی پرتاب برایش باشد و 
هم سکوی سرنگونی است. حسین عبدی هم گزینه 
مناسبی محسوب می شود و افکارش حرفه ای است، 

اما افراد حرفه ای را به عنوان دستیار انتخاب کند.
شــاه محمدی درباره اینکه پرســپولیس باید در 
چه پســت هایی بازیکــن بگیرد، گفت: ما ۳ ســال 
اســت که می گوییم فــوروارد نداریم. مهاجم درجه 
یک بیاورند و آن قدر دنبال درجه ۳ و ۴ نباشــند. 
ســودی که دلالان از آوردن بازیکن می کنند هیچ 

کس نمی کند.

پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس:
بازگشت برانکو دیوانگی است

عکس روز...

 پارک ساحلی سیمرغ در کیش


	1
	2
	3
	4
	5
	6
	7
	88

